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روزنامه صبح ایران

محمّد هاشمی :

فاصله ای بین اصلاح طلبان 
و روحانی وجود نداشته است

عضو سابق مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه 
من هیچ گاه چنین احساسی نداشته ام که اصلاح طلبان از 
دولت فاصله داشته باشند، مدعی شد که این نوع مسائل 
بیشتر کار اصولگراها است و آن ها می خواهند بین دولت و 
اصلاح طلب ها تفرقه ایجاد کنند.محمّد هاشمی رفسنجانی، 
با اشاره به جلسه روحانی با اصلاح طلبان گفت: بنده در این 

جلسه حضور نداشتم و از محتوای آن نیز اطّلاع ندارم، امّا 
اینکه اصلاح طلبان و رئیس جمهور، گلایه ای از هم داشته 
باشند و بنشینند با هم تعامل کنند، بهتر از این است که در 
رسانه ها با هم حرف بزنند.وی ادامه داد: در کشور ما معمولًا 
تشکل ها یا اشخاصی که دارای موقعیتی هستند، از طریق 

رسانه ها با هم حرف می زنند و ...

 )CFT( تصویب لایحه الحاق دولت جمهوری اسلامی ایران به کنوانسیون بین المللی مقابله با تامین مالی تروریسم
پس از ساعت ها بحث کارشناسی در خانه ملت را می توان موفقیت تدبیر و منطق برای تامین منافع ملی دانست.
مجلسی ها روز  یکشنبه  به بررسی لایحه الحاق دولت جمهوری اسلامی ایران به کنوانسیون بین المللی مقابله با تامین 

مالی تروریسم )CFT( پرداختند و با الحاق ایران به این کنوانسیون موافقت کردند...

سرلشکر جعفری در مراسم تکریم و معارفه فرمانده قرارگاه خاتم:

گمشده کشور »مدیریت جهادی« است

عضو کمیسیون عمران مجلس:

استعفای آخوندی شایعه است

شرایط دریافت امریه سربازی

پیروزی تدبیر و منطق به نفع مصالح ملی

عبور لایحه پرحاشیه 
از بهارستان
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30 هزار پلیس امنیت 
زائران اربعین را 
تامین می کنند

فرمانده نیروی انتظامی در قم :

90 درصد مفسدان اقتصادی شناسایی ودستگیر شدند

وزیر امور خارجه با بیان اینکه مجلس امروز در آستانه یک تصمیم 
تاریخی است، تاکید کرد: با برجام یک رشته بهانه را توانستیم از 
امریکا و اسرائیل بگیریم. اگر برجام به نفع ایران نبود، امریکا از آن 
خارج نمی   شد و نتانیاهو از روز اول اعلام نمی   کرد یک تنه در برابر آن 
قرار گرفته   ام. برجام توفیق این ملت بود، توفیق ملت را به ضعف ملت 
تبدیل نکنیم.محمدجواد ظریف صبح دیروز در جریان رسیدگی به 

لایحه CFT در مجلس شورای اسلامی گفت: دوستان گرامی! ...

سردار اشتری فرمانده نیروی انتظامی دیروز در سفری یک روزه به قم با تعدادی از مراجع و علما قم 
دیدار و گزارشی از فعالیت های پلیس ارایه کرد.ومراجع و علما نیز رهنمودهای برای بهبود و ضعیت فرهنگی 
، سیاسی ، اقتصادی و اجتماعی کشور بیان نمودند و بر برخورد سریع با مفاسد اقتصادی و دانه درشت ها 
در زمینه قاچاق کالا تاکید کردند و خواستارافزایش روزافزون امنیت کشور برای حنثی سازی توطئه های 
دشمنان شدند.یکی از مراجع تقلید شیعیان بر لزوم بررسی سریع تر پرونده های مفاسد اقتصادی تأکید کرد و 
گفت: تشریفات زیادی در رسیدگی به پرونده های قضایی وجود دارد.آیت الله ناصر مکارم شیرازی قبل از ظهر 
یکشنبه در دیدار فرمانده نیروی انتظامی با وی که در دفتر این مرجع تقلید در قم برگزار شد، با بیان اینکه 
پلیس در نظام اسلامی وظایف زیادی بر عهده دارد، افزود: این نیروها باید حافظ ارزش ها در جامعه باشند و 

جلوی مفاسد اخلاقی را بگیرند...

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی پیوستن به CFT را به نفع کشور دانست و گفت: پیوستن 
به این کنوانسیون اصلاحاتی در نظام بانکی صورت می دهد که به نفع منافع برخی افراد نیست.

علی مطهری  گفت: لایحه الحاق به کنوانسیون مبارزه با تأمین مالی تروریسم)CFT( در جلسه 
روزیکشنبه  تصویب شد، کنوانسیونی که مصوب شورای امنیت سازمان ملل بوده و اکثر کشورها 
به آن ملحق شده اند.نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای 
اسلامی بر همین اساس تصریح کرد: مهم ترین اثر الحاق به این کنوانسیون این است که مبادلات 
بانکی ما که امروز با مشکلاتی روبرو است تا حدودی آسان تر شده و تسهیل پیدا می کند و نوعی 
هماهنگی میان سیستم بانکی ما و دنیا ایجاد می شود.وی در ادامه پیوستن به CFT را در مجموع 

به نفع کشور دانست و افزود: عده ای از روی دلسوزی فکر می کردند ...

معـاون اول قـوه قضاییـه  در خصـوص چرایی عدم برخـورد با 
افـرادی مانند احمدی نـژاد، اظهار کـرد: قبول دارم دسـتگاه قضا 
بـا برخی از افـراد به یک جهاتـی الان مدارا می کنـد ولی مطمئن 
باشـد بـا هـر کسـی کـه مرتکـب جرمـی شـود برخـورد قاطع 
می شـود شـاید دیر و زود داشـته باشد ولی سوخت و سـوز ندارد! 
غلامحسـین محسـنی اژه ای در جمع خبرنگاران استان کردستان 

در سـنندج اظهار کرد: ما همیشـه توصیـه می کنیم افـرادی ...

محمد جواد ظریف در مجلس:

توفیق ملت ایران را 
به ضعف تبدیل نکنیم

در دیدار سردار اشتری با مراجع و علمای قم تاکید شد

لزوم بررسی سریع تر 
پرونده های مفاسد اقتصادی 

علی مطهری:

منافع چه کسانی 
با تصویب CFT به خطر افتاد؟

واکنش اژه ای به چرایی عدم برخورد قضایی با احمدی نژاد:

دیر و زود دارد
اما سوخت و سوز ندارد
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تلاش خودروسازان برای کسب رضایت مشتری
باتوجـه بـه رقابـت شـدیدی کـه در دنیـای امـروز شـکل گرفتـه، مقوله 
کسـب رضایـت مشـتری از اهمیـت قابل توجهی برخوردار شـده اسـت و 
صاحبـان کسـب و کار بـرای ارتقای رضایت مشـتریان خودشـان برنامه ها 
و اسـتراتژی های مختلفـی را بـه کار می گیرند. درواقع دیگر مانند گذشـته 
تنهـا قیمت پایین محصـولات رضایت مشـتریان را حاصل نمی کند، بلکه 
عوامـل متعـددی در ایـن امر دخیل هسـتند کـه نیازمند تغییر نـوع نگاه 
و شـیوه مدیریتـی اسـت. روایـت رسـمی وزارت صنعت، معـدن و تجارت 
در مـورد میـزان رضایـت مشـتریان از کیفیـت خودروهای تولیـد داخل و 
وارداتی طی شـش ماه نخسـت سـال 96 از صدرنشـینی برخی خودروها 
در رده هـای مختلـف قیمتـی حکایـت داشـت. گزارش شـرکت بازرسـی 
کیفیت و اسـتاندارد ایران)بازوی اجرایی وزارت صنعت در ارزشـیابی کیفی 
خـودرو( در زمینـه میـزان رضایتمندی مشـتریان از کیفیـت خودروهای 
سـواری)داخلی و وارداتـی( عرضه شـده طـی نیمـه اول سـال گذشـته، 
مصرف کننـدگان در رده هـای مختلف قیمتـی با نظرسـنجی از 69هزار و 
74نفر از خریداران97 خودروی سـواری از 17شـرکت عرضه کننده خودرو 
به دسـت آمد و میزان رضایتمندی مشتریان از کیفیت خودروهای سواری 
طی شـش ماه نخسـت سـال 96 نسبت به سـال95 با رشـد 2/2درصدی 
همـراه بود. همچنین امتیاز رضایتمندی مشـتریان از کیفیت خودروهای 
سـواری با رشـد 15امتیازی از 674 طی سـال 95 به 689)از1000 امتیاز( 
در شـش ماه نخسـت سال 96 بر مبنای شـاخص امتیاز هزار رسیده است 
کـه بـا این رونـد میزان رضایـت مشـتریان از 57 درصد خودرو هـا افزایش 
و بـا 23/5درصـد کاهـش همـراه بـود و 19/5درصـد مدل خودروهـا برای 

نخسـتین بار در سـال  گذشـته مورد سـنجش قرار گرفتند. 
همچنیـن آمار منتشرشـده در سـال جاری نشـان می دهد کـه بالاترین 

سـهم بـازار خودرو سـواری کشـور در اختیـار ایران خودرو اسـت. 
ایران  خـودرو بـا تولید 98هزارو20دسـتگاه خـودرو در دو ماه ابتدای سـال 
جـاری، برتـری خود را در بازار کشـور حفظ کرده اسـت و جایگاه نخسـت 
در بـازار محصـولات سـواری را در اختیـار دارد. سـهم ایران  خـودرو طـی 
سـال 96 در بخـش خودروهـای سـواری 48درصد بوده اسـت. این برتری 
در آمـار تولیـد تجمعـی دو مـاه ابتدایی سـال 97 نیز حفظ شـده اسـت و 
بـا ادامـه رونـد فعلـی، تولید و دسـتیابی به اهداف تعیین شـده سـهم این 
خودروسـاز افزایـش خواهد یافـت. بر این  اسـاس، تولید خـودرو در بخش 
سـواری طـی دو مـاه ابتدایـی سـال 97 در کشـور، با رشـد 32درصدی به 
214هزارو293دسـتگاه رسـید کـه از ایـن میزان، شـرکت ایران خـودرو با 
تولیـد 98هزارو20دسـتگاه، سـهم 46درصـدی را به خود اختصـاص داده، 
در حالی کـه سـهم دیگر خودروسـاز پرتیـراژ کشـور 45درصد بوده اسـت. 
بـه ایـن ترتیـب در دو مـاه ابتدایی سـال 97، گـروه صنعتی ایـران  خودرو 
توانسـت 46درصـد از تقاضـای بـازار خودروهای سـواری را تامیـن کرده و 

همچنـان عنـوان بزرگ ترین خودروسـاز کشـور و منطقـه را حفظ کند.

  سیستم های مدون برای جلب رضایتمندی
برخـاف تصور همیشـگی صاحبان مشـاغل این قیمـت پایین محصول 
نیسـت کـه صرفـا بـه رضایـت مشـتری منجـر می شـود، بلکـه عوامـل 
مختلفی در این فرایند تاثیرگذار اسـت. بسـیاری از موسسـات تحقیقاتی 
وفـاداری مشـتریان بـه یک برند یـا محصول را متاثـر از درک مشـتری از 
کیفیت خدمـات دریافت شـده می دانند. وفـاداری مجموعـه بازخوردهای 
دریافت شـده مشتری از فرایندهایی اسـت که از ابتدای ارائه تبلیغاتی یک 
برنـد، محصـول یا خدمات برای مشـتری آغـاز و تا خدمات پـس از فروش 
ادامـه پیـدا می کنـد. ایـن فراینـد را می تـوان در خریـد خـودرو به خوبـی 

مشـاهده و روند آن را بررسـی کرد. اما شـاید مهم ترین عامل تاثیرگذار در 
رضایتمندی و وفادارسـازی مشـتریان، محصول یا خدمت ارائه شـده باشد. 
بـا ایـن حـال خوب اسـت بـه ایـن موضـوع نیـز بپردازیـم که اصـولا چه 
مـواردی موجبـات نارضایتی و انتقـاد مصرف کنندگان خودروهـای ایرانی 
را فراهـم کـرده اسـت. در همیـن راسـتا، بر اسـاس ارزیابـی صورت گرفته 
بیشـترین انتقاد مصرف کنندگان از فراینـد فروش خودروهای سـواری در 

ایـران مربـوط به تاخیـر در تحویـل خودرو بوده اسـت. 
ایـن وضعیـت اخیـرا در بـازار خودروهای وارداتی نمود بیشـتری داشـته 
به گونـه ای کـه بـا ممنوع شـدن واردات خـودرو و حـدود 1400قلم کالای 
غیرضـروری دیگـر از ابتـدای تیرماه، تقریبا تمـام شـرکت های واردکننده 

خـودرو در تحویـل خودروهـای پیش فروش شـده تاخیـر دارند. 
در ایـن شـرایط شـرکت بازرسـی کیفیـت و اسـتاندارد ایران گزارشـی از 
وضعیـت رضایتمندی مشـتریان از خدمات فروش خودروهای سـواری در 
طـول سـال 1396 منتشـر کرده که بررسـی آن نشـان می دهد در سـال 
گذشـته نیـز بیشـترین انتقـاد مشـتریان از خدمـات فـروش خودروهای 
سـواری در ایـران مربـوط به تاخیـر در تحویل خـودرو فروخته شـده بوده 
اسـت؛ تاخیـری کـه در ماه های اخیر به دلیل تحریم ها تشـدید نیز شـده 
اسـت. اما بعد از تاخیر،  در طول سـال گذشـته بیشـترین انتقاد مربوط به 
ایرادداشـتن برخـی از خودروهـا داخلـی در زمـان تحویل بوده اسـت. پس 
از آن نیز کم بودن تنوع آپشـن ها بیشـترین میزان نارضایتی مشـتریان از 
فراینـد فروش خودروهای سـواری در سـال گذشـته را بـه خود اختصاص 
داده اسـت. این درحالی اسـت که طی هشـت سـال متوالی خدمات پس 
از فروش ایران خودرو رتبه اول را دربین خودروسـازان کسـب کرده اسـت.

 تاکید بر حمایت از حقوق مصرف کننده
تـاش خودروسـازان بـرای کسـب رضایـت مشـتری بـه ویـژه در دوران 

تحریـم از جملـه مـوارد مهمی اسـت که همـواره از سـوی مسـئولان امر 
مـورد تاکید قـرار گرفته اسـت. 

دبیـر شـورای عالـی امنیـت ملی نیز اخیـرا به این موضوع اشـاره داشـته 
اسـت. امیر دریابان علی شـمخانی و هیات همراه 19شـهریور در بازدید از 
خطـوط تولیـد ایران خودرو گفته اسـت، وجود سـازمان های متعـدد برای 
حمایـت از مصرف کننـدگان و کنتـرل کیفیت محصولات نشـان می دهد 
در کنـار حمایت هـا از صنایـع، بـه حقوق مـردم نیز اهمیت داده می شـود 
و خودروسـازها موظف هسـتند در مسیر کسـب رضایت خریداران تاش 
بیشـتری انجـام دهنـد. شـمخانی افزایـش کیفیـت، بومی سـازی و ایجاد 
تنـوع در خودروسـازی کشـور طـی سـال های پـس از جنـگ تحمیلی و 
تبدیل شـدن به سـیزدهمین کشـور در توان خودروسـازی را نتیجه تاش 
صنعتگـران متعهـد و مدیران و متخصصـان باانگیزه دانسـت و تاکید کرد: 
باتوجه به دانش روز و پیشـرفت خودروسـازی در جهان باید با کار جهادی 

و پرشـتاب خلأهـا و عقب ماندگی هـای موجـود را نیـز مرتفع کرد.

 ارائه برنامه برای ارتقای کیفیت
امیرحسـن کاکایـی، عضو هیـات علمی دانشـگاه علم و صنعت با اشـاره 
بـه برنامه هـای کیفی سـازی و محصولات خودروسـازان ایرانـی گفت: طی 
سـال های اخیـر خودروسـازان داخلـی برنامه های متعـددی بـرای ارتقای 
کیفیـت محصولات خـود ارائـه کرده اند که در ایـن میان ایران خـودرو در 
راس آنها قرار داشـته اسـت و حتی در سـال 96 توانسـته اند برای برخی از 

محصولاتشـان سـتاره های کیفی دریافت کنند. 
او در ادامـه افـزود: امـا حرکـت اصولی کیفی نیاز به محصول جدیـد دارد. 
امـا اگـر محصـول جدیدی هـم همانند محصـول قبلی باکیفیت نباشـد، 
مشـتری از محصول تولیدشـده احسـاس رضایت نخواهد داشـت. کاکایی 
عنـوان کـرد: همچنیـن مشـارکت ایران خـودرو بـا خارجی ها یکـی دیگر 

از دلایـل موفقیـت ایـن شـرکت شـده اسـت. او بـا اشـاره به مشـارکت با 
فرانسـوی ها گفت: ایـران خودرو با راه اندازی خط تولیـد و روش های جدید 
و بـا الگوبرداری هـا، در خطـوط موجـود هم در حال توسعه بخشـی اسـت. 
عضـو هیات علمی دانشـگاه علـم و صنعـت در ارتباط بـا ارتقای کیفیت 
محصولات یادآورد شـد: ارتباط موثرتر با قطعه سـازان بسـیار کارگشاست. 
یکـی از علت های اصلی کیفیت پایین محصولات قطعات کاربردی اسـت. 
قطعات به نوعی شـبکه ای از تامین هسـتند چرا که طراحی تغییر نکرده 
اسـت، آنچه در طول زمان تغییر می کند کیفیت قطعه و مونتاژ آن اسـت. 
آنچه تاثیرگذار اسـت، کیفیت قطعات و روابط با قطعه سـازان اسـت و این 

موضـوع در ایـران خودرو بیشـتر مورد توجه قرار گرفته اسـت. 
کاکایـی اضافـه کرد: کیفیت خدمات پـس از فروش طی سـال های اخیر 
بهبود یافته اسـت. آنچه مهم اسـت، خودروسـاز باید مسـئولیت پذیر باشد 
و نسـبت به نیاز مشـتری واکنش سـریع داشـته باشـد، و به نظر می رسد 
ایران خـودرو بـر ایـن موضـوع تمرکز ویـژه ای داشـته و حتـی روی برخی 

اپلیکیشـن های خدمات پـس از فروش خـود هم کار کرده اسـت.

 به کارگیری روش های متنوع
اقدامـات مختلفـی از سـوی خودروسـازان کشـور بـرای ارتقـای کیفیت 
به منظـور جلـب رضایـت مشـتری صـورت می گیـرد. در همیـن راسـتا 

ایران خـودرو نیـز اقدامـات و برنامه هـای مختلفـی را دنبـال می کنـد. 
نظـارت بـر نمایندگی های مجـاز ایران خودرو یـا بهره گیـری از روش های 
فـروش با هـدف افزایش رضایت مشـتریان از جمله این اقدامات هسـتند. 
دهم شـهریور سـال جاری، با افزایش حجم سـفرهای تابستانی مدیرعامل 
ایسـاکو طی سفرهای اسـتانی عملکرد نمایندگی های مجاز ایران خودرو را 

بـا هدف افزایـش رضایت مشـتریان ارزیابی کرد. 
رضـا حسـینی، مدیرعامل شـرکت خدمـات پـس از فـروش ایران خودرو 
به همـراه مدیـران، با هدف نظارت و ارزیابی نحوه خدمت رسـانی و بررسـی 
گلوگاه هـای ایـن حـوزه، بـه اسـتان های مختلـف کشـور سـفر کـرد و از 

نزدیـک در جریـان دغدغه هـای مشـتریان و نمایندگی ها قـرار گرفت. 
او در جلسـه جمع بنـدی ایـن سـفرها گفـت: ارائـه خدمـات مناسـب و 
باکیفیت دغدغه و خط قرمز ما در شـرکت ایسـاکو است و به عنوان متولی 
ایـن حـوزه، خـود را موظف به دریافـت آرا و نظرات مشـتریان می دانیم، به 
همیـن دلیل عاوه بر سـامانه پاسـخگویی ایران خـودرو و واحد بازرسـی و 
ارتباط با مشـتریان ایسـاکو، کارگروه های ویژه ای نیز، برای انعکاس نظرات 

و گزارش هـای مردمـی بـه حوزه مدیریت در این شـرکت وجـود دارد. 
حسـینی افـزود: عـاوه بـر کانال هـای ارتباطـی موجـود بـرای برقـراری 
ارتبـاط بـا صاحبـان امتیـاز نمایندگی هـا، بـه دلیـل گسـتردگی شـبکه 
خدماتی ایسـاکو در سراسـر کشـور، نظارت حضوری و تعامل با مشـتریان 
نیـز ضـروری به نظر می رسـید، به همین جهـت، این بازدیدهـا طراحی و 

تـدارک دیده شـد. 
مدیرعامـل ایسـاکو در پایان تشـریح کرد: این سـفرها، در ایـام تعطیل و 
اوج سـفرهای هموطنـان، برنامه ریـزی و اجـرا شـد و طـی آنها مشـکات 
مشـتریان، در مورد موارد مختلف از جمله تامین قطعات و ایرادات خودرو 
شـنیده و سیاسـت های لازم بـرای کاهـش ایـن موارد به کار بسـته شـد و 
هم اکنـون نیـز بـا دریافـت ایـن بازخوردهـا، در حـال پیش بینـی، و ایجاد 
فرایندهایی هسـتیم که باعث تسـهیل بیشـتر در ارائه خدمات می شـود. 
همچنین شـرکت ایران خودرو در سـال حمایت از کالای ایرانی برنامه های 
متنوعـی را بـرای خریـد محصولات از ابتدای سـال جاری تاکنـون به اجرا 

گذاشـته است.
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انتظاری که برآورده شد
مجلس سرانجام چهارمین لایحه از اسناد حقوقی مربوط 
به گروه ویژه اقدام را تصویب کرد.حال میتوان این پرسش 
را مطرح کرد که تصمیم دیروز مجلس در چه فضایی شکل 
گرفت و چه پیامها و پیامدهایی دارد؟این نوشتار پاسخهایی 

کوتاه ارائه می شود.
۱-موافقان و مخالفان تصویب لوایح مربوط به پولشویی و مبارزه با تامین مالی 
تروریسم در چند روز اخیر از همه توان خود برای تاثیر بر رای مجلس استفاده کردند.

موافقان، نخبگان و صاحب نظران مختلف را قانع و ترغیب کردند دیدگاههای خود را 
بیان کنند.حتی شخصی مانند کمال خراری -که ترجیح می دهد از گفته های رسانه ای 
خودداری کند،محتاطانه از تصویب )سی اف تی(دفاع کرد.مخالفان نیز با ارسال پیامکهای 
تهدیدآمیز،بسیج امکانات رسانه ای و کاربست بیشترین توان خود در مجلس،تلاش کردند 
از تصویب این لایحه جلوگیری کنند.شکست سیاسی مخالفان،به ویژه باید برای کسانی 

که برای حمایت از آنها تحریک شدند،عبرت آموز باشد.
۲-تصویب لایحه سی اف تی نشانگر وجود خردگرایی ،شعارگریزی و پایبندی تصمیم 

سازان نظام به منافع ملی است.رویکردی که تداوم آن سبب امیدواری است.
۳-لاریجانی برای تصویب لوایح مربوط به مبارزه با پول شویی و تحقق منافع 
ملی،زحمت فراوانی متحمل شد و حتی توهین های فراوانی تحمل کرد.او با اقدامات خود 
از جمله استعلام از رهبری،تشکیل جلسات متعدد و اداره جلسه پرتنش دیروز،توانست 
موضوع را مدیریت کند.شک دارم هیچ یک از نمایندگان مجلس چنانچه ریاست را به 
جای لاریجانی برعهده داشت،چنین قابلیتی داشت.امروز بار دیگر درستی تصمیم اصلاح 
طلبان قم را و حمایت سرنوشت ساز آنان از لاریجانی در انتخابات مجلس تصدیق کردم.

۴-تکمیل درخواستهای اف ای تی اف به گونه ای حتمی به معنای بهبود شرایط 
اقتصاد ایران نیست.اما اگز ایران شرایط اف ای تی اف را نمی پذیرفت بدون تردید دچار 
بحران اقتصادی می شد و همه اقداماتش برای بهبود اوضاع اقتصادی،بی نتیجه می ماند.

تمایزی مهم که باید به آن توجه کرد.

حق با من است 
چون بلند داد می زنم!

لایحه الحاق ایران به کنوانسیون مقابله با تامین مالی 
تروریسم )cft( از سوی نمایندگان مجلس تصویب شد. 
در جلسه ای که آرام نبود و حاشیه های بسیاری به همراه 

داشت. مخالفان این لایحه در این مدت هرچه از دستشان بر می آمد کردند. آدم به خیابان 
آوردند، پیامک تهدید آمیز زدند، داد و بیداد کردند و ...

گویی این رفتار در کشور رسم شده است تا هرکسی می خواهد حرفش را به کرسی 
بنشاند به سراغ هیاهو و اقدامات خلاف قانون می رود. گویی فراموش کرده ایم با منطق و 

استدلال هم می توانیم حرف مان را پیش ببریم.
چرا به اینجا رسیده ایم؟ در مجلسی که باید جای تضارب آرا باشد و در آن نمایندگان 
در مورد موضوعات مشخص با هم حرف بزنند متاسفانه به هیاهو، قیل و قال و هوچی گری 

سیاسی پناهنده می شوند.

نکته تاسف بار در این میان است که هرکسی بلند تر داد بزند، موفق تر خواهد بود. این 
یعنی صدای بی قانونی در کشور بلند تر از صدای قانون شده است.

نماینده ای در حال سخنرانی است و دیگر نمایندگان در حال دادن زدن و ۲-۲ کردن. 
این یعنی این افراد دوست ندارند صدای سخنران شنیده شود، چون احتمال می دهند 

این سخن روی افرادی تاثیر بگذارد.
سیاست کوچه، خیابانی این جریان باعث شده است، منطق و مذاکره هرچه بیشتر در 
گوشه رینگ قرار بگیرد وهر که زورش در شلوغ کاری بیشتر باشد، اسبش بیشتر می تازد.

این استراتژی یک راهبرد خطرناک سیاسی برای جامعه ایران است.
برخی تا می بییند طرحی به نفع آنها و جناح سیاسی شان نیست، یک عده را راهی 
مجلس می کنند یا در نماز جمعه پلاکارد در دست می گیرند، داد می زنند و سعی 

می کنند فضا را ملتهب کنند تا از آب گل آلوده ماهی خود را بگیرند.
این شیوه خوبی نیست. اگر این منوال ادامه پیدا کند دیگر نمی توانیم امید داشته 
باشیم کسی به دنبال منطق برود. در مورد همین لایحه »FATF« می شد گفت و شنید 
و در نهایت اجازه داد بر اساس منطق، نمایندگان رای بدهند، بعد از آن شورای نگهبان و 
یا مجمع تشخیص در مورد آن نظر خود را اعلام می کنند، این یعنی رفتن از مسیر قانون.

نکته جالب توجه این است آنهایی که فریاد می زنند بسیاری از تریبون های رسمی را 
هم در اختیار دارند ومی توانند نظرات خود را به گوش مردم برسانند اما بازهم دوست دارند 

در کنار آن قیل و قال هم کنند.
تاریخ نشان داده است این روش به جز رسیدن به ناکجاست، سرانجام دیگری ندارد. 
این روش نمایندگان باعث می شود تا مردم عادی هم بعد از دیدن این صحنه ها با خود 
می گویند وقتی به اصطلاح نخبگان جامعه برای پیش برد اهداف خود داد می زنند و به 
دنبال دور زدن قانون هستند، چرا ما این کار را نکنیم. چرا ما برای رسیدن به اهداف خود 

هوچی گری نکنیم؟ چرا ما به دنبال مسیرهای غیرقانونی نرویم؟

 چرا برخی مسئولان 
حرف های غیرعادی می زنند؟

بعد از توصیه به »اشکنه خوری« چند پیشنهاد قابل 
بررسی دیگر هم از سوی چند مسئول بلندپایه ارائه شد 
که ما را به بررسی و تحلیل آن ها واداشت. اظهارتی از قبیل: 

»خودت بمال«، »خودتون خواستید«، »همینی که هست«، »لنگی شوید«، »بی حجابان 
روسپی اند« و... البته بدیهی است با این همه شرائط غیرعادی مسئولین مان هم، 
غیرمعمولی باشند و کارهای عجیب و غریب از آن ها سر بزند. )چون اگر این طورنبودند، 

شرائط این نمی شد( اما نه دیگر این قدر ...
یکی از کارشناسان عقیده دارد: همه این مسائل به خروجی اتاق های فکر مسئولین 
ما و تفاوت فاحش خروجی این اتاق ها با نمونه خارجی شان بازمی گردد. او برای اینکه 
ادعایش را بازتر نماید چنین ادامه داد: در اتاق های فکر سایر کشورها، همه دور هم جمع 
می شوند تا ترتیبی اتخاد نمایند که باری از روی دوش مردم شان بردارند و یا با ارائه راه 
کارهایی، مشکلات مادی شان را حل کنند. اما در اتاق های فکر کشورما اوضاع کمی 
پیچیده تر از این حرف هاست چون معمولا مسئولین در این اتاق ها جمع می شوند که 
چند مسابقه -با مردم - را طراحی کنند تا بعد از بردن قابل پیش بینی شان، مشکلات خود 
را حل کنند! البته بعد از این دور زدن ها و مالیدن ها و مالاندن ها؛ مسئولین با تقدیم چند 

پیشنهاد معنوی، مردم را هم در جای خود مجاب و ایضا سرگرم می کنند. 
بگذارید برای روشن شدن تان مثالی بزنیم: بعنوان مثال در »اتاق فکر صنعت 
خودروسازی تویوتا« محور بحث های شان مادی است، بعبارتی اصل گفتگوی  آنها این 
است که در بازار رقابت بین المللی چه آپشن هایی را برای راحتی و امنیت سرنشینان 
خودروی شان فراهم کنند تا با بالا بردن رضایت مشتری فروش و سودشان را بیشتر 

نمایند. 
اما دراتاق های فکر سراسر ارزشی، صنعت خودروسازی ما، مسئولین به این دلیل 
جمع می شوند تا کارهای فرامادی انجام دهند! یعنی با بهره گیری از اصول روانشناسی، 
شرائطی را فراهم می کنند که مشتریان برای خرید یک گاری هم، سینه  را چاک کرده 

و یقه را پاره کنند! 
البته با این روش؛ آنها بخوبی تولیداتی که لقب »ارابه مرگ« را گرفته اند؛ یک جا قالب 
مشتری کرده و مردم را دودره  می کنند! بله؛ مسئولین کلی فکر می کننند که چگونه یک 
جنگ زرگری و فضای روانی را برای خرید خودروی شان بپا کنند تا از دور، دست و پا 
زدن خریدارانشان را مشاهده کنند! البته برای خالی نبودن عریضه، کتاب مقدسی را هم 
در داشبورت مهیا می کنند و اینگونه معنویات را در خودروی شان جاری می کنند! الحق 

والانصاف؛ در این مورد؛ کلی گرد و خاک بپا می کنند! 
اصولا شما کدام صنعت خودروسازی را سراغ دارید که برای خرید محصولاتش آنهم 
به شکل پیش فروش، آنهم از یکسال جلوتر و آنهم با کلی عیب و ایراد؛ سرودست 
بشکنند؟ اینجاست که می گویند: »بنز« و »تویوتا« باید بروند و جلوی »سایپا« و »ایران 

خوردو« بوق بزنند.
البته مسئولین، مسائل اقتصادی را هم با این روش ها حل می کنند... در ابتدا چند 
سلطان سکه را علم می کنند و بعد با آنها، ارز و طلا را بالا و پایین کرده و اجناس را دولا 
پهنا می کنند. در نهایت هم؛ مشکلات خزانه که حل شد سلطان ها را از سلطنت خلع می 
کنند! گوربابای آنهایی که در این راه قربانی می کنند! از مریض گرفته تا فقیر؛ حال بگویید 

چرا FATF را قبول نمی کنند! 
با این اوصاف؛ لابد شما انتظار ندارید که مسئولین دقیقا بگویند چگونه کشور را اداره 
می کنند!؟ اما باری به هر جهت آنها باید چیزی به مردم حواله کنند لذا درهمین راستا 
بعضا بیاناتی را فرمایش می کنند تا حواس مان را پرت جای دیگری بکنند. یعنی وقتی ما 
برای افاضات شان جوک می سازیم، دقیقا همان موقع آنها دارند یک نکته انحرافی را برای 

مان جورمی کنند و چشم های مان را کور می کنند! 
خلاصه ما چه می خواهیم و دلسوزان مان .... چه می کنند؟

محمّد هاشمی :

فاصله ای بین اصلاح طلبان 
و روحانی وجود نداشته است

عضو سابق مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه من هیچ گاه چنین احساسی 
نداشته ام که اصلاح طلبان از دولت فاصله داشته باشند، مدعی شد که این نوع مسائل 
بیشتر کار اصولگراها است و آن ها می خواهند بین دولت و اصلاح طلب ها تفرقه ایجاد کنند.

محمّد هاشمی رفسنجانی، با اشاره به جلسه روحانی با اصلاح طلبان گفت: بنده در 
این جلسه حضور نداشتم و از محتوای آن نیز اطّلاع ندارم، امّا اینکه اصلاح طلبان و 
رئیس جمهور، گلایه ای از هم داشته باشند و بنشینند با هم تعامل کنند، بهتر از این است 

که در رسانه ها با هم حرف بزنند.
وی ادامه داد: در کشور ما معمولاً تشکل ها یا اشخاصی که دارای موقعیتی هستند، از 
طریق رسانه ها با هم حرف می زنند و حرفی که باید بین دو نفر، در سر یک میز گفته شود 

را به رسانه ها می کشانند؛ این سازنده نیست و تخریب کننده است.
هاشمی در پاسخ به سؤالی درباره آینده رابطه دولت و اصلاح طلبان با توجه به فاصله 
گرفتن اخیر اصلاح طلبان از دولت، گفت: اصلاح طلبان یک جریان هستند و ممکن است 
در این جریان، یک یا دو نفر گلایه ای داشته باشند، یا دو نفر همراه باشند و عده ای سکوت 

کنند و... این موضع جریان نیست. موضع جریان را یا باید سخنگو بگوید یا مسئول آن.
عضو سابق حزب کارگزاران گفت: من نشنیده ام که رئیس اصلاح طلبان یا سخنگوی 
آنها موضع اصلاح طلبان را اعلام کرده باشد و گفته باشد که ما با دولت فاصله داریم. ممکن 
است دو نفر چنین تحلیلی داشته باشند؛ تحلیل شان محترم است ولی موضع جریان 
نیست.هاشمی با بیان اینکه من هیچ گاه چنین احساسی نداشته ام که اصلاح طلبان از 
دولت فاصله داشته باشند، مدعی شد که این نوع مسائل بیشتر کار اصولگراها است و آنها 

می خواهند بین دولت و اصلاح طلب ها تفرقه ایجاد کنند.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا انتقادات صریح غلامحسین کرباسچی، دبیرکل حزب 
کارگزاران از دولت و نیز نپذیرفتن دعوت رئیس جمهور، کار اصول گراها است؟ و اینکه آیا 
می شود دعوای حزب اعتدال و توسعه و کارگزاران را کار اصول گرایان دانست؟ گفت: این 
را باید از خودشان بپرسید. من با اشخاص کاری ندارم و این  ها اشخاص هستند. همانطور 
که دولت و هیأت رئیسه مجلس و بسیاری از جاهای دیگر، سخنگو دارند، مواضع جریان 
اصلاحات را هم سخنگو آن اعلام می کند و شورا و تشکیلاتی که در این زمینه وجود دارد 
نظر می دهند.خبرنگار فارس از هاشمی پرسید: با توجه به اینکه شما بین اصلاح طلبان و 
دولت روحانی فاصله ای نمی بینید، آیا آن ها حاضر هستند مسئولیت کارنامه دولت را در 
مسائل اقتصادی به عهده بگیرند؟ وی در پاسخ گفت: این را باید از سخنگوی آن ها بپرسید؛ 
من نمی دانم.رئیس اسبق صدا وسیما افزود: مگر الان وقتی معاون اوّل رئیس جمهور که 

حکم نخست وزیر را دارد، سخنی می گوید، می شود گفت از دولت جداست؟!
 

:cft میرسلیم  با اشاره به تصویب لایحه

نمایندگان در آزادی و استقلال تصمیم گرفتند
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در خصوص تصویب لایحه cft در مجلس گفت: 

این موضوع نشان داد مجلس در کمال آزادی تصمیم می گیرد.
سید مصطفی میرسلیم در پاسخ به سوالی درخصوص تهدیدهای پیامکی که علیه 
نمایندگان صورت گرفت و صدای علی لاریجانی را هم درآورد گفت: قطعا تهدیدات در 
تصمیم مسئولان موثر نیست و تجربه امروز هم نشان داد که نمایندگان موافق و مخالف 

مستقل هستند و بر اساس صلاحی که تشخیص میدهند رای می دهند.
وی با بیان اینکه در هیچ زمینه ای تهدیدات موضوعیتی ندارد اظهار داشت: جمهوری 
اسلامی در همه زمینه ها تلاش می کند به دور از جوسازی ها به صلاح مردم و کشور 
بیاندیشد.میرسلیم در ادامه افزود: حال باید منتظر ماند تا ببینیم نظر شورای محترم 
نگهبان در این خصوص چیست و در صورتی که موافقت کرد لایحه قانون می شود و در 
صورتی که مخالفت کرد و مجلس هم بر تصمیم خود پافشاری کرد به مجمع تشخیص 
ارسال می شود و آنجا بر اساس صلاح کشور تصمیم گیری می شود.وی با بیان اینکه 
لوایح چهارگانه هنوز به مجمع نیامده اند گفت: کاری که تاکنون انجام شده این بوده که 
ببینیم لوایح منطبق با سیاست ها هست یاخیر. بعد از آمدن لوایح درخصوص آن تصمیم 
گیری می کنیم.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در پاسخ به این سوال که با توجه به 
اظهارات آقای موحدی کرمانی و مصباحی مقدم درخصوص لوایح فضای مجمع را چگونه 
می بینید گفت: در این خصوص نم یتوان اظهار نظر کرد. قطعا اعضای مجمع بر اساس 

مصالح کشور تصمیم می گیرند.

 دستور رییس جمهوری به وزرای کشور و بهداشت؛

تمامی امکانات برای کمک 
به سیل زدگان شمال کشور بسیج شود

رییس جمهوری پس از اخذ گزارش از آخرین وضعیت سیل دو روز گذشته در استان 
های شمالی کشور به وزیران کشور و بهداشت دستور داد تمام امکانات لازم در استان 
های سیلزده و همجوار برای کمک فوری به سیلزدگان بسیج شده و همزمان تمام امکانات 

مراکز درمانی برای مداوای سریع آسیب دیدگان از سیل به کار گرفته شود.
حجت الاسلام حسن روحانی به عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور دستور داد تمام 
امکانات لازم در سطح استان های سیلزده و نیز استان های همجوار برای کمک فوری 
به سیلزدگان شمال کشور بسیج شود.وی همچنین با تاکید بر اطلاعات کارشناسی در 
حوزه هواشناسی مبنی بر احتمال بارش های انبوه و مکرر در ماه های آینده، آمادگی 
تمامی دستگاه های ذیربط و تمهید پیش بینی های لازم را در جهت به حداقل رساندن 
خسارات ضروری دانست.رییس جمهوری در این دستور آمادگی و هماهنگی کامل 
نیروهای امدادی، هلال احمر و اورژانس را نیز مورد تاکید قرار گرفت.روحانی همچنین 
به دکتر حسن هاشمی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی دستور داد همزمان تمام 

امکانات مراکز درمانی برای مداوای سریع آسیب دیدگان از سیل به کار گرفته شود.

کدخدایی:

 اعلام نظر در رابطه با CFT زود است
سخنگوی شورای نگهبان در واکنش به تصویب لایحه الحاق به CFT، گفت: هنوز 

اعلام نظر زود است و فعلا تا زمانی که به شورای نگهبان نیاید هیچ نظری ندارم.
عباسعلی کدخدایی در رابطه با تصویب  لایحه الحاق به CFT در مجلس شورای 
اسلامی، اظهار کرد: هنوز اعلام نظر زود است. مجلس آن را تصویب کرده است اما 
هنوز برای ما نیامده است. ابتدا باید به شورای نگهبان ارسال شود تا ان شاءالله ما اعلام 
نظر کنیم. فعلا تا زمانی که به شورای نگهبان نیاید هیچ نظری ندارم. سخنگوی شورای 
نگهبان در پاسخ به این سوال که این لایحه چه زمانی در شورای نگهبان مورد بررسی قرار 
می گیرد، عنوان کرد: نمی دانم. بستگی دارد چه زمان این لایحه را برای ما بفرستند. وی، 
در رابطه با آخرین وضعیت رسیدگی به لوایح الحاق به کنوانسیون پالرمو و اصلاح قانون 
مبارزه با پولشویی در جلسه روز چهارشنبه ۱۱ مهرماه، تصریح کرد: فرصت نشد به این 
لوایح رسیدگی شود. ان شاءالله در دستور کار این هفته شورا مورد رسیدگی قرار می گیرد.

وزارت اطلاعات اعلام کرد؛

کشف بزرگترین محموله 
قاچاق هروئین قبل از ارسال به اروپا

 سربازان گمنام امام زمان)عج( در اداره کل اطلاعات استان آذربایجان غربی موفق 
شدند یک باند بین المللی قاچاق مواد مخدر با یک تن و هفتاد و پنج کیلوگرم هروئین 

را متلاشی کنند.
وزارت اطلاعات در اطلاعیه ای اعلام کرد: سربازان گمنام امام زمان)عج( در اداره کل 
اطلاعات استان آذربایجان غربی با اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی تخصصی موفق شدند 
یک باند بین المللی قاچاق مواد مخدر با یک تن و هفتاد و پنج کیلوگرم هروئین را که 
قصد داشتند به اروپا ترانزیت کنند شناسایی و در حین خروج از کشور در منطقه مرزی 
بازرگان متلاشی کنند.تعدادی از قاچاقچیان این باند بین المللی که مواد مخدر مذکور را به 
صورت ماهرانه ای در کالاهای صادراتی جاسازی نموده بودند دستگیرشدند. این محموله 
بزرگترین محموله هروئین کشف شده در سال های اخیر است که ارزش تقریبی آن بیش 

از چند ده میلیون دلار )حدود ۴۰۰ میلیارد تومان( برآورد شده است.

عضو کمیسیون عمران مجلس:

استعفای آخوندی شایعه است
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، استعفای عباس آخوندی وزیر راه و 
شهرسازی را شایعه اعلام کرد و گفت: وی هم اکنون برای بررسی وضعیت حمل و نقل 

بین المللی در کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی است.
»سید ابوالفضل موسوی« اظهار داشت: موضوع استعفای آخوندی که مطرح شده 
شایعه ای بیش نیست.وی تصریح کرد: روزیکشنبه  قرار بود اعضای کمیسیون عمران 
مجلس جلسه ای با وزیر راه و شهرسازی داشته باشند، ولی به دلیل این که رییس 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی از قبل با آخوندی هماهنگ کرده بود، وی نمی 
توانست ا در هر دو کمیسیون حضور یابد و هم اکنون در کمیسیون امنیت ملی است.

عضو کمیسیون عمران مجلس ادامه داد: بنا شد آخوندی در جلسه بعدی کمیسیون 
عمران مجلس حضور یابد.

سرمقـاله

یادداشت)1(

یادداشت )2(

معـاون اول قوه قضاییـه  در خصوص 
چرایـی عـدم برخـورد بـا افـرادی مانند 
قبـول دارم  اظهـار کـرد:  احمدی نـژاد، 
دسـتگاه قضـا بـا برخـی از افـراد به یک 
جهاتـی الان مـدارا می کند ولی مطمئن 
باشـد بـا هر کسـی کـه مرتکـب جرمی 
شـود برخورد قاطع می شـود شـاید دیر 
و زود داشـته باشـد ولی سـوخت و سوز 

ندارد!
غلامحسین محسـنی اژه ای در جمع 
خبرنگاران اسـتان کردستان در سنندج 
اظهـار کرد: ما همیشـه توصیه می کنیم 
افـرادی که مرتکـب هر جرمی شـده اند 
از کشـور خارج نشـوند و در داخل کشور 

باشند و از خودشـان دفاع کنند.
وی افـزود: این افراد اگـر دفاع کردند 
و موجـه بود کـه تبرئه می شـوند اما اگر 
حتـی محکوم شـدند چه بسـا مجـازات 
اینکه از کشـور هم فرار کـرده کار وی را 

سـنگین تر خواهد کرد.
سـخنگوی قوه قضاییه گفـت: دولت 
جمهوری اسـلامی ایـران هم مـی تواند 
تـلاش کنـد و برخـی از مجرمـان را بـه 
کشـور برگردانـد. بیـن مجرمی کـه فرار 
کـرده و از طریـق اینترپـل بـه کشـور 
بازگردانده شـده بـا مجرمی که در داخل 
دستگیر شـده است فرق بسـیار هست.

وی ادامـه داد: توصیـه می کنـم بـه 
کسـانی که به هـر دلیلی جرمی مرتکب 
شـده و متهـم شـده اند و در خـارج از 
کشور هستند، خودشـان برگردند حتما 
بـه نفعشـان اسـت و از ارفاقـات قانونـی 

می تواننـد اسـتفاده کنند.
کـرد:  تصریـح  ای  اژه  محسـنی 
امیدواریم آنهایی هم که بیرون هسـتند 
و نخواسـتند برگردنـد، نیروهای قضایی 

و انتظامـی بتواننـد با کمـک پلیس بین 
الملـل آنهـا را بـه کشـور برگردانند.

وی اضافه کرد: البته متاسـفانه برخی 
از کشـورها هـم بـه تعهـدات خودشـان 
مفاسـد  در  و حتـی  نمی کننـد  عمـل 
اقتصادی حاضر نیسـتند همـکاری لازم 
را بـرای دسـتگیری و اسـترداد مجرمان 
داشـته باشـند اما برخی از کشـورها هم 
کـه بـا آنهـا معاهداتـی داریـم همکاری 
لازم را خواهنـد داشـت و متهمـان بـه 

کشـور بازگردانـده خواهند شـد.
محسـنی اژه ای در ادامه در پاسـخ به 
سـوال خبرنـگار ایسـنا، در مـورد نحـوه 
برخورد دسـتگاه قضـا با عامـلان گرانی 
هـای اخیـر و محتکـران اظهار کـرد: در 
شـورای عالـی هماهنگـی اقتصـادی که 
سـران سـه قـوه در آن حضـور دارنـد 
در خصـوص ایـن مشـکلات بـه صورت 
جـدی برنامـه ریـزی شـده و پیگیـری 

شـد. خواهد 
وی ادامـه داد: در جلسـه روزشـنبه  
ایـن شـورا، در مـورد کنتـرل گرانی هـا 
بـا  برخـورد  چگونگـی  و  محتکـران  و 

آنهـا تصمیماتـی گرفته شـده اسـت که 
امیـدوار هسـتیم ایـن تصمیمـات موثر 
واقع شـود کـه تا امروز هـم نتایج خوبی 
داشـته اسـت. معاون اول قوه قضاییه در 
پاسـخ به دیگر سـوال خبرنگار ایسنا در 
مـورد مدارای دسـتگاه قضا با مسـئولان 
سـابق کشـور از جمله احمدی نـژاد که 
اتهاماتـی را علیـه ایـن دسـتگاه مطـرح 
کـرده اند، گفـت: قبـول دارم با بعضی از 
افـراد برخورد نشـده اما مطمئن باشـید 
بـا هر کسـی کـه مرتکب جرمی بشـود 
رسـیدگی خواهد شـد.به قـول معروف" 
امـا سـوخت و سـوز  دیـر و زود دارد، 

ندارد."
وی در پایـان خاطرنشـان کـرد: بـا 
کسـانی کـه امـروز در امور ارز و سـکه و 
یـا مایحتاج مردم و مسـایل پولی اخلال 
ایجـاد مـی کننـد دسـتگاه قضـا هیـچ 

اغماضـی نخواهد داشـت.

* برخـورد قاطع قـوه قضائیه با 
اخلالگـران اقتصادی

حجت الاسـلام و المسلمین محسنی 

اژه ای  همچنیـن در مراسـم تودیـع و 
معارفـه رئیـس کل جدیـد دادگسـتری 
کردسـتان که در مجتمع فجر سـنندج 
برگزار شـد، گفت: تحریم های اقتصادی 
دشـمنان علیـه ایـران تازگی نـدارد و از 
همـان اول انقـلاب شـکل گرفته اسـت.

سـخنگوی قـوه قضائیـه با اشـاره به 
اینکـه قوه قضاییه پناهگاه مردم اسـت و 
مهم ترین رسـالت آن تحقق و گسـترش 
عدالـت اسـت، گفـت: ایجـاد امنیـت و 
عدالـت از وظایـف همه ماسـت و باید با 
همدلی و همکاری در راسـتای عملیاتی 

کـردن ایـن رسـالت ها گام برداریم.
محسـنی اژه ای بـا بیـان اینکـه امـر 
قضا امر خطیری اسـت و فشـار هایی که 
امـروز بر دسـتگاه قضا وارد می شـود کار 
را سـخت تر کـرده اسـت، گفـت: اجرای 
احـکام در کوتاه تریـن زمـان مهمتریـن 
کار دسـتگاه قضـا در اسـتان ها بایـد مد 

نظـر قـرار گیرد.
شـاهرودی  اللـه  آیـت  ادامـه  در 
اینکـه  بیـان  بـا  نماینـده، ولـی فقیـه 
نیرو هـای نظامـی و دسـتگاه قضـا هـر 
دو در مسـیر مقابلـه بـا فاسـدان بـرای 
تحقق حاکمیـت دین در جامعه فعالیت 
می کننـد، گفت: دسـتگاه قضا بسـتری 
برای مقابله با مفسـدان و ظالمین اسـت 
و نقش مهمی در ایجاد امنیت و توسـعه 

دارد. اقتصـادی 
حسـینی  شـاهرودی بـا تاکیـد بـر 
اینکـه امنیت و توسـعه اقتصـادی نقش 
گسـترده دستگاه قضا انکارنشدنی است، 
گفـت: اگـر ایـن روز هـای اخیـر صلابت 
دسـتگاه قضـا نبـود و بـا سـودجویان 
بـا  مـردم  نمی کـرد  قاطـع  برخـورد 

مشـکلات جـدی مواجـه می شـدند.

نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس، با بیان اینکه حدود ۷۰ 
درصد از جمعیت شاغل کشور دچار بیکاری پنهان هستند از مسئولان خواست تا تلاش 

کنند با تغییر وضعیت کشور امید و انگیزه برای فعالیت در جامعه را ایجاد کنند.
هادی قوامی در نشست علنی دیروز مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور خود 
ضمن نمایش اسلایدهایی برای ارائه آمار و نمودارهای مرتبط با بیاناتش، گفت: ترکیب 
جمعیت ده ساله و بیشتر در سن کار در سال های 9۴ و 95 بیانگر این است که بیش 
از 6۰ درصد این جمعیت غیر فعال است  و حدود ۳8 درصد آن فعال هستند که از این 

جمعیت 5/۱۲ درصد بیکار هستند.
نماینده مردم اسفراین در مجلس دهم شورای اسلامی، ادامه داد: اگر سه معیار بازده 
نهایی نیروی کار، ازدحام و غیر تخصصی بودن در مشاغل را هم در نظر بگیریم، حدود 
88 درصد شاغل ۷۰ درصد دچار بیکاری پنهان هستند، بنابراین بیش از 8۲ درصد 
جمعیت شاغل و فعال کشور هستند و متاسفانه از جمعیت ۳8 درصدی یا بیکاری پنهان 

و یا آشکار دارند.
وی تصریح کرد: در سال 95 حدود ۴۰ میلیون نفر جمعیت غیر فعال در کشور بودند 

که ۲۲درصد آنها را نیروی جوان کشور تشکیل می دهد و ۱۴ درصد آنها هم از فارغ 
التحصیلان آموزش عالی هستند که متاسفانه بیانگر این است که حتما باید تلاش کنیم تا 
وضعیت جمعیت فعال کشور را با امید و تغییر شرایط کشور مثبت کنیم تا به جمعیتی که 
در سن کار قرار دارند، انگیزه و امید دهیم، چرا که در غیر این صورت به دلیل اینکه بخش 

زیادی از این جمعیت مصرف کننده هستند، بنابراین بار تکفل بسیار سنگین می شود.
قوامی افزود: هم اکنون از این جمعیت غیر فعال کشور که عدد بالای ۴۰ میلیون را 
تشکیل می دهد ۷۴درصد آن در نقاط شهری ساکن هستند که در واقع مصرف کننده 
صرف هستند، بر اساس نموداری مهم ترین مشکلات کسب و کار بر اساس گزارش 
رقابت پذیری در سال ۲۰۱8 عبارتند از دسترسی به منابع، ناکارآمدی بروکراسی اداری، 
بی ثباتی سیاسی، عرضه ناکافی زیرساخت، تورم، فساد، مقررات سختگیرانه نیروی کار، 

مقررات ارز خارجی، نرخ های مالیات و ضعف اخلاق کاری در نیروی کار ملی است.
وی اظهار کرد: این امر نشان می دهد که اگر بخواهیم شرایط را برای جمعیت غیر 
فعال فراهم کنیم حتما باید شرایط بازار کار را مناسب کنیم تا مشکلاتی که در فضای 

کسب و کار وجود دارد کاهش یابد تا امید به تلاش و فعالیت افزایش یابد.

اخبــار

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی 
پیوستن به CFT را به نفع کشور دانست 
کنوانسیون  این  به  پیوستن  گفت:  و 
اصلاحاتی در نظام بانکی صورت می دهد 

که به نفع منافع برخی افراد نیست.
علی مطهری  گفت: لایحه الحاق 
مالی  تأمین  با  مبارزه  کنوانسیون  به 
تروریسم)CFT( در جلسه روزیکشنبه  
که مصوب  کنوانسیونی  تصویب شد، 
شورای امنیت سازمان ملل بوده و اکثر 

کشورها به آن ملحق شده اند.
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای 
اسلامی بر همین اساس تصریح کرد: 
مهم ترین اثر الحاق به این کنوانسیون 
این است که مبادلات بانکی ما که امروز 

با مشکلاتی روبرو است تا حدودی آسان 
تر شده و تسهیل پیدا می کند و نوعی 
هماهنگی میان سیستم بانکی ما و دنیا 
ایجاد می شود.وی در ادامه پیوستن به 
CFT را در مجموع به نفع کشور دانست 
و افزود: عده ای از روی دلسوزی فکر می 
کردند این الحاق به نفع کشور نیست و 
تصور می کردند اطلاعات مالی ما برای 
کشورهای دیگر می رود یا ممکن است 
تروریست  سپاه  و  حماس  الله،  حزب 

نامیده شود که اینطور نیست.
مطهری  در گفت و گو با خانه ملت 
ادامه داد: مرجع تعیین مصداق تروریسم، 
که  است  ملل  امنیت سازمان  شورای 
و  داعش  طالبان،  القاعده،  گروه  چهار 
النصره را تروریسم می داند و این موضوع 

دهند  قرار  لیست  را جزء  گروهی  که 
سازوکاری دارد که به راحتی نیست از 
این رو خطری که برخی منتقدان می 
گفتند واقعیت ندارد و از روی دلسوزی 

بوده است.
نایب رئیس مجلس دهم در ادامه 
ای  عده  البته  کرد:  تصریح  همچنین 
ممکن است منافعی در تصویب نشدن 
لایحه داشتند که اگر اصلاحاتی در نظام 
بانکی صورت گیرد ممکن است برخی 
نابسامانی هایی که باعث سودهای کلان 
برای افراد است را از بین برده و دست 

آنها از سودها کوتاه شود.
* احتمالا شورای نگهبان CFT را 

تأیید می کند
وی اضافه کرد: عده ای نیز ممکن 

است به دنبال زمین زدن دولت باشند 
تصویب  لایحه  این  اگر  دانند  می  که 
شود در امور اقتصادی گشایشی ایجاد 
می شود در حالی که آنها می خواستند 

دولت زمین بخورد.
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی 
در پایان خاطرنشان کرد: این لایحه که 
هم اکنون به تصویب مجلس رسیده به 
شورای نگهبان می رود و اگر آنها ایراد 
ایراد  اگر  و  شود  می  تصویب  نگیرند 
بگیرند به مجلس می آید تا ایراد رفع 
شود و باز به شورا می رود؛ سپس اگر 
تأیید شد قانون می شود اما اگر برگردد 
مجلس و مجدد بر آن اصرار شود، لایحه 
به مجمع می رود اما احتمال می دهم 

شورای نگهبان آن را تأیید می کند.

علی مطهری:

منافع چه کسانی با تصویب CFT به خطر افتاد؟

واکنش اژه ای به چرایی عدم برخورد قضایی با احمدی نژاد:

دیر و زود دارد، اما سوخت و سوز ندارد

نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس:

۷۰ درصد شاغلان کشور دچار بیکاری پنهان هستند

فرمانده کل سپاه گفت: با توجه به شرایط و مشکلات 
فعلی کشور قرارگاه سازندگی خاتم باید در جهت توسعه و 

کار بیشتر قدم بردارد.
سردار سرلشکر محمدعلی جعفری فرمانده سپاه در 
مراسم تکریم و معارفه فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء 
که صبح امروز برگزار شد،، اظهار داشت: امروز شاهد اقتدار 
و عظمت مثال زدنی جمهوری اسلامی و انقلاب اسلامی با 

محوریت ایران اسلامی در جهان هستیم. 
وی افزود: ما هر روز شاهد پیروزی های مادی و معنوی 
در عرصه های مختلف هستیم که با وجود همه دشمنی ها، 
توطئه ها و انسجامی که دشمنان علیه انقلاب دارند و 
نتوانستند کاری انجام دهند به پیروزی های بزرگ  تر پنهان 

و آ شکار دست می یابیم. 
فرمانده کل سپاه ادامه داد: سازندگی کشور و پیشرفت 
و آبادانی عرصه ای است که کاملا دیده می شود و می توان 
با کارهای موفق الگوسازی جمهوری اسلامی را برای دیگر 
کشورها اثبات کرد و کارآمدی نظام اسلامی را به جهان 
فهماند و نشان داد که چطور یک ملت با اتکا به خود و 

بدون وابستگی به دیگر کشورها می تواند کشورش را بسازد. 
جعفری تصریح کرد: اگر ایران اسلامی درست مدیریت 
شود و در چارچوب اسلام ناب حرکت کند پیشرفت ها 
بیشتر می شود و این موضوع در عرصه سازندگی مانند 

عرصه دفاعی و امنیتی به اثبات رسیده است. 
وی با بیان اینکه یکی از عرصه هایی که باعث ایجاد امید 
در کشور شده عرصه سازندگی است، گفت: به اقرار دوست 
و دشمن نقش آفرینی سپاه در عرصه سازندگی بر کسی 
پوشیده نیست و وجه مشترک توفیق نظام در عرصه های 

دفاعی و سازندگی مدیریت جهادی است. 
فرمانده کل سپاه ادامه داد: گمشده، نقص و کمبود ما در 
کشور مدیریت جهادی است مدیریت جهادی سه ویژگی 
دارد یکی اینکه کار باید برای رضای خدا باشد دیگر اینکه 
همراه با تلاش مضاعف و سخت کوشی باشد و در آخر اینکه 
کار جهادی کاری است که مخالف یا دشمن داشته باشد و 
اینجا منظور دشمن خارجی و آمریکا نیست. آنها همیشه 

مخالف پیشرفت و آبادانی کشور ما هستند. 
وی افزود: یک نوع از این مخالفت ها مخالفت های درون 

سازمانی،  عادت ها و سنت هایی است که از گذشته در آن 
سازمان نهادینه شده است. لذا سازمان موفق سازمانی است 

که مدیریت جهادی داشته باشد. 
فرمانده کل سپاه در ادامه سخنانش اظهار داشت: انقلاب 
اسلامی یعنی حرکت بر مبنای اصول اسلامی و قوانین الهی 
، ما در عرصه های مختلف اشتباهات قابل توجهی داریم 
که غالبا به دلیل این است اصول رایج دنیا که عموما غربی 
است جایگزین اصول اسلامی شده است. از جمله در عرصه 

اقتصادی. 
جعفری تاکید کرد: ما تلاش می کنیم در سپاه و قرارگاه 
سازندگی اصول اسلامی برقرار باشد و در چارچوب آن 

حرکت کنیم. 
وی همچنین تصریح کرد: قرارگاه سازندگی خانم الانبیاء 
اقدامات برجسته و بسیار خوبی در کشور انجام داده که 

پالایشگاه ستاره خلیج فارس یکی از آنها است. 
جعفری ادامه داد: ما از اعتماد دولت های مختلف به ویژه 
دولت قبلی و فعلی به مجموعه قرارگاه تقدیر می کنیم که 

موجب این افتخارآفرینی ها شده است. 

نماینده مردم بهشهر و گلوگاه در مجلس شورای اسلامی 
گفت: شهرداری ها و استانداری مازندران و گیلان در برابر 
این بارش غافلگیر شدند و آمادگی لازم برای پیشگیری و 

مقابله با بارندگی اخیر را نداشتند.
علی محمد شاعریبا اشاره به آبگرفتگی شدید امروز 
معابر شهرهای استان مازندران و ایجاد خسارت، گفت: 
شهرداری ها و استانداری مازندران و گیلان در برابر این 
بارش غافلگیر شدند و آمادگی لازم برای پیشگیری و مقابله 

با بارندگی اخیر را نداشتند.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی، آب و منابع 
طبیعی در مجلس تصریح کرد: علی رغم پیش بینی دقیق 
سازمان هواشناسی و با توجه به عدم آمادگی کامل مدیران 
شهری و ستاد مدیریت های بحران استان های شمالی، مردم 

با یکسری مشکلات مواجه شدند. 
نماینده مردم بهشهر و گلوگاه در مجلس شورای اسلامی 
افزود: مهمترین علت آبگرفتگی و سیل در محیط شهری 
فقدان یک طرح جامع جمع آوری آب های سطحی و سیل 
آب شهری و هدایت آن به سمت مراکز جمع  آوری آب های 

سطحی و بازچرخانی آنها بود.
وی تاکید کرد: هرچه سریعتر باید از محل اعتبارات 
شهرداری ها  به  لازم  بودجه  بحران،  مدیریت  سازمان 
اختصاص داده شود تا در چنین شرایطی با مشکلات 
غیرقابل توجیه در شهرها مواجه نباشیم، همچنین در حوزه 
های بالادست هم فعالیت آبخیزداری در سال های اخیر به 
شدت کاهش پیدا کرده و تخریب جنگل ها هم به شدت 

موثر بوده است.

* نبود یک برنامه مدون برای جمع آوری آب های 
سطحی در کشور

شاعری اظهار کرد: آب هایی که اکنون موجب خرابی 
شده در حقیقت روان آب هایی بود که در حوزه بالادست 
جاری و به شهرها رسید و ابنیه شهرها شامل پل ها و ... 
را تخریب کرده و موجب ایجاد مشکلات غیرقابل قبولی 
برای مردم شد، البته شدت بارندگی بسیار زیاد بود و در 
کمتر از چند ساعت حدود ۱۰۰ میلیمتر آب در بسیاری 

از شهرها جمع شد.

عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی، آب و منابع 
طبیعی در مجلس بیان کرد: متاسفانه یک برنامه مدون 
برای جمع آوری آب های سطحی در کشور وجود ندارد و 
باید هرچه سریعتر این طرح با توجه به وضعیت آبی کشور 
تدوین و عملیاتی شود و برای اجرای این طرح هم باید منابع 
لازم در اختیار شهرداری ها قرار بگیرد و آنها هم با اولویت به 

کار خود ادامه دهند تا مشکلات کنونی بوجود نیاید.
وی تصریح کرد: در حوزه بالادست هم وزارت جهاد 
کشاورزی باید با انجام عملیات آبخیزداری و حفاظت از 
جنگل ها نسبت به کنترل سیل آب ها اقدام لازم را بعمل 
آورده و مدیریت بحران در استان ماشین آلات و امکانات 
لازم را برای کاهش اثرات رخدادهای طبیعی در استان 

آماده کند.
شاعری گفت: بنده دیروز برای دریافت تجهیزات و 
ماشین آلات لازم تماس گرفتم که اعلام کردند این ماشین 
آلات در سطح استان مازندران به میزان کافی وجود ندارد، 
که باید استانداری های شمالی اقدامات جدی تری را انجام 

دهند و با بسیج تمام امکانات خود مشکلات را حل کنند.

سرلشکر جعفری در مراسم تکریم و معارفه فرمانده قرارگاه خاتم:

گمشده کشور »مدیریت جهادی« است

شاعری نماینده بهشهر مطرح کرد

غافلگیری مسئولان شهرهای شمالی در برابر بارش 

حسن بختیاری زاده

مصطفی داننده

فرزین پورمحبی
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اقتصادی

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران:

آبونمانتلفنثابتبرنگردد،تعرفهها
افزایشمییابد

با  ایران  مخابرات  شرکت  مدیرعامل 
بیان اینکه متضرر اصلی حذف آبونمان 
تلفن ثابت، علاوه بر مخابرات، خود مردم 
این  برگرداندن  برای  تلاش  از  هستند، 
آبونمان خبر داد و تاکید کرد در غیر این 
صورت ممکن است تعرفه ها افزایش پیدا 

کند.
سیدمجید صدری درباره حذف آبونمان 
تلفن ثابت، اظهار کرد: ما هزینه  نگه داری 
از تلفن ثابت را می پردازیم که بخشی از 
این هزینه از طریق آبونمان جبران می شد 
و حذف این آبونمان به ما خسارت ۷۰۰ 

تا هزار میلیاردی خواهد زد. اما قصد افزایش تعرفه واگذاری تلفن ثابت را نداریم و این 
هزینه همان ۲۰۰ هزار تومان است. وی ادامه داد: لغو آبونمان و مصوبات رگولاتوری 
توسط دیوان عالی کشور تقریبا بین ۷۰۰ تا ۱۰۰۰ میلیارد از درآمد سالانه مخابرات 
را کم می کند و این موضوع به شرکت مخابرات آسیب جدی  وارد می کند. ما از طریق 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و پیگیری های خودمان، این اعتراض را به دیوان 
عالی منتقل کردیم و امیدواریم مثمرثمر قرار گیرد. حذف آبونمان هم چنین موضوع 
نگه داری و توسعه مخابرات را دچار مشکل می کند و متضرر اصلی این موضوع علاوه بر 
مخابرات خود مردم هستند. امیدواریم دیوان این رای را برگرداند و یا بتوانیم با افزایش 
تعرفه آن را جبران کنیم. مدیر عامل شرکت مخابرات ایران در پاسخ به اینکه آیا افزایش 
تعرفه نارضایتی مردم را در پی ندارد، گفت: تلاش می کنیم با افزایش کیفیت کاری کنیم 
که ناراضی نباشند. ما باید درآمدها را افزایش دهیم و تنها راه هم این است که برروی 
دیتا و سرویس های ارزش افزوده سرمایه گذاری کنیم. علاوه بر اینکه درآمد ما از تلفن 
ثابت است، برای افزایش درآمد باید یک برنامه ریزی مناسب روی دیتا داشته باشیم. 
صدری در پاسخ به اینکه آیا روند توسعه در مخابرات کند نیست، توضیح داد: برای دیتا 
و فیبرنوری برنامه های خوبی داریم. از جمله اینکه تعرفه هایمان را در حوزه فیبرنوری 
کاهش دادیم و هزینه کابل کشی داخل ساختمان را برای فیبرنوری فعلا رایگان کردیم. 
البته این درآمد زیاد نبوده اما ما بلندمدت به این موضوع فکر می کنیم. هم چنین هزینه 
مودم را تقسیط کردیم. این ها تلاش هایی است که بتوانیم مردم را ترغیب کنیم که 
به سمت سرویس های جدید بروند. وی درباره ی برنامه مخابرات برای افزایش کاربران 
فیبرنوری اظهار کرد: در حال حاضر ۵۰ هزار مشترک فیبرنوری داریم و هدف ما در سال 
۱۳9۷ این است که ۳۵۰ مشترک داشته باشیم که امیدواریم در نیمه دوم سال بتوانیم 
به این هدف برسیم. مدیر عامل شرکت مخابرات ایران با اشاره به رقابت مخابرات با سایر 
شرکت های FCP بیان کرد: رقابت ما در حوزه سرویس و به صورت سالم خواهد بود. 
تلاش ما این است که در رویکرد جدید با آن ها تعامل داشته باشیم و زیرساخت هایی را 

که FCPها نیاز دارند در اختیارشان قرار می دهیم.

یک استاد دانشگاه مطرح کرد

۲۰هزارمیلیاردتومانیارانهدرجیبثروتمندان
یک استاد دانشگاه اظهار کرد که سالیانه حدود۲۰ هزار میلیارد تومان به چهار دهک 
ثروتمند جامعه یارانه تعلق می گیرد که این مبلغ خود به اندازه یکسال بودجه عمرانی 

کشور است.
میثم موسایی - عضو هیات علمی دانشگاه تهران با بیان اینکه عده ای از افراد جامعه 
از وضعیت تلاطمات ارزی سود هم بردند، اظهار کرد: حدود ۱۰ درصد از افراد جامعه 
به دلیل کارهای مربوط به سفته بازی چه بسا توانسته اند درآمدشان را در این وضعیت 
تورمی افزایش دهند، اما این طبقات ضعیف و متوسط هستند که از این وضعیت متضرر 
شده و ضعیف تر شده اند. او با تاکید بر اینکه راه حل های موقتی مانند بسته های مواد 
غذایی نمی تواند راهکاری دائمی برای حل مساله فقر و یا افزایش قدرت خرید باشد، 
ادامه داد: اگر هدف ما رسیدن به یک جامعه بدون فقر است پس سیاست هایمان هم باید 
متفاوت باشد. اینکه تصور کنیم فقر ذاتی است و ما تنها باید به دنبال دادن کمک هایی 
به فقرا باشیم درست نیست و نمی تواند باعث افزایش قدرت خرید طبقات مختلف شود.

این استاد دانشگاه با اشاره به مقوله اشتغال به عنوان یک شاخص اساسی در فقرزدایی 
اظهار کرد: ایجاد اشتغال نیازمند اصلاح مقررات مربوط به قانون کار، صادرات و واردات 
و تسهیل فضای کسب و کار است. فضای کسب و کار متناسب با این شرایط فعلی باید 
تغییر پیدا کند. از سوی دیگر تنظیم قوانین مالیاتی، تامین اجتماعی و بیمه ها با شرایط 
تورمی بسیار حائز اهمیت است.  همه اجزا و دستگاه های حاکمیتی و دولتی باید در 
یک مسیر و برای یک هدف با هم هماهنگ شوند. موسایی با تاکید بر این که در شرایط 
جنگ اقتصادی نباید همه مسائل را به بازار آزاد واگذار کرد، گفت: اینکه برخی تصور 
می کنند مکانیزم بازار آزاد می تواند حلال همه مشکلات باشد، اشتباه است. مکانیزم بازار 
مسائل را حل نمی کند و به همین خاطر سیاست گذاران بازارگرا می خواهند با بسته های 
غذایی مشکلات را حل کنند در حالی که چنین سیاست هایی تنها یک مسکن برای 
مساله فقر است. ما به جای دادن وعده های غذایی باید فضای کسب و کار را برای 
شهروندان فراهم کنیم. او به بحث یارانه ها هم اشاره ای کرد و گفت: اینکه به همه آحاد 
جامعه یارانه تعلق می گیرد، امر اشتباهی است. کسانی که باید یارانه دریافت کنند در 
واقع خیلی کمتر از جمعیت یارانه بگیران فعلی هستند.  سالیانه حدود ۲۰ هزار میلیارد 
تومان به چهار دهک ثروتمند جامعه یارانه تعلق می گیرد که این مبلغ خود به اندازه 
یکسال بودجه عمرانی کشور است. معلوم نیست این سیاست های تا کجا قرار است ادامه 
پیدا کند؟ این استاد دانشگاه در ادامه با بیان اینکه در شرایط فعلی بهتر است سیستم 
بانکی اجازه پرداخت سودهای بالاتر را به مشتریان داشته باشد، گفت: در شرایط فعلی 
که تورم روز به روز بیشتر می شود، دادن سودهای بالاتر به سپرده گذاران می تواند باعث 
تقویت قدرت خرید آنها شود، ضمن این که باید به افزایش حقوق مستمری بگیران هم 
توجه شود. بروز نوسانات ارزی و به تبع آن افزایش نرخ تورم در ماه های گذشته باعث 
شده است تا بسیاری از اقتصاددانان نسبت به کاهش قدرت خرید اقشار ضعیفتر مردم 
هشدار دهند؛   مساله ای که البته دولت با دادن بسته غذایی با عنوان "سبد کالا" سعی 

در جبران آن دارد.

قوامی عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس: 

اصلاحاتساختاریدراقتصادایرانبسیار
ضروریاست

یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: نرخ رشد اقتصادی  کشورهایی که 
درجه وابستگی شان به منابع طبیعی زیاد بوده، کم شده است. اصلاحات ساختاری در 

اقتصاد ایران باید انجام گیرد.
هادی قوامی عضو کمیسیون برنامه و بودجه در نطق میان دستور جلسه علنی 
دیروزمجلس شورای اسلامی با ارائه نمودارها و اسلایدهای تحلیل اقتصادی اظهارکرد: 
ترکیب جمعیت ۱۰ ساله در سن کار در سال 9۰ تا 9۵ بیانگر این است که بیش از 
۶۰ درصد جمعیت در سن کار کشور، غیر فعال است و حدود ۳۸ درصد فعال است. 
از این جمعیت ۳۸ درصد فعال، ۱۲.۵ درصد بیکار هستند. قوامی ادامه داد: اگر سه 
معیار بازده نمایی نیروی کار، ازدحام و غیر تخصصی بودن مشاغل را در نظر بگیریم، از 
کل جمعیت ۸۸ درصد شاغل، ۷۰ درصد دچار بیکاری پنهان هستند. این آمار بیانگر 
این است که حتما ما باید تلاش کنیم تا شرایطی ایجاد شود که جمعیت فعال کشور 
انگیزه و امید برای کوشش را داشته باشد.  وی افزود: جالب است بدانید که از جمعیت 
غیر فعال کشور -  که عدد بالایی را تشکیل می دهد  ۷۴ درصد در نقاط شهری 
ساکن هستند. این بدین معناست که همگی مصرف کننده هستند. مهم ترین مشکلات 
کسب و کار براساس گزارشی علمی در سال ۲۰۱۸ عبارتند از دسترسی به منابع زیاد، 
ناکارآمدی بروکراسی اداری، بی ثباتی سیاسی،  عرضه ناکافی زیرساخت، تورم، فساد،  
مقررات سختگیرانه نیروی کار و ضعف اخلاق کاری در نیروی کار. نماینده اسفراین 
رشد نقدینگی نسبت به سال گذشته را حدود ۲۳ درصد اعلام کرد و گفت: تا پایان 
سال میزان نقدینگی از مرز یک میلیون و 9۰۰ هزار تومان خواهد گذشت. به این رقم 
باید دقت کرد، چون در ماه های اخیر این افزایش نقدینگی باعث افزایش نرخ ارز شده 
است.  قوامی تصریح کرد: ما نباید به تله افزایش نقدینگی و نرخ ارز گرفتار شویم. این 
نقدینگی باید کانالیزه شده و به سمت تولید برود. امروز متاسفانه تولید در جامعه ما پر 
زحمت است. پرزحمت بدن تولید در ایران باعث می شود که این نقدینگی به بخش های 
بیهوده اقتصاد کانالیزه شود. این عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره به 
نمودار مهم ترین دلایل تحولات اقتصاد ایران گفت: این نمودار به خوبی نشان می دهد 
که عوامل زمینه ای و عاملی مثل خروج از برجام در وضعیت فعلی کشور نقش داشته 
است. باید حتما تلاش کنیم که این عوامل زمینه ساز را کم کنیم تا دچار افزایش نرخ ارز 
و افزایش تورم نشویم. قوامی با اشاره به مشکلاتی که نفت برای اقتصاد کشور به وجود 
آورده،  گفت: تصور عمومی از نفت آن بود که درآمد دولت زیاد شود؛ زیرساخت های 
اقتصادی شکل بگیرد؛ صنایع مرتبط گسترش پیدا کند؛ تکنولوژی و اشتغال افزایش 
پیدا کند تا کاهش فقر و رشد اقتصادی را شاهد باشیم. متاسفانه براساس یک مطالعه 
که در سال ۱9۶۰ تا ۱99۰ انجام شده است، کشورهایی که درجه وابستگی شان به 
منابع طبیعی زیاد بوده است، نرخ رشد اقتصادی منفی را تجربه کرده اند یعنی این 
طلای سیاه به بلا تبدیل شده است. وی اصلاحات ساختاری در اقتصاد ایران را راه حل 
برون رفت از بحران دانست و گفت: چگونه می توانیم این بلای منابع را حل کنیم و 
 نقدینگی را به سمت تولید کانالیزه کنیم؟ پاسخ مشخص است،  باید اصلاحات ساختاری 
در اقتصاد ایران انجام دهیم تا این اصلاحات ساختاری انجام نشود، با دورهای باطل و 
دورهای تسلسل افزایش نرخ ارز، ره به ناکجا آباد می بریم. طبیعتا این اصلاحات اقتصادی 

هزینه هایی دارد که من نماینده و دولت باید آن را بپردازیم.

با نوسانات نرخ ارز قیمت کالاها نیز افزایش یافت اما اکنون که روند کاهشی در بازار 
ارز حاکم شده، مصرف کنندگان توقع دارند قیمت کالاها نیز کاهش یابد اما رئیس 
اتاق اصناف تهران می گوید تعیین قیمت کالا از سوی مراجع، هیچ ارتباطی با نوسانات 
نرخ دلار ندارد و قیمت مورد تائید برای مراجع، قیمت مندرج در فاکتور رسمی خرید 

و محاسبه سود قانونی است.
در پی رشد نرخ ارز به ویژه دلار، قیمت بسیاری از کالاها که به طور مستقیم و 
غیرمستقیم از نرخ دلار تبعیت می کند، روند صعودی به خود گرفته و این رشد 
قیمت، کار را به جایی رسانده که حتی کالاهایی که با دلارهای دولتی و بازار ثانویه 

تامین شده اند، با نرخ دلار آزاد محاسبه و عرضه می شوند.
شرایط بازار با نوسانات نرخ ارز به سمتی پیش رفته که قیمت محصولات مرتبا از 
سوی فروشندگان تغییر می کند و حتی در برخی موارد که میزان نوسانات شدید 
است از عرضه محصول در بازار خودداری می شود و این شرایط در نهایت منجر 
می شود فروشندگان جریمه های بازرسی اتحادیه ها را به جان بخرند و از نصب 

برچسب قیمت روی اجناس خودداری کنند.
نکته مهم در این میان این است که تجربه گذشته نشان داده هر زمان که قیمت 
دلار افزایش می یابد، قیمت محصولات به سرعت روند صعودی به خود گرفته و 

در صورتی که دلار افت قیمت را در دستور کار قرار داده، قیمت محصولاتی که با 
دلار رشد کرده، کاهش نمی یابد یا به میزان کاهش نرخ ارز، کاهش قیمت را تجربه 

نمی کند.
در این رابطه قاسم نوده فراهانی - رئیس اتاق اصناف تهران - در گفت وگو با ایسنا، 
اظهار کرد: تعیین قیمت کالا در واحدهای صنفی باید با توجه به قیمت درج شده 
در فاکتور رسمی خرید و محاسبه سود قانونی انجام شود و باید برچسب قیمت روی 

تمام کالاها الصاق شود.
وی ادامه داد: عرضه کالا طبق قانون باید به طور حتم با فاکتور رسمی انجام شود و 
در بازرسی ها نبود برچسب قیمت به بهانه نوسان قیمت ارز و تغییر قیمت کالا، مورد 

قبول نیست و با متخلفان برخورد خواهد شد.
رئیس اتاق اصناف تهران خاطرنشان کرد: نرخ ارز به صورت لحظه در روزهای 
گذشته تغییر داشته و برخی فروشندگان با نوسان نرخ ارز قیمت محصولات را تغییر 
داده اند که این موضوع در محصولات وارداتی و محصولاتی که مواد اولیه آن ها ارتباط 
مستقیم به بازارهای وارداتی دارد اجتناب ناپذیر است، از این رو برای ثبات بازار و 
آینده نگری فعالان اقتصادی لازم است ارز با هر نرخی برای مدت قابل توجهی ثابت 

بماند.
نوده فراهانی خاطرنشان کرد: اگر در بازرسی ها، کارشناسان با عدم درج قیمت 
روی محصولات وارداتی مواجه شوند به طور حتم فروشگاه را جریمه خواهند کرد 
و بهانه هایی همچون عدم ثبات قیمت دلار و نوسانات آن برای عدم درج قیمت 

پذیرفته نیست.
او درباره این که با رشد قیمت، فروشندگان به قیمت محصولات خود افزوده اند، اما 
اکنون در پی کاهش نرخ ارز ملزم به کاهش قیمت ها هستند، گفت: تعیین قیمت کالا 
از سوی مراجع ذیربط و اتحادیه هیچ ارتباطی با نوسانات نرخ دلار ندارد و قیمت مورد 
تائید برای مراجع، قیمت مندرج در فاکتور رسمی خرید و محاسبه سود قانونی است.

رئیس اتاق اصناف تهران در رابطه با برخی رفتارها و احتکار کالا یادآور شد: نوسانات 
نرخ ارز بر تمام موارد مصرفی افراد به صورت مستقیم و غیرمستقیم تاثیرگذار بوده و 
عاملی شده که بازار در برخی موارد با کمبود عرضه مواجه شود و این موضوع حاکی 

از نبود کالا نیست.
وی ادامه داد: در شرایط فعلی فقط مردم با فرهنگ خرید خود و تامین نیاز روزانه 
و هفتگی می توانند به بازار و اقتصاد کمک کنند. اما طی مدت اخیر افراد نیاز چند 
ماهه خود را خریداری کردند که به طور حتم در بلند مدت مردم از این روند خرید 

آسیب می بینند.

مردم با خرید روزانه به بازار و اقتصاد کمک کنند

باکاهشنرخدلار،کالاهاهمارزانمیشوند؟

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 
یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1- رای شماره 139760330001010883 مربوط به پرونده 
کلاسه 1396114430001001695 خانم اعظم دهاقین فرزند 
مساحت 59/12   به  ساختمان  یکباب  در ششدانگ  آقا  علی 
مترمربع پلاک شماره 11006 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم .  خریداری طی سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر 434 صفحه 8 به موجب سند پورتالی 129417 

مورخ 96/11/19 دفترخانه 9 قم.) م الف 3314( 
2- رای شماره 139760330001011827 مربوط به پرونده 
کلاسه 1394114430001000480 خانم فاطمه قربان نژاد 
اردهائی فرزند در سه دانگ از ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت ششدانگ 87  مترمربع پلاک شماره  11006 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم .مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از غلامحسین و غلامرضا ارغوان 

صادره در دفتر 170 صفحه 298 الی 304 .) م الف 3315(
به  مربوط   139760330001011814 شماره  رای   -3
پرونده کلاسه 1397114430001000478 آقای غلامحسین 
قربان نژاد اردهائی فرزند رضا در سه دانگ از ششدانگ یکباب 
شماره  پلاک  مترمربع  ششدانگ 87  مساحت  به  ساختمان 
11006 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم .مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلامحسین و 
غلامرضا ارغوان صادره در دفتر 170 صفحه 298 الی 304.) 

م الف 3316(
4- رای شماره 139760330001010645 مربوط به پرونده 
کلاسه 1397114430001000583 خانم مریم طلوعی فرزند 
مساحت 62/50   به  یکباب ساختمان  در ششدانگ  اسمعیل 
مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 9458 اصلی واقع در قم بخش 
1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم . خریداری طی سند رسمی .) 

م الف 3317  (
5- رای شماره 139760330001010404 مربوط به پرونده 
کلاسه 1397114430001000305 آقای منصور مهاجرینی 
فرزند علی صفدر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
130/90 مترمربع پلاک شماره 10273 اصلی واقع در قم بخش 
1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم . خریداری طی سند رسمی .) 

م الف 3318 (
6- رای شماره 139760330001010668 مربوط به پرونده 
کلاسه 1397114430001000228 آقای احد جعفری منش 
فرزند منصور در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 167/25 
مترمربع پلاک شماره 10965 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم . خریداری طی سند رسمی .) م الف 

) 3319
7- رای شماره 139760330001011787 مربوط به پرونده 
کلاسه 1396114430001001766 خانم زهره زینلی فرزند 
 18/73 مساحت  به  ساختمان  یکباب  ششدانگ  در  حسن 
مترمربع پلاک شماره 426 فرعی از 10599 اصلی واقع در قم 
بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم . خریداری طی سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر  139620330001011349 

.) م الف3320  (
8- رای شماره 139760330001011168 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430001009423 آقای غلامحسین کاظمی 
فرزند علی اصغر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
69/63  مترمربع پلاک شماره 6579  اصلی واقع در قم بخش 
1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم . خریداری طی سند قطعی 

35233 مورخ 61/12/23 دفترخانه 7 قم .) م الف 3321 (
9- رای شماره 139760330001011870 مربوط به پرونده 
کلاسه 1393114430001000269 خانم مریم خودکار فرزند 
یکباب  از 150 سهم ششدانگ  مشاع  در 87/50 سهم  علی 
ساختمان به مساحت ششدانگ 150 مترمربع پلاک شماره 
10652 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

. خریداری طی سند رسمی .) م الف 3322 (
به  مربوط   139760330001010423 شماره  رای   -10
پرونده کلاسه 1393114430001000267 آقای سیدمرتضی 
مدرسی فرزند سید حسن در 50 سهم مشاع از  150 سهم 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت  ششدانگ 150 مترمربع 
پلاک شماره 10652 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم . خریداری طی سند رسمی .) م الف 3323  (
به  مربوط   139760330001011867 شماره  رای   -11
پرونده کلاسه 1393114430001000268 آقای سید مهدی 
مدرسی فرزند سید مرتضی در 12/50 سهم مشاع از 150 سهم 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 150 مترمربع 
پلاک شماره 10652 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم . خریداری طی سند رسمی .) م الف 3324 (

به  مربوط   139760330001010119 شماره  رای   -12
ابوالفضل  آقای   1396114430001000018 کلاسه  پرونده 
آتشی فرزند اکبر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
125 مترمربع پلاک شماره 10969 اصلی واقع در قم بخش 
1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم . خریداری طی سند رسمی 

.) م الف 3389 (
13- رای شماره 139760330001010381 مربوط به پرونده 
کلاسه 1396114430001001146 خانم فاطمه اکبری فرزند 
مسیب در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 71/22 
مترمربع پلاک شماره 10350 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم . خریداری طی سند رسمی .) م الف 3390 (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از 
نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/07/16 
تاریخ انتشار دوم: 1397/08/02
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002014671 شماره  رای   -1
از  قسمتی  در  اسمعیل  فرزند  آقای حسین حیدری   1393114430002002439
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  123/20 مترمربع پلاک 
شماره 36 فرعی از 2594  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی / سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی. )م الف 3391 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002015886 شماره  رای   -2
1391114430002010231 آقای بیات علی ولی اللهی فرزند کمند علی  در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2185 و 2186  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی / سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر صفحه 521 دفتر 319. )م الف 3392 (

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002014847 شماره  رای   -3
از  اصغر در قسمتی  فرزند علی  تلخابی  یوسف  آقای   1391114430002016499
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 89/55 مترمربع پلاک 
شماره 214 فرعی از  2393  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از محمدرضا سهل آبادی.)م الف 3393 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002012805 شماره  رای   -4
1391114430002005389 آقای صبرعلی علی پور فرزند حسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126 مترمربع پلاک شماره 
182 فرعی از 2172  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از رضا بیگدلی از طرف فاطمه  . )م الف 3394 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002005091 شماره  رای   -5
1391114430002018846 آقای علی رجبی فرزند رجبعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  93 مترمربع پلاک شماره 105 فرعی 
از 1873 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی / سند 

رسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر صفحه 157 دفتر 78. )م الف 3395 (

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002015906 شماره  رای   -6
1393114430002000205 آقای سید رسول هاشمی زاده فرزند محمد در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 114 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 1779  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از سید محمد هاشمی زاده.)م الف 3396 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002014828 شماره  رای   -7
1391114430002017194 آقای اصحابعلی مغانلو فرزند اکبر در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 79 مترمربع پلاک شماره  فرعی از  
1859 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از سیدمحمد میره ای.)م الف  3397(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002015813 شماره  رای   -8
1395114430002000049 آقای احمد سپهرنوش مصطفی ئی فرزند سلطانمراد در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 102/30 مترمربع 
پلاک شماره 48 فرعی از  1945 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از  وراث سیدمحمد میرئی.)م الف 3398 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002015881 شماره  رای   -9
1397114430002000111 آقای احمد کریمی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 117 مترمربع پلاک شماره  فرعی از  
1755 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از محمد عباسی )م الف 3399 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002016165 شماره  رای   -10
1391114430002014445 آقای علی شیخی فرزند رمضان در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 162 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
1867 و 1869 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی / 
سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر نسبت به 156/30 مترمربع و خریداری عادی از 

احمد شریعتی نسبت به 5/70 مترمربع. )م الف 3400 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002011114 شماره  رای   -11
از  قسمتی  در  علی  فرزند  جعفری  الدین  نجم  آقای   1391114430002017314

ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 48/5 مترمربع پلاک شماره 
2/155 فرعی از 2305  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از عیسی صفرلو .)م الف 3401 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002008905 شماره  رای   -12
1391114430002019060 آقای قربانعلی حیدری فرزند ذبیح اله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 113/75 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 2147  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از حسین خازنی .)م الف 3402 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002012603 شماره  رای   -13
از  قسمتی  در  محرم  فرزند  محمدی  راضیه  خانم   1396114430002001071
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از 2147  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از حسین خازنی .)م الف 3403  (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139760330002015742 شماره  رای   -14
از  قسمتی  در  سلیمان  فرزند  رحیمی  مرتضی  آقای   1392114430002000522
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 81/12 مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 1974  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از مهدی شاکری .)م الف 3404 (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/07/16 تاریخ انتشار دوم: 1397/08/02
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ابلاغ اجرائیه 
کلاسه: 139704030011001595/1

بدینوسیله به 1( : خانم زهرا سعادت وند ، نام پدر: ابوالقاسم تاریخ تولد : 1347/02/05 شماره ملی : 0382398998 شماره شناسنامه : 3666 
بدهکار پرونده فوق با شماره بایگانی 9701690 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید، ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی شماره 
9002/113/1555874/1 بین شما و بانک سامان مبلغ 53/673/916 ریال که روزانه از تاریخ 1397/6/3 مبلغ 19/632 ریال ) که طبق مندرجات 
قرارداد محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده 
است و پس از انجام تشریفات قانونی اجرائیه صادر شده و به شماره کلاسه فوق در این اداره مطرح می باشد، لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد 
اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه چاپ  درج و منتشر می 
گردد . ظرف مدت  10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه 

شما تعقیب خواهد شد. )16590( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

-----------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

کلاسه: 139704030011001877/1
بدینوسیله به آقای علی دیرباز  نام پدر: یداله  تاریخ تولد : 1343/09/20 شماره ملی : 0381260623 شماره شناسنامه : 12218 بدهکار سند 
ازدواج شماره 1469 مورخ 1366/06/11 دفتر ازدواج 8 قم ابلاغ می گردد که خانم انسیه مرتضوی پیکانی ، باستناد سند مذکور جهت وصول 
مبلغ 80 هزار تومان که وفق تبصره یک ماده 1082 قانون مدنی به مبلغ 146/934/673 میلیون ریال بروز شده است مبادرت به صدور اجرائیه 
نموده و پرونده تحت کلاس9701982 در اداره اجرای اسناد رسمی قم در جریان است چون نشانی شما )قم- نیروگاه – 20 متری مطهری- 
کوچه شش متری دوم- منزل شخصی )در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار 
و طبق ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که 
به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط 

در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )16600( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

-----------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

کلاسه: 139704030011001856/1
بدینوسیله به آقای محمد تقی اسدی شیخ احمد لو، نام پدر : محمود تاریخ تولد: 1357/06/25 شماره شناسنامه: 612  از قم بدهکار سند ازدواج 
شماره 11828 دفتر ازدواج 31 قم ابلاغ می گردد که خانم فاطمه سعادتمندی آلتی باستناد سند مذکور جهت وصول تعداد 116 سکه طلای 
تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 9701961 در شعبه اجرای ثبت قم  در جریان است چون نشانی شما ) 

قم – نیروگاه – توحید 2- پ 4 )در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق 
ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله 
ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین نوبت 

منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )16604( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

-----------------------------
پرونده کلاسه9709988603100076شعبه 31حل اختلاف مجتمع امام خمینی )ره(شهرستان کرمانشاه تصمیم نهایی 

خواهان:اقای کیومرث نظری فرزند برارنازار به نشانی استان کرمانشاه-شهرستان کرمانشاه-ظفرخیابان دوم  -روبروی درمانگاه 
خواندگان:

1.اقای علی امیری فرزند شاه ولی 2.اقای کوروش رضایی فرزند اسداله همگی به نشانی مجهول المکان 
خواسته:الزام به تنظیم سند خودرو 

گردشکار:قاضی محترم شورا با مطالعه اوراق ومحتویات پرونده ختم رسیدگی را اعلام و با استعانت از ایزدمنان مبادرت به صدور رای مینماید.
"رای قاضی شورا"

در خصوص دادخواست اقای کیومرث نظری به طرفیت اقای علی امیری و کوروش رضایی بخواسته الزام به تنظیم سند رسمی خودرو  پیکان 
به شماره انتظامی 19/ایران 222د41باتوجه به اظهارات خواهان و ابلاغیه صادره از سوی شعبه و عدم حضور و لایحه از سوی انها لذا با توجه به 
احراز معامله بین طرفین و اینکه اقای کوروش رضایی خوانده ردیف دوم مالک رسمی اتومبیل است.لذا طبق مواد362و210و219و220و221

و222و223و224از قانون مدنی و ماده 198قانون ایین دادرسی مدنی حکم به محکومیت خوانده اقای کوروش رضایی به حضور در دفتر خانه 
اسناد رسمی و انتقال سند خودرو به شماره انتظامی)19/ایران 222د14(نام خواهان اقای کیومرث نظری صادر و اعلام میدارد رای صادره غیابی 
که ظرف مهلت بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در همین شعبه وبیست روز پس از ان قابل تجدیدنظر خواهی در محاکم عمومی حقوقی 
کرمانشاه میباشد و نسبت به اقای علی امیری وفق ماده197قانون ایین دادرسی مدنی حکم به رد دعوی صادر که رای صادره حضوری میباشد.
  قاضی شورای حل اختلاف کرمانشاه میباشد-کامیابی فر

-----------------------------
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست وضمائم آقای علی اشرف مرادی 

خوهان : علی اکبر حاجی علیانی  خوانده : متهم علی اشرف مرادی خواسته / اتهام : سایر دعوی غیر مالی مطرح که به این شعبه ارجاع و به شماره 
پرونده کلاسه 9609988310900662 شعبه 9 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان کرمانشاه ثبت وقت رسیدگی 1397/09/14 ساعت 08:15  تعیین 
که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب یک نوبت 
در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد تا خوانده ظرف یک ماه پس از تاریخ انتشار آگهی به دفتردادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل 

خود، نسخه ثانی دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی در دادگاه حاضر گردد.
منشی شعبه 9 دادگاه عمومی شهرستان کرمانشاه – محمد علی احمدی 

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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حسینی -رحمتی مثل برومند - طباطبایی

جنگ شماره یک ها برنده ای ندارد!

دومین برد متوالی استقلال در مسجدسلیمان این بار با حواشی بسیار زیادی توام بود 
که آخرین حاشیه لبریز شدن کاسه صبر دروازه بان ملی پوش و علنی شدن تصمیمش 

به جدایی بود.
همه چیز از بازی رسیدن به سیدحسین حسینی در بازی معوقه هفته ششم لیگ 
برتر مقابل نفت مسجدسلیمان حکایت داشت. دیداری تکراری چهار روز بعد از ماراتن 
120 دقیقه ای جام حذفی که روند نیمکت نشینی های سیدحسین حسینی را به 9 

بازی متوالی در این فصل رساند.
بعد از برد استقلال و صعود به جمع هشت تیم برترجام حذفی اخبار از داخل اردوی 
استقلال نشان می داد سیدحسین حسینی در بازی با نفت در لیگ برتر برای اولین بار 
به ترکیب اصلی باز می گردد تا طلسم بازی نکردن در این فصل شکسته شود. حسینی 
که برای دومین اردوی متوالی به جمع ملی پوشان دعوت شد تا شانس رسیدن به جام 
ملت ها را داشته باشد سرخوش از این اتفاق با روحیه و انگیزه بالا خود را برای بازی 
آماده کرد غافل از این که وینفرد شفر باز هم قید استفاده از او را می زند تا سیدمهدی 

رحمتی همچنان مرد شماره یک استقلال در این بازی باشد.
حسینی شوک زده از این تصمیم آن هم بعد از نشستی که با سرمربی استقلال داشت 
به هر شکلی بود به ورزشگاه رفت و بعد از بازی روبروی خبرنگاران از تصمیمی رونمایی 
کرد که می تواند تبعات زیادی برای خودش و استقلالی ها به همراه داشته باشد.» در 
این مدت خیلی سکوت کردم و دوست نداشتم حاشیه ای از طرف من به تیم وارد شده 
و لطمه بخورد. در بازی با پارس جنوبی جم به شفر گفتم چرا من را بازی نمی دهی که 
پس از آن برخی از دوستان خواستند که من را مقابل هوادار قرار بدهند و بگویند حاشیه 
درست می کنم. خیلی ها اعتراض کردند، اما مشکلی برای شان پیش نیامد. نمی دانم 
امسال چه چیزی تغییر کرده که بازی نمی کنم. نمی دانم باید چه کار کنم که بازی 
کنم؟ من دروازه بان ملی پوش هستم و دوست دارم پیشرفت کنم. نیم فصل از استقلال 
می روم و تصمیمم قطعی است. آقای فتحی و باشگاه باید رضایت نامه من را بدهند، چون 

این تصمیم به سود هر دوی ما خواهد بود«.
چند ساعت بعد از این صحبت ها مدیران استقلال واکنش نشان دادند و مدعی شدند 
بهتر است این بازیکن در حیطه وظایف خود صحبت کند. امیرحسین فتحی سرپرست 
باشگاه در کنار علی خطیر معاون ورزشی استقلال با بیان این که سیدحسین حسینی 
نمی تواند با این صحبت ها برای تیم حاشیه سازی کند نه تنها با درخواست رضایتنامه 
گلر نیمکت نشین موافقت نکردند بلکه از احضار این بازیکن به کمیته انضباطی و 
برخورد با او خبر دادند. تصمیمی که می تواند آتش اختلافات رقم خورده را شعله 

ورتر کند.
 اما این که استقلال می تواند به حسینی در نیم فصل رضایتنامه ندهد یا این که این 
گلر ملی پوش چگونه می تواند از تیم جدا شود اشاره به این نکته می تواند نقطه کلیدی 
ماجرا باشد. قرارداد سیدحسین حسینی با استقلال در پایان فصل به پایان خواهد رسید 
از همین رو چون تا الان روند تمدید آن به جریان نیافتاده این بازیکن طبق قوانین بین 
المللی و ثبت شده در فیفا می تواند از شش ماه قبل از اتمام با تیم های خواهان خود 
بدون هماهنگی با باشگاه وارد مذاکره شود. از همین رو استقلالی ها برای این که به 
صورت رایگان گلر ملی پوش خود را از دست ندهند چاره ای ندارند جز این که در نیم 
فصل با دریافت مبلغی رضایتنامه او را صادر کنند در غیر این صورت حسینی چند ماه 
بعد با اتمام قرارداد فعلی راهی باشگاه جدید خواهد شد.)البته همیشه ممکن است اتفاق 

های عجیبی هم رخ بدهد(
اتفاقات جالب توجه بود،  این  به  اما واکنش طرفداران استقلال هم  این بین  در 
طرفدارانی که اصلا انتظار نداشتند این واکنش را از حسینی ببینند چه در فضای 
مجازی چه به اشکال مختلف نارضایتی خود از این روند را بروز دادند که طبیعی هم 
بود. جدایی از استقلال و قطعی بودن تصمیمی که سیدحسین حسینی از آن سخن 
گفت حتی اگر روی شرایط احساسی نامناسب و عصبانیت بیان شده باشد دلخوری 
طرفدارانی را در پی داشته که در این سال ها با حمایت های خود نقش به سزایی در 

رشد این گلر شیرازی داشته اند.
قصه عجیب در عین حال تلخ سیدحسین با استقلال آن هم چند ماه بعد از ثبت 
رکورد گل نخوردن در تاریخ فوتبال باشگاهی ایران با 873 دقیقه حالا به بحرانی بزرگ 
در این تیم تبدیل شده است، بحرانی که می تواند مانع حضور این دروازه بان در دومین 
تورنمنت بزرگ ملی شود تا بعد از جام جهانی 2018 این بار جام ملت های آسیا 2019 

هم از حسینی گرفته شود.
 در این شرایط طبیعتا واکنش ها به سمت آرام کردن اوضاع پیش خواهد رفت و شاید 
بازهم این دروازه بان احساساتی که پیش از این هم نشان داده روحی شکننده و آسیب 
پذیر دارد به ادامه کار در استقلال و رقابت با رحمتی قانع شود . اما نکته مهم حضور دو 
گلر تراز اول در یک مجموعه تیمی است که تقریبا همیشه بحران زاست. چه، دروازه 
بانی مثل پست های دیگر نیست که با جابجایی ، جا برای نفر دوم باز شود. وقتی برای 
شماره یک می جنگید،نفر دوم بودن بی معناست و این مشکلی است که استقلال سالها 
بعد از دوگانه برومند- طباطبایی دوباره به آن برخورده است . مرور تاریخ اثبات می کند 

این جنگی است که هرگز برنده ای ندارد.

آتش بازی ادامه دار سامان در لوشامپیونه؛

قدوس، از این زیباتر نمی شد

آمیان با گل بی نظیر ستاره ایرانی خود موفق به پیروزی برابر دیژون شد.
در ادامه مسابقات هفته نهم لیگ لوشامپیونه فرانسه تیم آمیان که مثل چهار مسابقه 
اخیرش سامان قدوس را از ابتدا در ترکیب داشت، از ساعت 21:30 شنبه شب در 
استادیوم دو لا لیکورن مقابل تیم رده سیزدهمی دیژون قرار گرفت. قدوس که در ۶ 
بازی این فصل برای آمیان موفق به زدن دو گل شده و دو پاس گل داده، امشب هم 
در ترکیب تیمش خوش درخشید و نمایش فوق العاده ای ارائه داد تا بتوانند صاحب 
سه امتیاز ارزشمند شوند و از شرایط بحرانی فاصله بگیرند. در دقیقه 39 بازی امشب، 
آمیان صاحب یک ضربه آزاد در سمت چپ میانه زمین شد؛ گانسو برزیلی این ضربه 
ایستگاهی را را کوتاه کار کرد و به سامان قدوس پاس داد که ستاره ایرانی با دید بالای 
خود دروازه دیژون را هدف قرار داد و با شوت بیرون پای بی نظیر از فاصله حدودا 30 
متریکه در میانه راه تغییر جهت عجیبی هم داشت و چرخش توپ را زیباتر کرد، موفق 
به گلزنی به بهترین شکل ممکن شد.  در ادامه یاران سامان قدوس توانستند تک گلی 
که زده بودند را حفظ کنند تا به پیروزی یک بر صفر خانگی مقابل دیژون برسند تا 10 
امتیازی شوند و با چهار پله صعود در رده سیزدهم جدول لیگ لوشامپیونه قرار بگیرند. 
سامان قدوس که با بازی های تماشایی خود در ماه اول حضور در آمیان، دو گل زد و دو 
پاس گل داد، از سوی این باشگاه فرانسوی به عنوان بهترین بازیکن ماه سپتامبر انتخاب 
شد و جایزه خود را قبل از بازی امشب برابر دیژون دریافت کرد. گلی که قدوس در 
دیدار شنبه شب  برابر دیژون به ثمر رساند، بدون شک می تواند جزو برترین گل های 

هفته و ماه لوشامپیونه و حتی قاره اروپا قرار بگیرد. 

محمد پنجعلی :

زور عقل پرسپولیس بیشتر از پول قطری ها است
 پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: اگر پرسپولیس در بازی برگشت با تیم 
پولدار السد قطر در مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا با عقل و منطق بازی کند، 

می تواند نتیجه لازم را بگیرد.
محمد پنجعلی در خصوص عملکرد پرسپولیس در بازی رفت مقابل السد قطر در 
نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا که منجر به پیروزی یک بر صفر نماینده ایران شد، 
گفت: به نظرم هوش بالای کادر فنی پرسپولیس کمک کرد تا اتحادی که بین بازیکنان 
وجود دارد نتیجه لازم را بگیرد. پرسپولیس خیلی محکم و قدرتمند بازی کرد. بازیکنان 
پرسپولیس قابل مقایسه با ژاوی و گابی نیستند. آنها بازیکنان بین المللی هستند که 
تجربه بازی در بالاترین سطح فوتبال دنیا را دارند؛ اما پرسپولیسی ها نشان دادند اتحاد 

مثال زدنی دارند و هیچ تفاوتی بین بازیکنان نیمکت نشین و ذخیره وجود ندارد.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس ادامه داد: برانکو ایوانکوویچ سبک خاصی از فوتبال 
را در پرسپولیس ایجاد کرده است. او همه را دعوت به آرامش و صبر کرده است. به 
همین خاطر می بینید هوادار وقتی به ورزشگاه می آید تا آخرین ثانیه تشویق می کند 
تا این تیم نتیجه بگیرد. منطق پرسپولیس در ارائه بازی های هوشمندانه برای کسب 

نتیجه قابل ستایش است و زور عقل بازیکنان سرخپوش به پول قطری ها می چربد.

اخطار سرپرست باشگاه استقلال به حسینی:

در حیطه وظایف خودت حرف بزن و حاشیه درست نکن!

 سرپرست باشگاه استقلال گفت: سیدمهدی رحمتی با آن همه عظمت و سابقه و 
بازی ملی روی نیمکت نشست و کوچک ترین حاشیه ای درست نکرد، پس حسینی 

نباید وارد مسائل حاشیه ای شود.
امیر حسین فتحی سرپرست باشگاه استقلال در گفت و گویی ، در خصوص برتری 
استقلال در دو دیدار مقابل نفت مسجد سلیمان و همچنین اظهارات سید حسین 
حسینی بعد از این دیدار و .... گفت و گویی تفصیلی انجام داده که گزیده ای از این 

گفت و گو را در زیر می خوانید:
حتما شنیده اید که حسین حسینی بعد از بازی با نفت خواستار جدایی از باشگاه و 

دریافت رضایتنامه اش شده است...
بله، حسینی با باشگاه استقلال قرارداد دارد و تا پایان فصل در خدمت او هستیم.

تشخیص نیمکت نشینی یک بازیکن در حیطه وظایف خودش نیست و کادر فنی 
باید در مورد او نظر بدهد.به بازیکن ارتباطی ندارد که مربی چه تصمیمی می گیرد.

نه حسینی بلکه همه 25 بازیکن تیم استقلال باید تابع تصمیمات باشگاه و کادر فنی 
باشند. می دانید در این اوضاع و احوال اقتصادی کشور یک بازیکن چقدر پول دریافت 

می کند؟ او حتما باید بابت حرفهایش توضیح بدهد.
*به حسینی اخطار می دهم در حیطه وظایفش حرف بزند 

در کمیته انضباطی باشگاه؟
بله.صد در صد.من به حسینی اخطار می کنم در حیطه وظایف خودش حرف بزند 
و به تصمیمات کادر فنی تیم احترام بگذارد. حسینی نباید برای تیم بزرگ استقلال 

حاشیه درست کند.
اما حسینی به بازی نکردنش از ابتدای فصل معترض بوده و به هر حال خیلی ها می 

خواهند بدانند چرا شفر فقط ار رحمتی استفاده کرده است...
مهدی رحمتی در بازی های اخیر یکی از بهترین های استقلال بوده است.در مورد 
بازیکنان هم اگر نظر فنی می خواهید از خود آقای شفر سوال کنید.اگر او صلاح بداند 
رحمتی بازی می کند اگر صلاح بداند از حسینی یا بقیه بازی می گیرد.مگر فصل قبل 
رحمتی بیش از 20 بازی روی نیمکت ننشست؟فراموش نکنید که مهدی رحمتی با آن 
همه عظمت و سابقه و بازی ملی روی نیمکت نشست و کوچکترین حاشیه ای درست 
نکرد پس حسینی نباید حاشیه درست کند.همین حالا رضا آذری بازیکن جوان ما 
آماده است و مهدی قائدی کمترین بازی را انجام داده. آیا آنها هم باید حاشیه درست 
کنند؟حسینی حق ندارد وارد این مسائل شود چون تحت قرارداد باشگاه استقلال است.

حرف آخر من همین است.
بگذریم... به نظر با این 2 برد کمی از فشار روحی و روانی خارج شدید.

من از شما می پرسم در کجای دنیا در فاصله 5 روز 2 بازی سنگین با یک تیم آن 
هم در یک شهر برگزار می شود؟ 2 برد یکی در جام حذفی و یکی در لیگ کار راحتی 

نیست به خصوص وقتی تیم تحت فشار است.من خبر دارم که شرایط بعد از بازی در 
ورزشگاه اصلا خوب نبوده و بازیکنان نزدیک به یک ساعت در رختکن حبس بودند.بعد 
از بازی هم در فاصله سفر تیم تا اهواز مشکلاتی وجود داشت.با همه این شرایط انصافا 

کار بچه ها خوب بود و من از آنها تشکر می کنم.
در مورد داور که اعتراضی ندارید؟

من در صحنه پنالتی که برای نفت گرفته شد دقیق متوجه صحنه نشدم. با خود 
چشمی هم حرف زدم که گفت خطا نکرده است.به هر حال در مورد این صحنه 

کارشناسان باید نظر بدهند ولی به عنوان یک بیننده من خطایی ندیدم.
*در مسجد سلیمان 90 دقیقه به تیم ما فحاشی شد 

ظاهرا باشگاه گزارشی هم در مورد اتفاقات به کمیته انضباطی ارسال خواهد کرد..
بله. متاسفانه اتفاقات عجیبی در استادیوم رخ داده است.بلندگوی استادیوم در اختیار 
تماشاگران بوده و شعارهای عجیبی را سر می دادند آن هم علیه بازیکنان و مجموعه 
استقلال.بعد از بازی هم هواداران به رختکن تیم ما حمله کردند و خلاصه اتفاقات 
عجیبی رخ داده که گزارش آن را به فدراسیون ارسال خواهیم کرد.به این مشکلات 
سفر ما در این چند روز را اضافه کند.اگر ما به قطر می رفتیم کارمان راحت تر بود! ما از 
تهران به مسجد سلیمان رفتیم و سپس به اهواز برگشتیم و دوباره همین پروسه برای 
بازی لیگ طی شد. چند روز در خوزستان در رفت و آمد بودیم. با این شرایط به شفر و 
اعضای تیم تبریک می گویم و معتقدم او یک مربی خوب و با کارنامه بین المللی است 

که توانمندی اش را نشان داده است.
و در این چند روز هم بحث کمیته فنی و این مسائل خیلی مطرح شده است...

کمیته فنی بازوی شفر است و هم به ما کمک می کند و هم به سرمربی تیم. مشکلی 
در این بین وجود ندارد.

* جباری به باشگاه آمد ولی نه برای مربیگری
این بحث حضور جباری در استقلال تا چه حد جدی است؟

جباری در این روزها به باشگاه استقلال آمده اما اصلا در مورد حضور وی در کادر 
فنی صحبت نشده است.جباری به باشگاه می آید، فرزاد مجیدی به باشگاه سر می زند. 
حنیف عمران زاده هر دو روز یکبار به باشگاه استقلال می آید و با فرهاد مجیدی هر 
چند روز یکبار جلسه می گذارم، بقیه هم همینطور.تا این لحظه که با شما صحبت می 
کنم هیچ بحثی در مورد اضافه شدن شخصی به کادر فنی مطرح نشده است. اگر قرار 
باشد چنین اتفاقی بیفتد در کمیته فنی آن را مطرح می کنیم و سپس با نظر شفر در 

موردش تصمیم می گیریم.
*به گزارشگر بازی چه ربطی دارد در مورد قیمت گرو حرف بزند؟

این روزها فشار روی الحاجی گرو هم زیاد است و هر روز وی با بازیکنان سابق قیاس 
می شود.

بحث بازیکنان قبل را واقعا باید تمام کرد.بازیکنی که به تازگی به ایران آمده را نمی 
شود با چند بازی قضاوت کرد.همین هواداران استقلال قبل از شروع فصل مرتب 
درخواست می کردند الحاجی گرو را بیاوریم.من یک گلایه هم از گزارشگر بازی نفت 
مسجد سلیمان و استقلال دارم. متاسفانه او در جریان بازی مرتب عنوان می کرد که 
هر چه کولیبالی گرفته حلالش باشد و بازیکن خارجی باید مثل او باشد. به گزارشگر 
بازی چه ربطی دارد بازیکن ما را آنالیز کند و بگوید در این اوضاع اقتصادی نباید فلان 
قدر پول به بازیکنان خارجی داد؟ بعد از صحبت های گزارشگر بازی که تریبون در 
اختیار دارد به صفحه مجازی بازیکن ما حمله کردند و کی به او فحاشی شده است. چرا 

گزارشگر باید این کار را انجام بدهد؟
پس با این شرایط گرو همچنان مورد حمایت شماست...

بازیکن خارجی باید مورد تائید کادر فنی باشد و باید دید سرمربی در زمین از او 
چه می خواهد.اگر مربی بازیکنی را نخواهد اعلام می کند تا قراردادش فسخ شود.این 
موضوع فقط مختص استقلال و پرسپولیس نیست.همه جای دنیا همینگونه است. 
در تیم های بزرگ دنیا هم ممکن است یک بازیکن نتواند خواسته های یک مربی را 
برآورده کند.همین نویمایر هنوز نتوانسته برای ما 90 دقیقه کامل بازی کند. او در بازی 
با السد در تهران جزو بهترین ها بود، چند روز پیش از مربی بدنساز استقلال شرایط او 
را سوال کردم که گفت خوب شده و می تواند بازی کند ولی به یکباره دچار مصدومیت 
جزئی شد. اینها جزئی از فوتبال است و نمی شود آنها را انکار کرد.طارق همام هم 
که جزو خوب های استقلال است و همه کارایی او را دیده اند.هواداران استقلال باید 
شکیبا باشند و در این فضای مجازی هم به بازیکنان فشار وارد نکنند. این کارها خوب 
نیست. من این را بگویم که با فشار مجازی جز اینکه بازیکن تخریب شودکاری صورت 
نمی گیرد. مثالش هم مهدی رحمتی. من از خیلی چیزها مطلع هستم. شما نمی 
دانید 2 هفته است که زن و بچه مهدی رحمتی به خاطر فشار فضای مجازی در چه 

شرایطی هستند.
* حاجیلو نماینده من روی نیمکت است

اما صحبت های اصغر حاجیلو در مورد گرو شایعاتی را ایجاد کرد درست 
مثل عوض شدن سرپرست تیم...

من چند بار این را گفته ام و باز هم تکرار می کنم. اصغر حاجیلو نماینده ما روی 
نیمکت است.او یکی از دلسوزترین افرادی است که می شناسم. حاجیلو متعصب است 
و با قدرت کارش را می کند. این مباحث هم مجازی و مطبوعاتی است، شما شایعات 

را باور نکنید.
از چند روز دیگر تمرینات تیم در غیاب 11 بازیکن برگزار می شود. برای این 

موضوع چه فکری کرده اید؟
این هم از مشکلات ما است.هوادار استقلال باید کاملا فهیم و باهوش باشد.۶ بازیکن 
در تیم ملی بزرگسالان، 5 بازیکن در تیم امید، همام و نویمایر هم مصدوم هستند. ما با 
چه کسانی تمرین کنیم؟می شد در این 7-8 روز تعطیلی تیم ما کاملا هماهنگ شود.

در این شرایط اصغر حاجیلو باید با شفر در تمرینات یک و دو کند!)باخنده(
ماجرای سفرتان به قطر برای بازدید از اسپایر چیست؟

ما صحبتی شفاهی با مسوولان این مرکز مجهز داشتیم.برنامه ما این است که برنامه 
ای از آنها برای احداث مرکزی کوچک در کمپ مرحوم حجازی بگیریم.قرار است از 

آنها دعوت کنیم تا به تهران سفر کنند تا شرایط را بررسی کنند.
در مورد آکادمی چطور؟ تصمیمی ندارید؟

فعلا که محمد مومنی کار را بر عهده گرفته است. یک برنامه هم داریم که قرار است 
نشستی با مدیران باشگاه اسپانیول داشته باشیم تا آکادمی باشگاه را توسعه بدهیم.

مشکلی برای ورود خروج مربیان و بازیکنان خارجی که وجود ندارد؟
خوشبختانه نه. در این چند سفر هم که مشکلی نداشتند و رفت و آمدشان بدون 

مشکل بوده است.
صحبتتان با هواداران استقلال چیست؟

خواسته من از طرفداران این است که شکیبا باشند.از آنها می خواهم به مدیریت و 
کادر فنی اطمینان کنند و با رویکرد منطقی حامی تیم باشند.هواداران دنبال افراد و 
نام ها نباشند و فقط به اسم بزرگ استقلال و موفقیتش فکر کنند.افراد می آیند و می 

روند کما اینکه قبلا هم این اتفاق رخ داده است.همه رفتند ولی استقلال مانده است.

 احتمال تغییر در کادر فنی تیم فوتسال سوهان محمد سیما 

امیر شمسایی  به قم می آید
سرمربي سابق تیم فوتسال صبا با حضور در قم احتمال تغییر در کادر فني نماینده 

لیگ برتري فوتسال قم را بیش از پیش تقویت کرد.
در شرایطی که 12 هفته از نیم فصل نخست مسابقات بیستمین دوره لیگ برتر 
فوتسال باشگاه های کشور سپری شده، نماینده لیگ برتری فوتسال قم یعنی تیم 
سوهان محمد سیما نتوانسته آنچنان که باید و شاید رضایت هواداران این رشته و 
کارشناسان را تامین کند. این در حالی است که تیم سوهان محمد سیما امسال از 
بازیکنان شاخص و مطرح فوتسال قم تشکیل شده و پیش از آغاز فصل، کارشناسان 
و علاقمندان به فوتسال این تیم را یکی از شانس  های اصلی کسب مقام قهرمانی 

بازی های بیستمین دوره لیگ برتر می دانستند اما اکنون اینگونه به نظر نمی رسد.
تیم سوهان محمد سیما قم که با تغییر نام آتلیه طهران در لیگ برتر فوتسال ایران 
حضور یافته، از حضور حسین صبوری بازیکن خوش نام سال های قبل فوتسال قم به 
عنوان سرمربی خود بهره می برد، ضمن اینکه چهره های سرشناس فوتسال قم نظیر 
سعید قاسمی، علیرضا وفایی، محمدحسین کوهستانی و ... نیز در ترکیب این تیم 

عضویت دارند.
اما نماینده لیگ برتری فوتسال قم در 12 هفته سپری شده از لیگ برتر تنها 19 
امتیاز از 3۶ امتیاز بازی های خود را اندوخته و با این تعداد امتیاز اکنون بین 14 تیم 
حاضر در بیستمین دوره لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور رتبه هفتم را در اختیار 

دارد و دقیقا در میانه جدول ایستاده است.
سه برد و سه تساوی در خانه در کنار دو پیروزی، یک تساوی و سه شکست سنگین 
در میهمانی رقبا اگر چه نتایج چندان ضعیفی از نماینده فوتسال قم را نشان نمی دهد، 
اما به واسطه چند باخت اخیر خارج از خانه و عدم هماهنگی در بازی های خانگی 
اخیر، برخی کارشناسان وجود اشکالات و ضعف هایی در این تیم را احتمال می دهند.

شاید همین موضوع باعث شده تا خواسته یا ناخواسته تغییراتی در کادر فنی تیم 
فوتسال سوهان محمد سیما قم در نیم فصل مسابقات لیگ برتر باشگاه های کشور ایجاد 
شود، به ویژه اینکه قمی های علاقمند به فوتسال این هفته شاهد حضور سرمربی سابق 

صبا و ارم کیش در سالن شهید حیدریان قم بودند.
امیر شمسایی که پیش از این در تیم های ارم کیش قم و صبای قم مسوولیت 
سرمربیگری داشته و قمی ها کاملا با وی آشنا هستند و خصوصیات اخلاقی و فنی وی 
را به خوبی می دانند، در بازی خانگی هفته دوازدهم تیم سوهان محمد سیما با مقاومت 
البرز در سالن حضور یافته بود و همگان بر این باورند که با توجه به توقف نماینده قم در 
این دیدار و نتایج ضعیف اخیر، احتمال حضور شمسایی در راس کادر فنی تیم سوهان 

محمد سیما در نقل و انتقالات نیم فصل زیاد است.

رئیس کمیته جوانان فدراسیون فوتبال با بیان اینکه عباس 
چمنیان به عنوان سرمربی تیم نوجوانان به کارش ادامه می دهد، 
از مهدی مهدوی کیا و وحید هاشمیان به عنوان گزینه های 

هدایت تیم جوانان نام برد.
فریدون معینی ضمن دفاع از عملکرد عباس چمنیان در تیم 
فوتبال جوانان باوجود حذف از مسابقات قهرمانی آسیا، از ادامه 
کار این مربی خبر داد و  گفت: 10 نفر را برای سرمربیگری تیم 
جوانان مدنظر داریم که نام وحید هاشمیان هم در لیست هست 

بخصوص اینکه وی خودش هم اظهار تمایل کرده است.
مشروح گفتگوی معینی در ادامه می آید:

*  بعد از گذشت چند روز از حذف تیم فوتبال نوجوانان 
از مسابقات آسیایی فکر می کنید مهمترین دلیل این 

ناکامی چه بوده است؟
- فریدون معینی: تیم ما سال گذشته در مرحله مقدماتی موفق 
بود و راهی مرحله نهایی شد. امسال همه چیز برای این تیم 
فراهم بود. کادر فنی زحمت زیادی کشید و کارمان منظم پیش 
رفت. به هر شکل بازی ها یک حالت خاصی دارد و نوسانات در 

رده سنی نوجوانان زیاد است.
* منظورتان از حالت خاص چیست؟

- نگاه کنید تیمی مثل عراق که در دوره گذشته قهرمان شد، 
اینبار در آن سطح حاضر نشد. این مشکلات برای تمام تیم ها و 
حتی در رده سنی بزرگسالان هم هست. قبلا هم گفته بودم به 
عنوان مثال تیم اسپانیا قهرمان جام جهانی 2010 می شود ولی 
در جام جهانی 2014 حذف می شود. تیم آلمان در سال 2014 
به عنوان قهرمانی رسید ولی امسال در جام جهانی حذف شد. 
این یک مسئله جمعی است و هم شامل بازیکنان، هم مربیان 
و هم طرفداران می شوند. وقتی یک حالتی پیش می آید که 

همه از تیم توقع دارند قهرمان شود، استرس ایجاد می شود و 
کنترل آن سخت است.

مثل  تیمی  به  باخت  نمی رسد  نظر  به  این حال  با   *
اندونزی شامل مواردی از این دست بشود.

- من خیلی دارم فکر می کنم که چرا این اتفاق رخ داده است. 
فدراسیون فوتبال و کادر فنی زحمات زیادی کشیدند. 11 بازی 
تدارکاتی برای این تیم فراهم کردیم. ما به اندونزی باختیم و با 
هند مساوی کردیم اما بهتر شدیم. در بازی اول خوب نبودیم 
و فضای سختی داشتیم. انگار بازیکنان تمام مهارت هایشان را 
فراموش کرده بودند و کیفیت نداشتند. در بازی سوم هم پنج 
گل به ویتنام زدیم؛ تیمی که تا دقایق پایانی از اندونزی پیش 
بود. به هر حال نتایج این مسابقات، ماهیت فوتبال ایران نیست. 
لیاقت بازیکنان ایران این است که قوی تر باشند. یکی از مسائل 
مهم در رده های پایین تر این است که بازیکنان باید حرفه ای 
تربیت شوند و پیشرفت کنند. باید یک مقدار فضا برای پیشرفت 
بازیکنان فراهم شود. حتما یکسری مشکلات هم در کار ما بوده 

است که باید بررسی شود.
* عباس چمنیان سرمربی تیم نوجوانان حتی از نوع 
پوشش تماشاگران به عنوان یکی از دلایل ناکامی تیمش 

یاد کرده بود.
- نمی گویم این مسائل تاثیرگذار نیست ولی این یک واقعیت 
در کل دنیا است. وقتی یک تیم به عنوان قهرمان پا به مسابقات 
می گذارد و یا خودش را بالاتر از سایر تیم ها می داند، کارش 
سخت می شود ولی تیم هایی که برای قهرمانی زحمت زیادتری 
کشیده اند و تمام افکار و سلول های بازیکنانش رسیدن به 

قهرمانی است، موفق می شود.
عباس  و  نوجوانان  تیم  عملکرد  جوانان  کمیته  آیا   *

چمنیان را بررسی کرده است؟
- هنوز خیر؛ همین هفته یا هفته آینده از چمنیان دعوت می 
کنیم تا گزارش کارش را بدهد تا برای آینده تصمیمات بهتری 
بگیریم. مثل آقای کرانچار که هفته گذشته گزارش تیم امید 

را ارائه کرد.
برکنار  از تیم نوجوانان  * ممکن است آقای چمنیان 

شود؟
- چنین صحبتی مطرح نیست و چمنیان به کارش ادامه می 
دهد. او مربی خوبی است و دوره گذشته هم موفقیت خوبی با 
تیم به دست آورد. چمنیان در کار آموزشی هم موثر کار کرده 

است.
با مهدی تاج  * روز گذشته وحید هاشمیان دیداری 
است  قرار  آیا  است.  داشته  فوتبال  فدراسیون  رئیس 

هاشمیان سرمربی تیم جوانان شود؟
- به جز هاشمیان که خودش تمایل دارد کار کند، اسامی 
نفرات دیگری هم مطرح است که همه آنها را بررسی می کنیم. 
حدود 10 نفر مطرح هستند. هاشمیان هم جزو گزینه ها است. 

یک نفر اصلح انتخاب خواهد شد.
* باتوجه به جلسه هاشمیان با مهدی تاج، وی چقدر 

برای نشستن روی نیمکت تیم جوانان شانس دارد؟
- همه نفرات مدنظر خوب هستند. یک نفر انتخاب می شود 
که بیشترین تاثیر را داشته باشد. شخصیت و اخلاق در اولویت ما 
است؛ در کنار مسائلی مثل بازیکن ملی بودن، مدیریت شخصی، 

دانش و اطلاعات.
* همیشه این سئوال مطرح است که چرا فدراسیون از 
فردی مثل مهدی مهدوی کیا که خودش آکادمی دارد 

و در تیم پایه هامبورگ کار می کند، استفاده نمی کند؟

- مهدوی کیا هم جزو این لیست هست و خوشحال می شویم 
او و امثال وی برای کار در تیم های پایه مشغول شوند. ما سال 
گذشته هم با مهدوی کیا صحبت کردیم ولی او گفت که با تیم 

هامبورگ قرارداد دارد.
* اینکه امسال هم مهدوی کیا در لیست شما قرار دارد 

یعنی با او صحبت کرده اید؟
- خیر، خودمان درخواست دادیم که نامش در لیست باشد!

* با این حساب سرمربی تیم جوانان چه زمانی مشخص 
می شود؟

- باید زودتر و در همین مهرماه سرمربی را انتخاب کنیم. اردوها 
باید از آبان ماه شروع شود و نباید فرصت را از دست بدهیم. یکی 
از مشکلات ما تعلل در انتخاب سرمربی است که زمان پیشرفت 

را طولانی تر می کند.

معینی رئیس کمیته جوانان فدراسیون فوتبال:

مهدوی کیا و هاشمیان گزینه های سرمربیگری تیم ملی جوانان هستند

اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان البرز در نظر دارد در چارچوب سیاست های دولت محترم جمهوری اسلامی ایران و در راستای 
جلب مشارکت مردم در زمینه های حفظ احیا توسعه و بهره وری از منابع طبیعی و استفاده بهینه از ظرفیت های موجود، اجرای مدیریت 
بهره وری و بهره برداری نهالستان بزگ کرج را در 5 کاربری به شرح ذیل به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط براساس ماده 3 قانون 

حفاظت و بهره برداری از جنگل ها واگذار نماید:
1-قرارداد مدیریت بهره وری و بهره برداری نهالستان بزرگ کرج با بخش غیردولتی به مساحت 5 هکتار به منظور تولید نهال ریشه ای چنار 
و انواع صنوبر)قلمه( به شماره 97/1 با برآورد اولیه 4/012/188/741ریال و مبلغ شرکت در فرآیند ارجاع مزایده به مبلغ 201/000/000 ریال.

2- قرارداد مدیریت بهره وری و بهره برداری نهالستان بزرگ کرج با بخش غیردولتی به مساحت 2 هکتار به منظور تولید نهال گلدانی به شماره 
97/3 با برآورد اولیه 1/734/45۶/124ریال و مبلغ شرکت در فرآیند ارجاع مزایده به مبلغ 87/000/000 ریال.

3- قرارداد مدیریت بهره وری و بهره برداری نهالستان بزرگ کرج با بخش غیردولتی به مساحت 1 هکتار به منظور تولید نهال در گلخانه و 
فضای نمایشگاهی به شماره 97/4 با برآورد اولیه 1/721/942/0۶2 ریال و مبلغ شرکت در فرآیند ارجاع مزایده به مبلغ 87/000/000 ریال.

متقاضیان می توانند از تاریخ درج آگهی نوبت اول 97/7/16   لغایت ساعت 13 مورخ 97/7/19  اسناد مربوطه را دریافت نمایند.
 زمان و نحوه بازدید متقاضیان: مورخ  97/7/20 لغایت 97/7/28  )از ساعت 8 صبح تا 13 عصر( 

مدت و محل و نحوه: کسانیکه اسناد مربوطه  را در مهلت مقرر دریافت نموده اند می توانند با حضور در محوطه نهالستان بزرگ کرج در تاریخ 
ها و ساعات مذکور نسبت به بازدید اقدام نمایند.

تضمین شرکت در مزایده طبق آیین نامه تضمین معاملات دولتی وشرایط مندرج در اسناد مزایده تهیه و ارائه گردد. ارائه اصل ضمانت شرکت 
در فرآیند ارجاع کار در روز بازگشایی الزمیست. )در متن ضمانت نامه قید عنوان پروژه الزامیست.(

آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها ساعت 13مورخ 97/7/29 وگشایش پیشنهادها در ساعت 9 صبح مورخ 97/7/30  در محل سالن جلسات 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان البرز می باشد.

 کلیه مراحل مزایده از دریافت اسناد تا ارسال پیشنهاد مزایده گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس   
  www.setadiran.ir انجام خواهد شد. لازم به ذکر است مزایده گران می بایست در صورت عدم عضویت قبلی، از طریق نمایندگی های سامانه 

مذکور، ثبت نام و گواهی امضا الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده دریافت نمایند.
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان البرز-کرج، ضلع جنوبی میدان شهید فهمیده  پلاك248 

کد پستی 53774-31359 تلفن 32۶07  داخلی 201  دورنگار 3275۶0۶7 )2۶3۶90 ( 

واگذاری مدیریت بهره وری نهالستان بزرگ كرج

 اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان البرز

آگهی تجدید مزایده عمومی یك مرحله ای )نوبت اول(
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علمی و سلامت 

عاداتیکهخطربیماریکبدراکاهشمیدهند

مراقب کبدتان باشید
رژیم های غذایی با محتوای چربی اندک به طور معمول حاوی مواد تشکیل دهنده 
دیگر مانند شکر و شربت ذرت با فروکتوز بالا هستند که هر دو در کبد به چربی تبدیل 
می شوند. چربی ذخیره شده اضافه در سلول های کبد یکی از ویژگی های بیماری کبد 

چرب غیرالکلی است.
نوشیدنی های الکلی می توانند سلامت کبد را به شدت در معرض خطر قرار داده و 
آسیب های جدی به این اندام کلیدی در بدن انسان وارد کنند؛ اما نوشیدن الکل تنها عامل 
سبک زندگی نیست که می تواند سلامت کبد را تهدید کند. در ادامه با برخی اقدامات که 

می توانید برای کاهش خطر بیماری کبد مدنظر قرار دهید بیشتر آشنا می شویم.
نوشیدنقهوه

پژوهش های گسترده ای درباره فواید قهوه و بیماری کبد انجام شده اند. چندین مطالعه 
نشان داده اند که قهوه به پیشگیری یا کند کردن آهنگ سرطان کبد کمک می کند. 
همچنین، چندین مطالعه نشان داده اند که قهوه می تواند به پیشگیری از فیبروز، بافت 
زخمی که می تواند به کبد آسیب وارد کند، کمک کند. همچنین، برخی پژوهش ها نشان 
داده اند که آهنگ فعالیت ویروس در بیماران مبتلا به هپاتیت C، یک عفونت رایج کبد، که 
یک تا چهار فنجان قهوه در روز مصرف می کنند، کندتر است. تعریف دقیقی از چرایی مؤثر 
بودن قهوه در بهبود این قبیل شرایط وجود ندارد و این در حالی است که برخی افراد به 
واسطه مشکلات سلامت دیگر مانند فشارخون بالا باید از قهوه پرهیز کنند. با این وجود، 
به نظر می رسد که قهوه دم کشیده و داغ احتمالًا بیشترین کارایی را در کاهش احتمال 
ابتلا به بیماری پیشرفته کبد دارد. رژیم های غذایی با محتوای چربی اندک به طور معمول 
حاوی مواد تشکیل دهنده دیگر مانند شکر و شربت ذرت با فروکتوز بالا هستند که هر 
دو در کبد به چربی تبدیل می شوند. چربی ذخیره شده اضافه در سلول های کبد یکی از 
ویژگی های بیماری کبد چرب غیرالکلی است. از غذاهای پردازش شده که به ویژه سرشار 
از شربت ذرت با فروکتوز بالا هستند، پرهیز کنید زیرا مکانیزم های عادی که گرسنگی و 

سطوح انسولین را کنترل می کنند، دور می زنند.
دنبالکردنرژیمغذاییمدیترانهای

یک رژیم غذایی سالم و متعادل برای کبد شما خوب است زیرا این اندام در پردازش 
بیشتر غذاهای مصرفی ما نقش دارد. به طور ویژه، دنبال کردن یک رژیم غذایی مدیترانه ای 
توصیه می شود که سرشار از چربی های سالم مانند آووکادو، کربوهیدرات های کم، و 
پروتئین های سالم، به ویژه ماهی است. در شرایطی که مصرف چربی های سالم مانند 
روغن زیتون، گردو، و آووکادو به بهبود عملکرد کبد کمک می کنند، حفظ وزن سالم با 
دریافت کالری کافی بیش از هر چیز دیگری به سود کبد شما خواهد بود. یک رژیم غذایی 
سرشار از مواد مغذی و کاهش وزن می توانند بر سندرم متابولیک که با بیماری کبد چرب 

غیرالکلی رابطه نزدیکی دارد نیز تأثیرگذار باشند.
مصرفهرچهبیشترغذاهایسرشارازآنتیاکسیدان

کبد از نخستین خطوط دفاعی بدن در برابر دنیای بیرون محسوب می شود. افراد 
می توانند با مصرف غذاهای سرشار از آنتی اکسیدان ها، مانند بلوبری، این خط دفاعی 
را هرچه بیشتر تقویت کنند. آنتی اکسیدان های دریافتی از غذاهای مختلف می توانند 
جایگزین آنتی اکسیدان هایی شوند که کبد برای سم زدایی غذاها، مواد شیمیایی و مواد 
دیگر که در معرض آن ها قرار می گیریم، استفاده می کند و از این رو، به سود این اندام 
عمل می کنند. همچنین، آنتی اکسیدان ها به کاهش التهاب که در بیماری های کبد دیده 
می شود، کمک می کنند. افزون بر این، برخی پژوهش ها نشان داده اند که آنتی اکسیدان ها 
ممکن است فعالیت آنزیمی کبد را افزایش دهند، اما نتایج مطالعات در این زمینه یکدست 

نیستند.
ترکالکل

زمانی که موضوع بیماری کبد چرب الکلی مطرح می شود، آشکارترین عامل خطرآفرین 
نوشیدن الکل است. به گفته کارشناسان، هیچ میزان مصرف امن برای نوشیدن الکل که 
به کبد آسیب نرساند، وجود ندارد. حتی نوشیدن گاه به گاه الکل نیز می تواند مضر بوده و 
به تشکیل چربی در کبد منجر شود. افرادی که سابقه خانوادگی ابتلا به مشکلات مرتبط 
با مصرف الکل را دارند، در معرض خطر بیشتری برای ابتلا به بیماری کبد قرار دارند، از 
این رو باید شرایط خود را صادقانه برای پزشک توضیح دهید. این مسئله از اهمیت ویژه ای 

برخوردار است زیرا به طور معمول افراد مقدار مصرف الکل خود را دست کم می گیرند.
فعالیتبیشتر

اگرچه توصیه رسمی برای انجام ورزش به منظور تقویت سلامت کبد وجود ندارد، 
اما برخی داده ها نشان می دهند که انجام ورزش بیش از 150 دقیقه در هفته می تواند 
مفید باشد. در صورت وجود التهاب، افزایش فعالیت جسمانی بیش از 60 دقیقه نیز 
می تواند به کبد کمک کند. نیازی به فعالیت های شدید و سنگین نیست و مواردی مانند 
دوچرخه سواری با سرعتی ثابت، حمل بار سبک، پیاده روی و بازی تنیس برای حداقل 10 

دقیقه نیز می تواند مفید باشد.
کنارگذاشتنمکملها

مسمومیت کبد ناشی از مصرف مکمل ها و داروهای جایگزین شرایطی شایع است. 
اثرگذاری مکمل ها می تواند با برخی عوارض جانبی بالقوه همراه باشد، از این رو، خریداران 

باید به جنبه های مختلف مصرف آن توجه داشته باشند.
مراقبتازدندانها

در شرایطی که به پژوهش های بیشتری نیاز است، اما ممکن است رابطه ای بین سلامت 
دهان و دندان و بیماری کبد وجود داشته باشد. التهاب در لثه ها و دندان ها می تواند با 
التهاب در بدن و کبد مرتبط باشد. از این رو، مراجعه منظم به دندان پزشک و رعایت 

بهداشت دهان و دندان ممکن است به حفظ و بهبود سلامت کبد نیز کمک کند.
مراجعهبهپزشک

افرادی که در بازه زمانی 1945 تا 1965 متولد شده اند، در معرض خطر بیشتری برای 
ابتلا به هپاتیت C قرار دارند. از این رو، آن ها باید توجه ویژه ای به چکاپ سالانه و نظارت 
بر شرایط سلامت کبد خود داشته باشند. پزشک شما همواره کبد را مورد معاینه قرار 
نمی دهد، از این رو، گاه به گاه باید آزمایش خون انجام دهید. در واقع، افراد بسیاری ممکن 
است از ابتلای خود به بیماری کبد آگاه نباشند. عامل کلیدی تشخیص زودهنگام بیماری 

است زیرا می تواند به پیشگیری از پیشرفت آن و درمان موفقیت آمیز منتج شود.

عضوانجمنعلمیهیپنوتیزمبالینیایرانمطرحکرد

اختلالاتی که با هیپنوتیزم درمان می شوند
عضو انجمن علمی هیپنوتیزم بالینی ایران توضیحاتی در ارتباط با بایدها و نبایدهای 

انجام هیپنوتیزم ارائه داد.
مجید ، در ارتباط با هیپنوتیزم اظهار داشت: ذهنیت جامعه نسبت به این مسأله یک 
موضوع غلط و ماورایی است که با اصول علمی مغایرت ندارد و به طور کلی هیپتونیزم 
به دو دسته نمایشی و درمانی پزشکی تقسیم می شود که نوع نمایشی برای سرگرمی 

تماشاچی است.
وی افزود: هیپنوتیزم درمانی و پزشکی به اثبات علمی رسیده و امروز وسیله ای برای 
تسهیل فرایند درمان به شمار می رود و در واقع جزو طب مکمل است. همچنین از 
استرس، پس روی سنی  مدیریت  اضطراری،  اختلالات  درمان  در  می توان  هیپنوتیزم 
)برگشت به خاطرات کودکی(، روانکاوی، درمان اختلالات جنسی و شب  ادراری کودکان 

همچنین زایمان بدون درد، پرخوری و کم خوری عصبی و ترک سیگار استفاده کرد. 
عضو انجمن علمی هیپنوتیزم بالینی ایران ادامه داد: باید توجه داشت کسانی می توانند از 
هیپنوتیزم بهره ببرند که هیپنوتیزم پذیری بالایی داشته باشند که این مسأله یک ویژگی 
بیولوژیکی است و برخی مادرزادی در آنها هیپنوتیزم پذیری وجود دارد البته بود یا نبود این 

ویژگی ضعف یا قدرت به شمار نمی رود. 
ناظم پور با بیان اینکه در حال حاضر هیپنوتیزم در تسهیل برخی بیماری ها در تعدادی از 
کلینیک های کشور استفاده می شود، گفت: کسانی مجاز به استفاده از این درمان هستند 
که مدرک معتبر از انجمن علمی هیپنوتیزم بالینی ایران را داشته باشند ولی متأسفانه 

مدعیان دروغین در این زمینه زیاد بوده و فعالیت آنها وجاهت علمی ندارد. 
وی تأکید کرد: مردم باید حتماً برای استفاده از این روش از روان پزشک و روانشناسانی که 
دوره های تخصصی را در انجمن هیپنوتیزم بالینی گذرانده اند بهره مند شوند که این انجمن 

تحت نظر وزارت بهداشت است و 30 سال از تشکیل آن می گذرد.
عضو انجمن علمی هیپنوتیزم بالینی ایران گفت: هیچ کس به زور نمی تواند کسی را 
هیپنوتیزم کند همچنین همکاری درمان جو در این زمینه لازم است و در این روش اراده 

شخص سلب نخواهد شد. 
ناظم پور گفت: در این روش مقاومت شخصی از بین نمی رود و اگر فرد نخواهد رازهای 
خود را بگوید قطعاً نخواهد گفت. همچنین باید توجه داشت که افراد مبتلا به بیماری های 
وسواسی، افسردگی شدید و مزمن به هیچ عنوان نباید از روش هیپنوتیزم برای درمان آنها 
استفاده کرد همچنین این نکته را مورد توجه قرار داد که استفاده از هیپنوتیزم برای سرگرم 

کردن دیگران منع مطلق هیپنوتیزم است.

ترموتراپیدرآرتریتروماتوئید

گرم و سرد درمانی برای تسکین درد مفاصل
پزشکان و فیزیوتراپ ها معمولًا برای تسکین درد و گرفتگی مفاصل ناشی از آرتریت 
روماتوئید، گرم و سرد درمانی را توصیه می کنند. این متدها با هم می توانند درد مفاصل 
را کاهش بدهند و به آن ترموتراپی گفته می شود. درمان های گرم و سرد جلوی دردهای 
ناگهانی آرتریت روماتوئید را نخواهند گرفت اما می توانند درد و التهاب را کم کنند. برای 
کاهش علائم برخی از پزشکان توصیه می کنند قبل از ورزش و استفاده از سرما روی 

مفاصل، مفاصل را گرم کنید.
گرمادرمانیبرایآرتریتروماتوئید

برای کسی که بیماری التهابی مانند آرتریت روماتوئید دارد، به کار بردن گرما ممکن 
است عاقلانه به نظر نرسد اما از آنجایی که گرما برای کاهش تنش عضلات و افزایش 
جریان خون مفید است، خیلی از بیماران با استفاده از گرما، حتی اگر به صورت پوشیدن 
لباس های گرم باشد یا دراز کشیدن زیر پتوی گرم، احساس بهتری دارند و از درد 

مفاصلشان کم می شود.
گرمای ملایم در صبح می تواند توان حرکتی را در بیمار افزایش بدهد و تا حدودی 
درد مفاصل را کم کند و در نتیجه بدن برای ورزش کردن و شروع تحرک های روزانه 

آماده شود.
یکی از انواع گرمادرمانی، حمام پارافین است؛ چیزی مشابه آنچه در سالن های زیبایی 
برای نرم کردن پوست و ناخن استفاده می شود. پارافین تا دمای تعیین شده گرم می شود 
و بعد شما دست ها، مچ و انگشتان را در آن می گذارید و پوششی از پارافین روی آن ها 
را می گیرد. سپس دست ها و انگشتان پارافینی تان را در حوله ی کوچکی می پیچید. این 
کار گرما و رطوبت مطبوعی به شما می دهد که می تواند مفاصل دردناکتان را آرام کند 
و از سفتی شان بکاهد. از پارافین درمانی می توانید در زمان هایی که مفاصلتان سفت و 
دردناک می شوند استفاده کنید، مثلًا صبح اول وقت اما نه زمانی که التهاب دارند. وقتی 
مفاصل دچار التهاب حاد می شوند بهتر است از سرما برای کاهش التهاب و تورم استفاده 
کنید. کمپرس گرم می تواند عملکردی مشابه حمام پارافین داشته باشد. تحقیقات نشان 
می دهد کمپرس گرم از درد کم کرده و به بیمار کمک می کند توان تحرک دست ها و 

انگشتان را افزایش دهد.
سرمادرمانیبرایآرتریتروماتوئید

اگر مفاصلتان ملتهب هستند منطقی است که از سرما برای کاهش التهاب استفاده 
کنید. فایده ی اصلی سرما درمانی، کاهش التهاب و تورم و درد است. سرما درمانی 
هم مانند گرما درمانی انواعی دارد. کمپرس سردی که مسقیما روی مفاصل دردناک 
می گذارید می تواند شامل کیسه یخ یا پک های ژل سرد موجود در داروخانه ها شود. 
اسپری سرد نیز ابزار مفید دیگری است که با کرخت کردن عصب ها از احساس درد 
و التهاب می کاهد. احتیاط: اگر سندرم رینود دارید، احتمالا نباید از سرمادرمانی برای 
تسکین التهاب در انگشتان خود استفاده کنید. به هر حال اگر تصمیم به انجام این کار 

داشتید باید با پزشک یا فیزیوتراپیست مشورت کنید.
نکاتیدرموردگرمادرمانی

* از منابع گرمایی ایمن استفاده کنید، مثلًا حوله ی گرم، وان آبگرم، دوش آبگرم، 
بطری آب گرم، پدهای گرمایی قابل استفاده در ماکرویو و پدهای الکتریکی.

* برای جلوگیری از سوختگی از منبع گرما به مدت طولانی استفاده نکنید.
* وقتی از پدهای گرمایی یا بطری آب گرم استفاده می کنید، اول روی پوستتان یک 

حوله یا پارچه بگذارید تا تماس مستقیم با منبع گرما برقرار نشود.
* هرچند وقت یک بار پوستتان را نگاه کنید تا قرمز نشود.

نکاتیدرموردسرمادرمانی
* کیسه یخ را در حوله ای نازک بپیچید یا از ژل های سرد مخصوص سرما درمانی 
استفاده کنید. * یخ یا پد سرد را مستقیماً روی پوست نگذارید. * برای جلوگیری از 
سرمازدگی از سرما بیشتر از 15 دقیقه استفاده نکنید. * قبل از استفاده ی مجدد از سرما 

اجازه دهید و صبر کنید تا دما و رنگ پوستتان به حالت نرمال برگردد.

سراسر  در  محبوب  نوشیدنی های  از  یکی  چای 
دنیاست. جالب است بدانیم چای مزایای بسیاری دارد 
که در شرایط مختلف می توان از آن ها بهره مند شد. تأثیر 
مثبت روی استرس، سلامت دندان، مشکلات گوارشی 
و سوزاندن کالری فقط برخی از مزایای نوشیدن چای 

است.
چای یکی از نوشیدنی های مورد علاقه بسیاری از مردم 
جهان فارغ از هر نوع فرهنگ و ملیتی است. هنگامی 
که مشکلات کاری، استرس و خستگی انسان را احاطه 
که  دارد  وجود  کارآمد  و  ساده  راه حل  یک  می کند، 
می تواند حال و هوای ما را تغییر دهد و آن چای است. 
جالب است بدانید که چای از اهمیت بسیار بالایی در 

فرهنگ های مختلف جهان برخوردار است.
در این مطلب نگاهی می اندازیم به مزایای نوشیدن یک 
چای خوب و تأثیراتی که روی سلامت انسان می تواند 

داشته باشد.
چرابایدچایرادرسبکزندگیخودبگنجانیم؟

باید به این نکته توجه داشته باشیم که مصرف زیاد 
کافئین در روز باعث بروز مشکلاتی در سیستم بدن 
نوشیدن  از  بعد  شده  حال  به  تا  آیا  می شود.  انسان 
قلب  تپش  دچار  روز  یک  در  قهوه  فنجان  چهارمین 
تأثیرات  می تواند  کافئین  متعادل  مصرف  اما  شوید؟ 
مثبتی روی سلامتی داشته باشد مثل تأثیر مثبت روی 
دیابت و یا تأمین دوز غنی آنتی اکسیدان ها برای بدن 
که جزو مزایای شناخته شده مصرف متعادل کافئین 

هستند.
وجود  چای  از  زیادی  انواع  می دانید  که  همان طور 
دارد که می توان به دلخواه آن ها را انتخاب و استفاده 
کرد. برخی از این انواع مثل چای سیاه و چای سبز به 
مقداری کافئین دارند که این نوشیدنی ها را به یکی از 
به  حال  است.  کرده  تبدیل  نوشیدنی ها  مطلوب ترین 

معرفی چند ویژگی از نوشیدن چای می پردازیم.
چایسالمومزایایآن

صرف نظر از کافئین موجود در چای، هر کدام از انواع 
چای ها، اجزای منحصر به فردی را شامل می شوند که 
زندگی  سبک  روی  فراوانی  مثبت  تأثیرات  می توانند 

انسان بگذارند.
1-تأثیرچایسیاهرویمشکلاتگوارشی

است.  مفید  بسیار  اسهال  درمان  برای  سیاه  چای 
لیموی  مقداری  و  کرده  دم  را  سیاه  چای  می توانید 

تازه در آن بچکانید و به جای خوردن قرص، از این 
نوشیدنی استفاده کنید. همچنین نوشیدن این چای که 
با لیموی تازه طعم دار شده است، می تواند نفخ ناشی 
از اسهال را نیز تسکین دهد. گفتنی است چای سیاه 
دارای تانن)ماده ای با خواص ضدالتهابی( است. بنابراین 
چای سیاه نه تنها به بهبود ناراحتی های شکم کمک 
می کند بلکه مصرف منظم آن به هضم بهتر نیز منجر 

خواهد شد.
2-درمانطبیعیسندرمرودهتحریکپذیربا

چایسبز
از  زیادی  جمعیت  برای  تحریک پذیر  روده  سندرم 
جهان شناخته شده است و افراد زیادی در جهان به این 
سندرم دچار هستند. گنجاندن چای سبز در رژیم غذایی 
می تواند کمک چشم گیری در بهبود شرایط افرادی که 
دچار این سندروم هستند داشته باشد. چای سبز دارای 
پلی فنل است که می تواند به کاهش التهابات روده در 

افراد دچار سندرم روده تحریک پذیر کمک کند.
3-تأثیرچایسبزبرسوزاندنکالریبیشتر

اگر دوست دارید بدن خوش فرم و فعالی داشته باشید، 
شاید بهتر باشد یک فنجان چای سبز را در رژیم غذایی 
روزانه خود بگنجانید. یکی از ویژگی های مشهور چای 
سبز این است که تأثیرات مثبتی روی میزان و سرعت 
متابولیسم دارد و باعث افزایش پروسه سوزاندن کالری 
می شود. اگر در سوزاندن چربی های خود در تمرینات 
ورزشی به مشکل خورده اید و احساس می کنید کاهش 
وزنتان متوقف شده است، چای سبز می تواند یک راه 

حل مناسب در کنار ورزش باشد.
4-چایلیموودرمانسرماخوردگیوآنفولانزا

همان طور که اشاره شد انواع مختلفی از چای ها را 
می توان تهیه کرد و از خواص دارویی و تأثیرات مثبت 
آن بهره مند شد. برای نمونه معمولًا با تغییر فصل و 
آمدن پاییز احتمال دچار شدن به علائم بیماری های 
و  بی حالی  خستگی،  مثل  آنفولانزا  و  سرماخوردگی 
آبریزش افزایش می یابد و اغلب مردم دچار این علائم 
می شوند. در صورت وجود این علائم در بدن می توان 
از چای لیمو استفاده کرد. استفاده از چای لیمو در این 
مواقع باعث می شود این علائم خیلی زود ناپدید شوند. 
چای لیمو مجرا و مسیر بینی را باز می کند. همچنین 
سرفه و عطسه مداوم باعث تورم گلو می شود که چای 
لیمو می تواند باعث جلوگیری از این روند شود. برای 

خوش طعم شدن چای لیمو می توانید از مقداری عسل 
نیز استفاده کنید.

5-تأثیرچایبابونهرویخوابوکاهشاسترس
این روزها استرس به یک مقوله اجتناب ناپذیر تبدیل 
بالاترین  و اضطراب معمولًا در  افسردگی  است.  شده 
سطح خود قرار دارد و اینجاست که میتوان از ویژگی های 
چای بابونه استفاده کرد. جالب است بدانید که در معرض 
عطر چای بابونه قرار گرفتن هم می تواند از فشار استرس 
بکاهد. همچنین اگر استرس باعث بی خوابی شما شده 
است می توانید یک فنجان چای بابونه را قبل از خواب 
مصرف کنید تا با احساس بهتری بتوانید بخوابید و برای 

فردایی سرحال تر آماده شوید.
6-لبخندیزیباتروشفافتربانوشیدنچای

در گذشته تصوری منفی در مورد چای وجود داشت 
که معتقد بود چای روی بهداشت دندان تأثیرات منفی 
دارد؛ اما حقیقت چیز دیگری است. در واقع چای سرشار 
از فلوراید و تانن است. این مواد در سرکوب رشد باکتری 
روی دندان ها شهره هستند و باعث سالم و شفاف ماندن 
دندان ها می شوند. بنابراین می توانید با خیال راحت از 
نوشیدن چای لذت ببرید و تأثیرات مثبت آن بر کاهش 

رشد پلاک دندان ها را تجربه کنید.
7-چاییکدوستسالمبرایمغزاست

یک فنجان چای می تواند با بهبود سطح توجه، به 
نوشیدن  بیشتر در کار منجر شود. همچنین  تمرکز 
چای به طور منظم تأثیرات مثبتی روی عملکرد مغز و 
فرآیندهای عصبی مرتبط با آن دارد. به همین جهت 
چای می تواند به طور مؤثر و قابل توجهی به در خفا 
ماندن بیماری پارکینسون کمک کند. یافته های دیگر 
پیرامون نوشیدن چای به این مسئله اشاره دارند که 
نوشیدن چای نمی تواند بیماری آلزایمر را متوقف کند اما 
می تواند به طور قابل توجهی این بیماری را کاهش دهد.
8-تأثیرچایبررویاستحکاماستخوانها

چای  منظم  به طور  که  افرادی  بدانید  است  جالب 
می نوشند، معمولًا از تراکم استخوان بیشتری بهره مند 
هستند. در واقع چای سرشار از فیتوکمیکال ها است 
فیتوکمیکال ها  زیرشاخه های  از  یکی  فلاوونوئیدها  و 
به شمار می روند که مسئولیت سلامت استخوان ها را 
بر عهده دارند. بنابراین داشتن چای در رژیم غذایی، 
می تواند از وقوع روماتیسم مفصلی در آینده و سنین بالا 

نیز جلوگیری کند.

تأثیراتمثبتچایسالمبرسلامتافراد

چای بنوشید
 به این 8 دلیل!

 

بزرگسالان، نیاز بسیاری به نوشیدن آب دارند اما 
نوزادان این گونه نیستند. بدن نوزادان، به قدر کافی 
برای مصرف آب رشد نکرده در نتیجه توانایی مصرف 

حتی چند انس آب را ندارد.
بدن یک بزرگسال سالم، از 55 تا 60 درصد آب 
تشکیل شده است اما بدن یک نوزاد معمولی، تقریبا 
75 درصد آب در خود جای داده است. در نتیجه، 
نوزادان پیش از رسیدن به سن شش ماهگی نباید 

آب بنوشند.
کلیه های هر انسانی، محدودیتی برای میزان آبی 
که درون خود جای می دهند، دارند. اگر میزان آب 
مصرف شده، بیش از این محدودیت باشد، مقدار 
اضافی آن به جریان خون راه می یابد و نمک و سدیم 

خون را کاهش می دهد.
هنگامی که سطح خونی یون سدیم در بدن کاهش 
یابد، انسان در معرض خطر ابتلا به "کم سدیمی 
قرار   )Hyponatremia("هیپوناترمی" یا  خون" 
که  می آید  پیش  هنگامی  شرایط  این  می گیرد. 

سلول ها تلاش می کنند با جذب آب اضافی، سطح 
سدیم را به شرایط معمولی بازگردانند. این فرآیند، 
پیامدهایی مانند گیجی، تهوع و اسپاسم عضلانی را 

در پی دارد.
ابتلا به هیپوناترمی در دوندگان ماراتن که بیش 
از حد آب مصرف می کنند و با سرعت می دوند، 
شکل  همین  به  آب  نوشیدن  اگر  است.  متداول 
ادامه پیدا کند، آب اضافی نهایتا به سلول های مغز 
می رسد و فرد به مسمومیت با آب دچار می شود. در 
این شرایط، سلول های مغز متورم می شوند و فشار 
داخل جمجمه را بالا می برند. افزایش فشار جمجمه 
می تواند به تشنج، آسیب مغزی و در موارد شدیدتر، 

مرگ منجر شود.
گفتنی است که مرگ ناشی از مسمومیت با آب، 
برای یک انسان بالغ، به سادگی پیش نمی آید زیرا 
برای پیش آمدن چنین شرایطی، یک بزرگسال باید 
2.5 تا پنج گالن را در هر چند ساعت بنوشد اما 
این موضوع در مورد نوزادان متفاوت است. اندازه 

کلیه های نوزاد، به نیمی از کلیه های یک بزرگسال 
می رسد؛ در نتیجه نمی توانند آب زیادی را در خود 
جای دهند و حتی مقدار کمی آب، پیامدهای منفی 
به همراه دارد.کلیه های نوزاد، آنقدر رشد نکرده اند 
که از عهده تصفیه کامل آب برآیند؛ در نتیجه، آب 
وارد شده به بدن، به سیستم گردش خون منتقل 

می شود و خون را رقیق می کند.

یک آمریکایی پس از جدی گرفتن یافته های تجربی خود در مورد امکان 
مقابله با کاهش جمعیت زنبورها در جهان با تکثیر قارچ توانست به نجات جان 

این حشره مفید کمک کند.
پل استامتس چند باری خواب دیده بود که توانسته با پرورش و تکثیر قارچ 
زنبورها را از خطراتی که تولید مثل آنها را به خطر انداخته مقابله کند و سرانجام 

تصمیم گرفت این خواب ها را جدی بگیرد و کاری انجام دهد.
البته این خواب های او بدون پس زمینه قبلی نبود. وی می گوید اولین بار 
در سال 19۸4 متوجه شده بود که دسته ای از زنبورها به طور مداوم به قارچ 
های پرورشی وی سر می زنند و به کندوهای خود برمی گردند. آنها حتی برای 
دسترسی راحت به رشته های زیرین قارچ ها بدنه بیرونی آنها را سوراخ کرده 
بودند. رشته های زیرین قارچ ها حاوی الیاف فیبرمانندی هستند که از نظر 

ظاهری به تار عنکبوت شباهت دارند.
استامتس تصور کرده بود که این زنبورها در جستجوی شکر هستند و سرانجام 
یک دهه بعد وی و دوستانش که اخبار متعددی را در مورد کاهش جمعیت 
زنبورها مطالعه کرده بودند به فکر افتادند به طور جدی بر روی ایده تکثیر قارچ 

برای نجات جان این حشرات مفید کار کنند.

از جمله عوامل مهم کاهش تعداد جمعیت زنبورهای عسل می توان به انواع 
انگل ها، ویروسها، مواد شیمیایی مورد استفاده در صنعت کشاورزی و غیره 

اشاره کرد.
بررسی های جدید علمی نشان داده رشته های تارعنکبوتی موجود در قارچ ها 
موسوم به میسلیوم ها هم حاوی شکر و هم حاوی موادی ضدویروسی هستند 
که می توانند از جان زنبورها در برابر میکروب ها و ویروس های خطرناک 
محافظت کنند و لذا مصرف مداوم آنها می تواند بدن زنبورها را در برابر عفونت 

های ویروسی واکسینه کند.
از همین رو پل استامتس پرورش قارچ به منظور نجات جان زنبورها را افزایش 
داد و البته در گذر زمان ویروس ها نیز خطرناک تر و مقاوم تر شده اند. یکی از 
این ویروس های خطرناک تهدیدکننده جان زنبورها Varroa نام دارد و پژوهش 
های انجام شده در دانشگاه مریلند نشان می دهد رشته های قارچ می توانند با 
ویروس Varroa نیز مقابله کنند. وی مدتی است که یک شرکت تجاری به نام 
Fungi Perfecti را هم برای تولید انبوه رشته های میسلیوم تاسیس کرده است. 
محققان در تلاش هستند دریابند رشته های یادشده چگونه می توانند سیستم 

ایمنی بدن زنبورها را تقویت کنند.

ساخت  از  بعد  فناور،  شرکت  دو  همکاری  با 
دستگاه های پوشش دهی پلاسما سرد، کفش های 
تلاش  در  محققان  این  و  رسید  تولید  به  آبگریز 
هستند با تولید صنعتی این نوع کفش ها، اقدام به 

تولید کفش های آنتی باکتریال و ضدآتش کنند.
یکی از شرکت های فناور از ابتدای سال جاری 
تاکنون موفق به فروش بیش از 2 میلیارد و 500 
با پوشش آبگریز شده است.  میلیون ریال کفش 
این کفش ها با استفاده از فناوری پلاسمای سرد 

پوشش دهی شده اند.
با  چین  نمایشگاه  از  بازدیدی  در  محققان  این 
کفش های ضدآب چینی آشنا شدند. در این کفش ها 
از آسترهایی استفاده شد که در برابر آب مقاوم بودند 
و با این ایده تولید کفش های آبگریز را در دستور 
کار قرار دادند. در این مطالعات تحقیقاتی به جای 

کفش های ضدآب، کفش های آبگریز تولید کردند.
در این کفش ها از فناوری نانو بهره برده شده، از 
این رو از فناوری پلاسمای سرد برای پوشش دهی 

کفش استفاده شد.

و  باردار  ذرات  از  مملو  یونیزه  گازی  پلاسما 
محسوب  ماده  چهارم  حالت  عنوان  به  و  خنثی 
می شود. پلاسما در محدوده وسیعی از دما و فشار 
تولید می شود. پلاسمای سرد اتمسفری از جمله 
فناوری های نوظهور و نویدبخش است که به علت 
کار در فشار اتمسفری و دمای محیط در کاربردهای 

بسیاری مورد استقبال قرار گرفته است.
این شرکت با استفاده از زیرساخت ها و امکانات 
موجود در آیکن )مرکز صنعتی سازی نانو فناوری 
کاربردی( و آشنایی با یکی دیگر از شرکت های فناور 
در این حوزه همکاری مشترکی را برای تولید این 

کفش ها آغاز کرده است.
این محققان با استفاده از پلاسمای سرد تعدادی 
قرار  آزمایش  مورد  و  کرده  پوشش دهی  را  کفش 
از ۸ ماه تحقیق و توسعه، موفق به  بعد  دادند و 
تبدیل فرآیند پوشش دهی از حالت نیمه صنعتی به 

صنعتی شدند.
در حال حاضر خط تولید ایجاد شده قادر به تولید 
700 جفت کفش آبگریز در روز است و قرار است 

این محصول در نمایشگاه نانوی امسال رونمایی شود.
این محققان در تلاش هستند که بعد از تولید 
نظیر  فناوری هایی  سراغ  به  آبگریز  کفش های 
بروند.  آنها  آنتی باکتریال کردن و ضدآتش کردن 
ساخت دستگاه های مورد نیاز تولید این نوع کفش ها 

نیز در این شرکت ها صورت می گیرد.
سامانه پردازش پلاسمادژ )Plasma DEJ( ساخته 
از فناوری  با استفاده  شده برای تولید این کفش 
پلاسمای سرد تحت خلاء، قادر به ایجاد خواص ویژه 
سطحی بر روی اجسام و اشیای مختلف در ابعاد 
متفاوت است. در حال حاضر، این سامانه در ضد آب 
کردن کفش به مرحله  صنعتی رسیده و قادر است به 
صورت کاملا اتوماتیک سطوح کفش را با پردازش در 
ابعاد نانومتری آبگریز کند. این دستگاه از بخش های 
مختلفی چون محفظه خلاء، پمپ خلاء و اجزای 
الکترودهای  خلاء،  اندازه گیری  و  تولید  مختلف 
قابل تنظیم، مولدهای پلاسمای فرکانس رادیویی، 
تنظیم گاز و سامانه کنترل،  و  تزریق  بخش های 

تنظیم دستگاه و مانیتورینگ تشکیل شده است.

چرا نوزادان نباید آب بنوشند؟

نجات جان زنبورها با تکثیر قارچ

ساخت دستگاه های پوشش دهی پلاسما برای تولید کفش های آبگریز در کشور

طرح اولیه تقاطع هوشمند خیابان 
آزمایش می شود

یک شرکت خودروسازی در حال آزمایش طرح اولیه یک تقاطع هوشمند است که 
اطلاعات مربوط به نزدیک شدن خودروها، وسایل نقلیه اورژانس و عابران پیاده را به 

خودروها می فرستد.
 شرکت هوندا طرح اولیه تقاطع هوشمند خود را در شهر ماریزویل ایالت اوهایو 

آزمایش کرد.  
در این آزمایش هنگامیکه سیستم Honda Pilot قصد داشت وارد تقاطع شود، یک 

نمایشگر بالاسر مخصوص با تصویر یک آمبولانس به رنگ زرد روشن شد.
چند لحظه بعد یک آمبولانس واقعی از تقاطع رد شد. این درحالی بود که نمی 
توانست چراغ گردان آمبولانس را ببیند. همچنین هنگامیکه عابری در خیابان رد شد، 

همزمان چراغ تقاطع عوض شد.
هوندا با قراردادن دوربین بالای چراغ های راهنمایی و رانندگی  در یک چهارراه اصلی، 

تقاطع هوشمندی ساخت که خطرات احتمالی را به رانندگان هشدار می دهد.  
دوربین های واید انگل به کار گرفته در این آزمایش می توانند خیابان های منتهی 
به تقاطع را رصد کنند و عابران، خودروها و وسایل نقلیه اضطراری را شناسایی کنند. 
در مرحله بعد این سیستم اطلاعات خام را به نمایشگرهای بالای سر راننده در 20 

خودروی آزمایشی فرستاد.
قرار است در فازهای بعدی آزمایش چندصد خودرو به کار گرفته شود. هوندا قصد دارد 
اطلاعات بیشتری از تصادفات در تقاطع ها جمع آوری کند.   این پروژه بخشی از تحقیق 
شرکت خودروسازی برای کاهش زخمی ها و تلفات تصادف خودرو با خودرو و خودرو با 

عابر، دوچرخه و موتورسیکلت است.

عرضه نازک ترین قاب چرمی دنیا برای آیفون
 همزمان با عرضه مدل های جدید آیفون رقابت شرکت های فناوری برای تولید لوازم 

جانبی جذاب برای این محصولات به شدت ادامه دارد.
شرکت توتالی در کالیفرنیا که به علت تولید انواع قاب برای آیفون شهرت دارد، به 

تازگی از پوشش چرمی بسیار باریکی برای این گوشی هوشمند رونمایی کرده است.
iPhone XR  وiPhone XS Max،  iPhone XS این قاب چرمی در سه مدل برای

که در آینده نزدیک عرضه می شود، طراحی شده است. قاب چرمی مذکور بسیار زیبا و 
نفیس توصیف شده و به طور کامل به بدنه گوشی می چسبد، به گونه ای که فرد آن را 

بخشی از گوشی هوشمند تلقی می کند.
استحکام و مقاومت در برابر هرگونه فشار، رطوبت، خط و خش و غیره از جمله دیگر 
ویژگی های مثبت این قاب است. ضخامت قاب یادشده تنها 0.5 میلیمتر است که در 
نوع خود کاملا بی نظیر محسوب می شود. استفاده از این قاب چرمی مقاومت بدنه 
گوشی در برابر ضربات ناشی از سقوط ناگهانی را هم افزایش می دهد.  شرکت یادشده 
برای افزایش مقاومت آیفون یک طلق شیشه ای بی رنگ را هم برای استفاده علاقمندان 

عرضه کرده است. قیمت این قاب چرمی با دو سال گارانتی 35 دلار است.

سمعکی که توسط خود کاربر تنظیم می شود
 "سازمان غذا و دارو آمریکا")FDA( برای اولین بار یک سمعک را به تایید رساند که 

می تواند توسط خود کاربر تنظیم شود.
"سازمان غذا و دارو آمریکا")FDA( برای اولین بار یک سمعک را به تایید رساند که 

می تواند توسط کاربر برنامه ریزی شده، تنظیم و یا کنترل شود.
تولید کننده این سمعک شرکت "بوز")Bose( است و کاربران آن می توانند تنظیمات 

سمعک را در زمان واقعی و از طریق یک اپلیکیشن موبایل انجام دهند.
"مالوینا ایدلمن")Malvina Eydelman( مدیر بخش چشم و گوش سازمان غذا و 
دارو آمریکا اظهار کرد، از دست دادن شنوایی مسئله ای مهم در حوزه سلامت عمومی به 

خصوص در میان افراد مسن است.
سازمان غذا و دارو آمریکا متعهد است که افراد کم شنوا خود به طور مستقیم در 

مراقبت از سلامتی خود دخیل باشند.
این سمعک جدید سال گذشته تاییدیه قانونی خود را گرفت و به بزرگسالانی که 
کم شنوا هستند، این امکان را فراهم می سازد که بدون مراجعه به پزشک، شنوایی خود 

را به حد مطلوبی برسانند.
گزارشات سازمان غذا و دارو آمریکا حاکی از آن است که حدود 37.5 میلیون بزرگسال 

کم شنوا هستند و مشکل شنوایی آن ها از کم آغاز شده و به ناشنوایی ختم می شود.
تاکنون تعداد زیادی از شرکت ها سمعک هایی را تولید کرده اند که به تایید سازمان 

غذا و دارو نرسیده  است.
شرکت هایی نیز هدفون های بی سیم توسعه داده اند که می توانند میزان صدا را کم 

و زیاد کنند.



دوشنبه -شانزدهم مهر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64662

در دیدار سردار اشتری با مراجع و علمای قم  تاکید شد

لزوم بررسی سریع تر پرونده های مفاسد اقتصادی 
سردار اشتری فرمانده نیروی انتظامی دیروز در سفری یک روزه به قم با تعدادی از  
مراجع و علما قم  دیدار و گزارشی از فعالیت های  پلیس  ارایه کرد.  مراجع و علما نیز 
رهنمودهایی برای بهبود و ضعیت  فرهنگی، سیاسی، اقتصادی و اجتماعی کشور بیان 
نمودند و بر برخورد سریع با مفاسد اقتصادی و دانه درشت ها در زمینه قاچاق کالا تاکید 
کردند و خواستار افزایش روزافزون امنیت کشور برای خنثی سازی توطئه های دشمنان 

شدند.
آیت الله  مکارم شیرازی :

برای کاهش آسیب های فضای مجازی تلاش شود
یکی از مراجع تقلید شیعیان بر لزوم بررسی سریع تر پرونده های مفاسد اقتصادی تأکید 

کرد و گفت: تشریفات زیادی در رسیدگی به پرونده های قضایی وجود دارد.
آیت الله  ناصر مکارم شیرازی قبل از ظهر یکشنبه در دیدار فرمانده نیروی انتظامی با 
وی که در دفتر این مرجع تقلید در قم برگزار شد،  با بیان اینکه پلیس در نظام اسلامی 
وظایف زیادی بر عهده دارد، افزود: این نیروها باید حافظ ارزش ها در جامعه باشند و جلوی 

مفاسد اخلاقی را بگیرند.
وی با بیان اینکه نیروی انتظامی در نظام اسلامی وظیفه سنگینی بر عهده دارد، افزود: 
فضای مجازی وظیفه نیروی انتظامی را سنگین تر کرده است. این مفسر قرآن کریم ادامه 
داد: فضای مجازی مرتبط با بسیاری امور است بنابرین باید برای کاهش آسیب های فضای 
مجازی تلاش شود، البته نمی توانیم از همه این آسیب ها پیشگیری کنیم. وی بیان کرد: 
متأسفانه شاهد همکاری دستگاه های زیربط در خصوص فضای مجازی نیستیم و برخی 
از دستگاه ها نسبت به این مسئله بی تفاوت هستند و در این خصوص هیچ گونه دلسوزی 
وجود ندارند. آیت الله مکارم شیرازی ضمن انتقاد از طولانی شدن رسیدگی به پرونده های 
مفاسد اقتصادی، افزود: دستگاه قضایی مدت ها است که می گوید با مفسدان اقتصادی 
برخورد می کنیم، اما در عمل چیزی مشاهده نمی کنیم زیرا تشریفات زیادی در رسیدگی 
به پرونده های قضایی وجود دارد. وی با بیان اینکه باید هر چه سریع تر به پرونده های فساد 
اقتصادی رسیدگی شود، گفت: فعالیت دستگاه قضایی در کشور مکمل فعالیت های نیروی 

انتظامی است.
*برخورد نیروی انتظامی باید با ملایمت و قاطعیت باشد

این استاد برجسته حوزه علمیه قم عنوان کرد: برخورد نیروی انتظامی باید با ملایمت و 
در عین حال با قاطعیت باشد تا اسباب بهانه جویی برای دیگران فراهم نشود.

وی ادامه داد: باید آموزش های کافی به پرسنل نیروی انتظامی داده شود تا در مواجهه با 
دیگران به سرعت عصبانی نشوند.

آیت الله مکارم شیرازی بیان کرد: مردم نسبت به نیروی انتظامی خوشبین هستند اما این 
نیرو باید در راستای افزایش این خوش بینی تلاش های بیشتری انجام دهد.

آیت الله علوی گرگانی:
ناجا با دانه درشت ها در زمینه قاچاق برخورد کند

آیت الله سید محمد علی علوی گرگانی از مراجع تقلید نمیز در دیدار سردار اشتری و 
هیات همراه  گفت: نیروی انتظامی در بحث مبارزه با قاچاق کالا باید با دانه درشت ها 
برخورد کند تا این مساله در کشور ریشه کن شود. وی افزود: زمانی که در زمینه مفاسد 
اقتصادی با دانه درشت ها برخورد شود، راه های هدر رفت سرمایه ملی کشف و از آن 
محفاظت می شود. وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به این که آمد و شد 
مسئولان کشور به بیوت مراجع دارای آثار مطلوب فراوانی است، گفت: مردم حاجات خود 
را با علما در میان می گذارند و این دیدارها می تواند موجب انتقال خواسته های مردم به 
مسئولان و اصلاح امور کشور باشد. وی با بیان این که کار نیروی انتظامی در پیاده سازی 
قوانین نظام اسلامی، عمل به تقواست، افزود: انتظار مردم از پلیس این است که در برخورد 
با مجرمان در بخش های مختلف با قاطعیت رفتار کنند. این مرجع تقلید همچنین گفت: 
در اثر فشارهای اقتصادی مردم دچار مشکل هایی شده اند که لازم است مسئولان با 
همکاری یکدیگر به سرعت نسبت به رفع آن اقدام کنند. وی افزود: باید آرامش کشور در 
حوزه های مختلف از جمله مسائل اقتصادی حفظ شود و مردم از آینده خود در نگرانی 
نباشند. وی ادامه داد: نباید تا گرانی می شود عده ای به سمت احتکار کالا و ایجاد قحطی 
کاذب در کشور روی بیاورند، وظیفه مسئولان است که احتیاج های مردم را فراهم و با 

اخلالگران برخورد کنند.
آیت الله نوری همدانی  :

امنیت نعمتی بسیار بزرگ و بستر همه پیشرفت ها است 
یکی از مراجع تقلید شیعیان  نیز در دیدار فرمانده نیروی انتظامی گفت :امنیت نعمتی 
بسیار بزرگ و بستر همه پیشرفت ها است. در روایتی معصوم)ع( فرموند: » مردم به سه 
چیز محتاج اند که یکی امنیت،دیگری عدل و فراوانی نعمت و ارزانی است«.  آیت الله نوری 

همدانی  اظهارداشت : امروز در مجلس در مورد بحث »اف ای تی اف« غوغا است. گفتیم 
اجرای آن برای کشور ضرر دارد و اگر اجرا شود بدتر از برجام است. مردم باید نسبت به 
این مسائل حساس و هوشیار باشند. وی برخدمت رسانی به جامعه اسلامی تأکید کردند 
و گفت: امنیت نعمتی بسیار بزرگ و بستر همه پیشرفت ها است. در روایتی معصوم)ع( 
فرموند: » مردم به سه چیز محتاج اند که یکی امنیت،دیگری عدل و فراوانی نعمت و ارزانی 
است«. این مرجع تقلید افزود: حضرت علی)ع( فرمودند» مردم قدر نعمت سلامت، امنیت 
و امر به معروف را نمی دانند«؛  نیروی انتظامی توانسته در برقرار کردن امنیت همه تلاش 

خود رابکار بگیرد و کارنامه خوبی از خود به یادگار بگذارد.
وجود  انتظامی  نیروی  مسئولین  در  و شجاعت  معنویت  غیرت،  اینکه  بیان  با  وی 
دارد، اظهارداشت: مشکلی که الان است، بحث بدحجابی است. این مسئله درست رعایت 
نمی شود. متأسفانه حال و روز کشور در بحث بد حجابی کم کم شبیه به دوران قبل از 

انقلاب  می شود .
وی افزود: این روزهای شاهد اتفاق مهم در مورد گوش مالی دادن نظام به نیروهای 

تروریستی هستیم، لازم است از این مسئله از مسئولین نظام قدردانی کرد.
آیت الله سبحانی:

رضایتمندی مردم از پلیس افزایش یافته است
آیت الله جعفر سبحانی  نیز در دیدار با فرمانده نیروی انتظامی گفت: با توجه به گسترش 
خدمات، رضایتمندی مردم از پلیس افزایش یافته است.  وی عنوان کرد: همه اقشار مختلف 
مردم در جامعه از خدمات نیروی انتظامی بهره مند می شوند. این مرجع تقلید افزود: با 
توجه به گسترش خدمات، رضایتمندی مردم از پلیس افزایش یافته و این سرمایه مهمی 
است،  وظیفه نیروی انتظامی بسیار گسترده و وسیع است و عرصه های مختلفی را شامل 
می شود. آیت الله سبحانی بیان کرد: امنیت و سلامت دو نعمت الهی است و باید قدردان 
این نعمات باشیم؛ پلیس در ایجاد امنیت تلاش های خوبی داشته است. وی خاطرنشان 
کرد: در سایه وجود امنیت در جامعه بسیاری از فعالیت های اجتماعی و فرهنگی و اقتصادی 
شکل می گیرد.  نیروی انتظامی در جهت خدمت بیشتر به مردم باید در جهت رفع ضعف ها 
نیز تلاش کند.  وی تاکید کرد: پلیس در مسیر انجام وظایف خود به مساله تامین امنیت 
اخلاقی نیز توجه داشته باشد و به صورت تخصصی در این امر ورود پیدا کند تا مسائل 

اخلاقی بیشتر مورد توجه قرار گیرد.
آیت الله سعیدی:

دشمنان به دنبال ایجاد ناامنی در کشور هستند
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س(  نیز در دیدار با فرمانده نیروی انتظامی با بیان 
اینکه دشمنان به دنبال ایجاد ناامنی در کشور هستند، افزود: تلاش پلیس برای مقابله با 
ناامنی در کشور است. آیت الله سید محمد سعیدی  با اشاره به لزوم همکاری دستگاه های 

مختلف با نیروی انتظامی، بیان کرد: باید دستگاه های مختلف کشور با پلیس در اجرای 
مأموریت هایش کمک کنند. وی گفت: نیروی انتظامی شهدای زیادی را در مناطق مختلف 
کشور به خصوص مرزها برای ایجاد امنیت تقدیم کرده است. امام جمعه قم تأمین امنیت 
را مهمترین محور فعالیت های نیروی انتظامی دانست و افزود: شعار »پلیس مقتدر، امین 
مردم« که به خوبی برای گرامیداشت هفته نیروی انتظامی انتخاب شده، نشان می دهد 
در نظام اسلامی مردم در آرامش زندگی می کنند اما فضا به دلیل اقتدار پلیس برای 

اخلالگران ناامن است. 
وی گستره فعالیت های نیروی انتظامی را وسیع دانست و افزود: دشمنان به دنبال ایجاد 
ناامنی در کشور هستند. آیت الله سعیدی با اشاره به اینکه اقتدار نیروهای نظامی و انتظامی 
به نفع همه ملت ایران است، افزود: مردم با اعتماد به پلیس در آرامش زندگی می کنند 
و کشور در عرصه های مختلف به پیشرفت خواهد رسید.  وی با بیان اینکه ارتباط نیروی 
انتظامی با مردم رابطه ای متقابل است، افزود: همانگونه که مردم از نیروی انتظامی حق 
مطالبه گزارش دارند، این نیرو نیز حق دارد از مردم مطالبه گری داشته باشد. تولیت آستان 
مقدس حضرت معصومه)س( بیان کرد: امروزه نظام اسلامی به دلیل پیروی از ارزش های 
الهی در معرض توطئه های مختلف قرار دارد و در سطح شهرها و حتی مرزهای کشور به 
شکل های مختلف با برهم زنندگان امنیت مردم مقابله می کند. فرمانده نیروی انتظامی در 
این دیدار بیان کرد: نیروی انتظامی در مرزها حضور دارند و در فضای مجازی و موضوعات 

فرهنگی و اقتصادی برای امنیت مردم ورود پیدا می کنند.
آیت الله مصباح یزدی:

نظام اسلامی از نعمت های بزرگ الهی درحق مردم ایران است
رئیس موسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی )ره( نیز در دیدار با فرمانده نیروی 
انتظامی گفت: نظام اسلامی یکی از نعمت های بزرگ الهی در حق مردم ایران است که روز 
به روز برکات آن بیشتر آشکار می شود و همه باید قدردان آن باشیم. آیت الله محمد تقی 
مصباح یزدی افزود:در این نظام هر دستگاهی باید ارزش های دینی را درمجموعه تحت 
مدیریت خود پیاده سازی کند و در نیروی انتظامی با شکل گیری نهاد عقیدتی و سیاسی 
به خوبی این مهم دنبال می شود. وی اضافه کرد: باید روح معنویت در تمام دستگاه های 
نظام اسلامی تقویت و کارگزاران به دنبال کسب رضایت خداوند متعال باشند. وی دربخش 
دیگری ازسخنان خود گفت:کارپلیس درنظام اسلامی با دیگرکشورها متفاوت است،پلیس 
در سایر کشورها به دنبال رضایت مافوق خود هست اما درنظام جمهوری اسلامی به دنبال 
رضایت خداوند متعال می باشد.  آیت الله مصباح یزدی گفت: بنابراین هر کسی که افتخار 
کار درنیروی انتظامی را دارد، باید توجه کند که سربازی در دستگاه ولایت امام زمان 
)عج( می باشد و باید کاری کند که ایشان از دست ما راضی باشد، حتی رضایت رهبر 
معظم انقلاب هم نشانه ای از رضایت حضرت حجت )عج( است.  وی بیان کرد: مسئولان 

درنظام های سیاسی مختلف نگرانی دارند که اشتباهی از آنان فاش شود و آبرویشان برود 
اما در دستگاه اسلامی هرکسی خود را با خدای خویش مواجه می بیند و تلاش می کند 
که باریتعالی از او راضی باشد و سایر مسایل برای او اهمیت چندانی ندارد. وی ادامه داد: 
تفاوت دیگر نیروی انتظامی با سایر پلیس های جهان در این است که در حکومت اسلامی، 
حاکمیت و ملت 2 نهاد رو به روی هم نیستند، بلکه حاکمیت به دنبال خدمت رسانی به 

مردم است و پلیس خود را امین ملت می داند.
 فرمانده نیروی انتظامی:

30 هزار پلیس امنیت زائران اربعین را تامین می کنند
فرمانده نیروی انتظامی جمهوری اسلامی  در این دیدارها گفت:در ایام اربعین 30 هزار 
نیرو پلیس در سه مرز شلمچه، مهران و چذابه مستقر می شوند و امنیت زائران را برعهده 
خواهند داشت. سردار حسین اشتری  افزود: نیروی انتظامی این توفیق را دارد که در 
نقاط مختلف کشور با روحیه جهادی به وظایف خود عمل کند و تامین امنیت رفت و 
آمد زائران اربعین یکی از مهمترین ماموریت های این نهاد است.  وی بیان کرد: در ایام 
اربعین بیش از 2 میلیون تن از هموطنان برای حضور در عتبات به مرزهای کشور مراجعه 
می کنند که تامین امنیت این جمعیت درحوزه نظامی و ترافیکی بر عهده نیروی انتظامی 
است.  وی ادامه داد: نیروی انتظامی با پیروی از فرامین رهبر معظم انقلاب با تمام قدرت 
در صحنه حاضر است و ماموریت های خود را به نحو احسن انجام خواهد داد.  اشتری 
در بخش دیگری از سخنان خود به ماموریت های نیروی انتظامی برای مبارزه با اخلال 
گران اقتصادی اشاره کرد و گفت: در این ایام که موضوع های اقتصادی نگران کننده بود، 
نیروی انتظامی برای تامین آرامش مردم به مساله ورود پیدا کرد و بسیاری از اخلالگران را 
دستگیر کرد و تحویل دستگاه قضایی داد.  وی افزود: از جمله این اخلالگران، فرد متهم به 
کلاهبردار سکه ثامن بود که 10 هزار میلیارد تومان کلاهبرداری و به خارج از کشور فرار 
کرده بود، که با پیگیری پلیس امنیت ناجا شناسایی و برگردانده شد.  وی همچنین ادامه 
داد: در استان قم نیز کارهای خوبی برای تامین امنیت و آرامش مردم انجام شده است که 

این روند با قدرت ادامه پیدا خواهد کرد. 
*پیشگیری اجتماعی مبنای کار پلیس است

فرمانده نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران گفت: پلیس، پیشگیری اجتماعی را 
مبنای کار خود قرار داده و با انجام کارهای پیشگیرانه و اشراف به فضای کشور به خصوص 
در حوزه جرایم اقتصادی و فرهنگی تلاش می کند با ناهنجاری ها، مقابله به هنگام داشته 
باشد. سردار اشتری افزود: نیروی انتظامی تمام سعی و توان خود را به کار گرفته تا از ارزش 
های اسلامی دفاع کند و در مقابل ناهنجاری ها بایستد و در این راه حتی اگر تنها هم بماند 

به وظایف خود عمل خواهد کرد. 
* فضای مجازی بلای جان خانواده ها

اشتری گفت: امروز فضای مجازی به بلای جان خانواده ها تبدیل شده که در این زمینه 
پلیس اقدام های پیشگیرانه و کنترلی خود را تشدید کرده است. وی افزود: اگر دستگاه 
های مختلف در حوزه های فرهنگی و اجتماعی به کمک پلیس بیایند، نیروی انتظامی 
می تواند خدمت بهتری در عرصه های مختلف از جمله فضای مجازی به مردم ارائه دهد.

* رضایتمندی بالای مردم از پلیس 
فرمانده نیروی انتظامی گفت: رضایتمندی مردم نسبت به این نیرو افزایش یافته و نتایج 
بررسی چهار مرکز افکار سنجی خارج از ناجا نشان می دهد، اعتماد مردم نسبت به پلیس 
تقویت شده است. اشتری بیان کرد: نیروی انتظامی در ماه های گذشته برغم فشار کاری 
بالا در حوزه های مختلف فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی به نتایج رضایت بخشی دست 
یافته است. وی ادامه داد: در زمینه دفاع از مرزهای کشور و مبارزه با اشکال مختلف فساد 
نیز نیروی انتظامی به توفیقات قابل توجهی دست یافته است. وی همچنین بیان کرد: در 
استان قم نیز برنامه های ویژه ای در زمینه پیشگیری و برخورد جدی با جرایم در حال 

انجام می باشد که رضایت مردم را در پی داشته است.
*90 درصد مفسدان اقتصادی شناسایی ودستگیر شدند

فرمانده ناجا با اشاره به اقدامات صورت گرفته از سوی پلیس در عرصه امنیت اقتصادی 
تاکید کرد: شناسایی 90 درصد مفسدان و محتکران اقتصادی دستگیر شده توسط نیروی 
انتظامی بوده است. اشتری با اشاره به فرارسیدن هفته نیروی انتظامی بیان کرد: در این 
هفته به دنبال ارتقاء میزان تعامل با اقشار مختلف مردم بوده و تلاش می کنیم که خدمات 
خود را به همگان ارائه کنیم. وی با اشاره به اینکه فرمایشات رهبر معظم انقلاب مورد توجه 
جدی قرار دارد بیان کرد: بر اساس تدابیر رهبر انقلاب پلیس باید با مهربانی، وحدت و 
عدالت به مردم ارائه خدمت کند و در مسیر حفظ ارزش ها گام بردارد. فرمانده ناجا با اشاره 
به اقدامات صورت گرفته از سوی پلیس در عرصه امنیت اقتصادی تاکید کرد: شناسایی 

90 درصد مفسدان و محتکران اقتصادی دستگیر شده توسط نیروی انتظامی بوده است.

اجتماعی

مدیرعامل مؤسسه صراط مبین:

آسیب شناسی دین و فرهنگ دینی زیربنای 
امنیت نظام است

 مدیرعامل مؤسسه مطالعاتی صراط مبین گفت: رسالت ما بررسی و آسیب شناسی دین، 
فرهنگ دینی و نهادهای دینی است، چون این مهم زیربنای نرم افزاری و امنیت استراتژیک 
نظام است. محمدتقی دشتی قبل از ظهر یکشنبه در نشست خبری که در ساختمان خاتم 
برگزار شد، با اشاره به اینکه منتظر زمانی هستیم که همه مردم به دین خدا گرایش پیداکرده 
و دین در سراسر زندگی ما حاکم شود، گفت: امروزه تصورمان این است که فرهنگ اسلامی 
در همه شئون جامعه حاکم است اما این تفکر درستی نیست، اگر ما دین اسلام را فهم کرده 
و پس از نظریه سازی و نظام سازی آن را بر زندگی حاکم می کردیم سرور تمام جهانیان 
می شدیم. وی دین و فرهنگ دینی را زیربنای تمام شئونات و ابعاد سیاسی و اجتماعی 
زندگی انسان ها دانست و ادامه داد: مؤلفه های بنیادین فرهنگی و دینی از قبیل فرهنگ دینی، 
نهادهای دینی و مردم سالاری دینی دچار مخاطره و آسیب جدی است و این مسئله انگیزه ای 
شد تا با همکاری اساتید حوزه و دانشگاه مؤسسه مطالعاتی صراط مبین را بنیان گذاری کنیم. 
مدیرعامل مؤسسه مطالعاتی صراط مبین افزود: رسالت ما بررسی و آسیب شناسی دین، 
فرهنگ دینی و نهادهای دینی است، چون زیربنای نرم افزاری و امنیت استراتژیک نظام 
جمهوری اسلامی ایران است و اگر این ها دچار مخاطره شود به لحاظ شکلی یا محتوایی 
نظام دچار آسیب می شود. وی با اشاره اینکه در آغاز تأسیس مؤسسه در سال 1390 موضوع 
ولایت فقیه و حکومت اسلامی هسته اصلی کار بود، عنوان کرد: در این چند سال با رویکرد 
ترویجی فعالیت های زیادی داشتیم و کتاب هایی در سنین مختلف و در سطوح علمی منتشر 
شد و بروشورها و مجلاتی را منتشر کردیم. دشتی گفت: در سال 1393 رسالت مؤسسه را 
گسترش داده و موضوعاتی مانند حوزه، روحانیت و نهادهای دینی را مورد بررسی قراردادیم، 

رویکرد اصلی مسئله محوری و حل مسائل دینی فرهنگی نظام است.
ویژگی های مؤسسه مطالعاتی صراط مبین

مدیرعامل مؤسسه مطالعاتی صراط مبین با اشاره به وجه تمایز این مؤسسه با سایر 
مؤسسات، عنوان کرد: مؤسسه صراط مبین اولین مؤسسه تخصصی آسیب شناسی دینی و 

فرهنگی است و تاکنون مؤسسه تخصصی پاتولوژی فرهنگی و دینی ندیده ایم.
وی ادامه داد: نگاه نظام واره ای به مسائل دینی و فرهنگی و رابطه علت و معلولی این 
مسائل را دومین وجه تمایز این مؤسسه است و تا رابطه این ها مشخص نشود ممکن است 
مسائلی مطرح شود که فایده ای در جامعه ندارد. دشتی نیروی انسانی و محققین مؤسسه 
را دیگر وجه تمایز مؤسسه دانست و افزود: متخصصین و پژوهشگران دانشگاهی در زمینه 
علوم انسانی مدرن و روشمندی تخصص دارند و پژوهشگران حوزوی در زمینه آموزه های 
دینی و فنون مربوط به مسائل دینی تخصص دارند و با ترکیب این دو نگاه جامعی مسائل 
داریم. وی گفت: این مؤسسه به ترویج نگاه اجتماعی به آموزه های اسلامی ورود کرده 

است، چون شیعه به لحاظ فقهی حکومت فراگیری نداشته از این مهم غافل مانده است.
مدیرعامل مؤسسه مطالعاتی صراط مبین بیان کرد: این مؤسسه با دفتر مقام معظم 
رهبری، کمیته فرهنگی شورای عالی امنیت ملی، بخش هایی از شورای عالی انقلاب 
فرهنگی، دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی، شورای امنیت کشور، حوزه علمیه قم و 

استانداری قم همکاری و تعامل دارد.
پروژه ها و محصولات منتشر شده مؤسسه

وی در بخش دیگری از سخنانش گفت: شناخت وضعیت دین و مذهب کشور به صورت 
سالنامه، انتشار کتاب نظام واره جامع مسائل دینی فرهنگی، نظام واره مسائل مردم سالاری 
دینی، آسیب شناسی فرهنگ دینی کشور به صورت تک مسئله که محصول آن پژوهش نامه 
افق مکث است، مبانی نظری حکومت اسلامی که دو فصلنامه علمی ترویجی فقه حکومتی 
محصول این پروژه است، آسیب شناسی مردم سالاری دینی، پیش نویس سیاست های کلی 
نظام در سه موضوع امربه معروف و نهی از منکر، جامعه اسلامی و دولت اسلامی که به 
سفارش دفتر مقام معظم رهبری انجام شد از کلان پروژه های انجام شده مؤسسه مطالعاتی 
صراط مبین است. دشتی با اشاره به اینکه انتشار 1۵ جلد کتاب در موضوعات مختلف، 
نشریات، گزارش راهبردی نهادها و سند راهبردی از محصولات این مؤسسه است، عنوان 
کرد: هشدارها نیز یک پروژه نوین به نام نظام هشدار دهنده است و در قالب یک گزارش 
برای نهادها ارسال می شود تا تدابیر جدی در موارد مختلف مانند گسترش خشونت علیه 
طلاب، وضعیت حجاب و سایر مسائل اتخاذ شود. وی اظهار کرد: ادعای مؤسسه این است 
که خلأ موجود در آسیب شناسی های دینی فرهنگی کشور را جبران کند و اگر نهادهای 
دینی فرهنگی مسئله ای را به این مؤسسه بدهند، آن را حل شده همراه با راهکار اجرایی 
و عملی نه شعاری، ارائه می دهیم. مدیرعامل مؤسسه مطالعاتی صراط مبین با اشاره به 
اینکه در این مؤسسه فاصله بین نهاد پژوهش و اجرا را برداشتیم، تصریح کرد: ثمره دین 
اسلام در جامعه اسلام نهادینه نشده یعنی آموزه ها و مناسک دینی داریم اما در زمینه 
مسائلی مانند صداقت، امانت داری و وفای به عهد عملکرد ضعیفی داشتیم. وی ادامه داد: 
ما معتقدیم 9 مسئله فرهنگی داریم که ریشه ای است و اگر حل نشود هیچ مسئله دیگری 
حل نمی شود. گلایه اصلی ما این است دغدغه ما در پروژه های انجام شده، حل مسئله است 
اما این مهم به درستی اتفاق نمی افتد، چراکه نهادهای فرهنگی ما توان حل مسائل ندارند. 
دشتی در پایان با اشاره به اینکه در مسائل بودجه ای مشکلاتی داریم چون بودجه اصلی ما 
از طرح های تحقیقاتی و پروژه ای به دست می آید و بودجه مصوب نداریم، گفت: گاهی با 
کمبود اطلاعات مواجه هستیم و به نهادها برای دریافت اطلاعات مراجعه می کنیم امتناع 

می کنند و همین باعث می شود اشراف کامل بر مسائل نداشته باشیم.



7سیاسی دوشنبه - 16مهرماه 1397 - سال بیست و یکم - شماره 4662

ی

محسن مهاجرنیا پژوهشگر مسائل سیاسی :

تنها راه اقتدار ملی وحدت 
تمام نیروهای انقلاب است 

پژوهشگر مسائل سیاسی کشور با بیان این که تنها راه اقتدار ملی وحدت تمام 
نیروهای انقلاب است، اظهار داشت: نه اصلاح طلب و نه اصول گرا قدرت مطلق 
ادارۀ کشور را ندارند و باید نزاع را کنار بگذارند و همدیگر را خنثی نکنند تا بتوانیم 

در شرایط بحرانی با آرامش مسیر انقلاب اسلامی را با شکوه و عزت ادامه بدهیم.
حجت الاسلام والمسلمین محسن مهاجرنیا، پژوهشگر مسائل سیاسی، در 
هفدهمین نشست مجمع هماهنگی پیروان امام و رهبری استان قم پیرامون بحث 
راهبردهای اصولگرایی در دهه پنجم انقلاب اسلامی که درمؤسسه طلوع مهر قم 
برگزار شد، اظهار داشت: راهبرد تسکینی، برنامه کلان جامعه اسلامی و چارچوب 
فکری و جهت دهنده در شرایط بحران جامعه است. این راهبرد ، متخذ از آموزه 
های قرآنی است و معمولًا در مواردی که جامعه در همه ابعاد خود از مسیر اعتدال 
خارج می شود، از این راهبرد استفاده شده است که در آیات قرآن از آن به عنوان 
»سکینه« نامگذاری شده است.وی "سکینه" را آرامش بعداز طوفان دانست و گفت: 
در جنگ بدر که شرایط خیلی سنگین شد و توطئه منافقین جدی بود ، خداوند 
برای آرامش مؤمنین و جبهه حق نوعی آرامش و طمأنینه به آنها داد که از آن به 
نام "سکینه" یاد کرده است و مفسران قرآن از آن تعبیر به ایمان خاص می کنند.

پژوهشگر مسائل سیاسی کشور با اشاره به این که شرایط امروز ما با شرایط شأن 
نزول آیات تسکین و سکینه در قرآن شباهت دارد، خاطرنشان کرد: امروز جامعه 
ما به لحاظ سیاسی، اقتصادی و فرهنگی دچار اضطراب است؛ بنابراین، تأمین و 
برقراری آرامش یکی از راهبردهایی است که بسیار مورد نیاز جامعه است و ما از آن 

به عنوان راهبرد تسکینی تعبیر می کنیم.

* راهبرد تسکینی، اصل کلی آرامش بخش
وی راهبرد تسکینی را اصل کلی و چارچوب جهت دهی به سمت اهدافی دانست 
که به حوزه عملیاتی و اقدام ، تسکین و آرامش می بخشد و افزود: در نظام اسلامی 
ثبات جامعه بر مبنای سه نظام اعتقادی، اخلاقی و سیاسی اجتماعی استوار است و 
اگر هر کدام از این سه نظام دچار اختلال شود جامعه دچار بحران خواهد شد و نظم 
منطقی حاکم بر جامعه را بر هم می زند که در این جا راهبرد تسکینی می تواند راه 

حل رفع بحران و بی نظمی اجتماعی باشد.
حجت الاسلام والمسلمین مهاجرنیا با اشاره به اختلال در نظام اعتقادات عنوان 
کرد: نظام اعتقادات یکی از اساسی ترین اصول ثَبات بخش جامعه و محور و مدار 
جامعه است و اگر دچار مشکل شود جامعه متزلزل می شود؛ محور نظام اعتقادی 
جامعه ما باور به قدرت الهی و ربوبیت مستمر الهی است به این صورت که تمام 
عرصه زندگی اجتماعی در تحت قدرت الهی است و خداوند لحظه به لحظه در تمام 

تحولات حضور دارد و هیچ چیزی خارج از قدرت واراده الهی صورت نمی گیرد.
وی در ادامه به اعتقاد اسلامی ما به ربوبیت مستمر و لحظه به لحظه ای خداوند 
اشاره کرد و گفت خالقیت خداوند هم استمراری است و خداوند خالق لحظات 
متفاوت انسان و همه آفرینش است، اگر در این باورهای محکم جامعه اسلامی 
اختلال ایجاد شود و اعتقادات دینی زیر سؤال برود و به قدرت و آفرینش خدا 
شک شود جامعه دچار اختلال و بحران می شود و به لحاظ دینی هرج و مرج 

پدید می آید.
مهاجرنیا با اشاره به پیامدهای اختلال در نظام اخلاقی در جامعه هم اظهار 
داشت: در جامعه ای که نظام خوبی ها و بدی هایش دسته بندی دینی شده 
اند و دارای نظام اخلاقی است اگر جای معروف ها و منکرها عوض شود جامعه 
دچار اختلال می شود و نیاز به اصلاح و بازگرداندن جامعه بر پایه این ارزش ها و 

اخلاقیات دارد.
وی با اشاره به اینکه در آموزه های قرآنی فراوان این بحث مطرح شده که 
اگر جامعه دچار بحران ارزشی شد، چکار باید کرد؟ گفت: راهبرد تسکینی دارای 
سازوکار آرامش بخشی است که در این شرایط بحرانی فرصت اصلاح تولید می کند 

تا جامعه به بازسازی و احیای اعتقادات و ارزش ها و اخلاقیات خود بپردازد.

* عادی سازی رفتارهای غیر اخلاقی خیانت به انقلاب اسلامی است
وی با بیان این که امروز برخی از ارزش های دینی در جامعه از قبیل ارزش علم 
آموزی دچار اختلال شده است و بسیاری از افراد باور دارند که ثروت از علم بهتر 
است، گفت: این نمادی است که نشان می دهد برخی از ارزش های ما دچار مشکل 
شده اند؛ مثلا تا دیروز می گفتیم که جهاد در راه خدا عظیم ترین ارزش است و 
برخی رفتند و جهاد کردند ولی امروز در جامعه رها شده اند و هیچ توجهی به آنها 
نمی شود و کسانی که این حالت را می بینند دچار اختلال ارزشی و تردید می شوند 
و ممکن است دیگرحاضر نباشند در شرایط جنگی همان ایثار و از خود گذشتگی را 
انجام بدهند.این واگرایی ارزشی بدترین وضعیتی است که اگرجامعه اسلامی ما در 

دام آن گرفتار شود ، بیرون آمدن از آن بسیار دشوار می شود .
حجت الاسلام والمسلمین مهاجرنیا ادامه داد: امروز جامعه ما تحت تأثیر عوامل 
فراوان به لحاظ اخلاق سیاسی، دچار اختلال شده است . نمونه برجسته این اختلال 
را شما در رویارویی خارج از قواعد و ضوابط اخلاقی میان جناح ها و احزاب سیاسی 
می بینید. اتهامات ناروا به یکدیگر، نسبت دروغ و تهمت و افتراء به رقیب سیاسی 
و باند بازی و حذف یکدیگردر عرصه سیاست زیاد شده است و حقیقتاً اینها در تراز 
اندیشه انقلاب اسلامی نیست. عادی سازی این نوع رفتارهای غیر اخلاقی خیانت به 

انقلاب اسلامی و همه خون هایی است که به پای آن ریخته شده است.
مهاجرنیا افزود: راهبرد تسکینی به ما می آموزد که نظام سیاسی همواره در 
معرض تهاجم دشمنان داخلی و خارجی است در معرض ناکارآمدی و از دست 
دادن پایگاه اجتماعی است و در معرض جدال های بی حاصل و چالش های سیاسی 
است. بنابراین در چنین شرایطی برای بازگرداندن نظم و اقتدار به نظام سیاسی ، 
نیازمند به آرامش و تقویت باورهای دینی وباوربه امدادهای الهی هستیم تا با کمک 
آنها نقطه ضعف ها و تهدیدهای ایجاد شده به فرصت تبدیل شود و جامعه بتواند بر 
اساس ایمان، اعتقاد ، غیرت دین و احیای شخصیت خود در مسیر بازسازی اقتدار 

خویش برآید .

* حفظ ثَبات نظام سیاسی اجتماعی لازمه هدایتگری است
پژوهشگر مسائل سیاسی کشور قدرت را مظهر صفات و اسماء الهی دانست و 
افزود: قدرت به قدری مهم است که در قرآن هرجا در کنار رسالت انبیاء قدرت هم 
بوده آن پیغمبر موفق بوده است تا انسان ها را هدایت کند و جلوی کفر و شرک و 
بت پرستی را بگیرد و آثار تمدنی، سیاسی اجتماعی و هدایتشان هم در تاریخ مانده 
است. و هر پیغمبری که قدرت اجتماعی و سیاسی نداشته است، عملًا موفق به این 
امور هم نبوده است. وی با بیان این که برخی معتقدند که قدرت سکولار است و در 
مقابل مکتب قدرت ، مکتب هدایت را مطرح کرده اند و معتقدندکه موضوع سیاست 
در اسلام هدایت است نه قدرت، گفت: قدرت از صفات خداوند است خداوند قادر و 
قدیر است. نمی شود گفت که قدرت سکولار است اگر قدرت نباشد امکان هدایت 
نیست. قدرت همانند هر فعل و وصف دیگر می تواند مثبت یا منفی بشود اما این 
درست نیست که در مقابل هدایت قرار گیرد بلکه بستر هدایت و ابزار هدایت است 
. تصور اینکه کسی بدون وچود قدرت بتواند مکتب هدایت در عرصه سیاست، ایجاد 
کند ، بسیار مشکل ست اگر کسی بگوید موضوع سیاست هدایت محض است 
مقصود او این است که با بکار گرفتن همه ابزار و قدرت و تشکیلات ، نهایتاً باید به 
سمت انسانیت و فضیلت و ارزش های دینی حرکت کند و غایات فعل الهی هدایت 
و قدرت برای قدرت نیست بلکه قدرت برای هدایت است . اگر مقصود این باشد 
مشکلی ندارد.حجت الاسلام والمسلمین مهاجرنیا تصریح کرد: اگر قدرت دولت 
دچار اختلال شود و مدیریت دولت زیر سؤال برود و نتواند مدیریت اقتصاد و فرهنگ 
و سایر ارکان جامعه را در دست بگیرد جامعه دچار بحران و بی ثباتی می شود و 
آرامش جامعه به هم می خورد. در این صورت با امکانات و ظرفیت های موجود در 
راهبرد تسکینی می توان جامعه را در برابر آفات و آسیب ها و بحران ها به وضعیت 

نرمال و آرامش برگرداند.
وی نظام اقتصادی را بخشی دیگر از نظام سیاسی اجتماعی دانست و گفت: اگر 
اقتصاد دچار مشکل شود به گفته پیامبر)ص( که فرمودند »کاد الفقر ان یکون کفرا« 
می تواند دین و نظام دینی را هم تضعیف کند. سپس وی به شرایط موجود جامعه 
اسلامی اشاره کرد و گفت صبر و تحمل ملت فداکار و عزیز ایران از عوامل آرامش 
بخش در مقابل شیاطین و مستکبران است و امیدواریم که از این دورۀ بحران 

اقتصادی به خوبی عبور کند و نشانه های آن هم ظاهر شده است.

* وحدت نیروهای انقلاب مهم ترین اصل موفقیت است
وی با اشاره به آیه »لا تَنازَعُوا فَتَفْشَلُوا وَ تَذْهَبَ ریحُکُم « تفرقه و نزاع داخلی را 
سبب سستی و فشل شدن ظرفیت ها و فرصت ها و نیروهای نظام اسلامی دانست و 
گفت: این آیه می گوید که با هم نزاع نکنید زیرا نزاع شما را سست می کند؛ بنابراین 
وحدت اصلی ترین اصل و ضمانت موفقیت است و اگر یکی از جریان ها فکر می کند 

که همه کاره است و قدرت بسیج توده ای را دارد، اشتباه می کند.
حجت الاسلام مهاجرنیا با بیان این که تنها راه اقتدار ملی وحدت تمام نیروهای 
انقلاب است، اظهار داشت: نه اصلاح طلب و نه اصول گرا قدرت مطلق ادارۀ کشور 
را ندارند و باید نزاع را کنار بگذارند و همدیگر را خنثی نکنند تا بتوانیم در شرایط 

بحرانی با آرامش مسیر انقلاب اسلامی را با شکوه و عزت ادامه بدهیم.

پیروزی تدبیر و منطق به نفع مصالح ملینکتـه

عبور لایحه پرحاشیه از بهارستان

اکبر ترکان :

خطر یک رئیس جمهور غیرقابل پیش بینی بزرگ است

به  ایران  اسلامی  جمهوری  دولت  الحاق  لایحه  تصویب 
کنوانسیون بین المللی مقابله با تامین مالی تروریسم )CFT( پس 
از ساعت ها بحث کارشناسی در خانه ملت را می توان موفقیت 

تدبیر و منطق برای تامین منافع ملی دانست.
مجلسی ها روز  یکشنبه  به بررسی لایحه الحاق دولت 
جمهوری اسلامی ایران به کنوانسیون بین المللی مقابله با تامین 
مالی تروریسم )CFT( پرداختند و با الحاق ایران به این کنوانسیون 
موافقت کردند، این لایحه شامل یک مقدمه و 28 ماده و یک 
پیوست است که جمهوری اسلامی ایران الحاق به کنوانسیون 

بین المللی مقابله با تامین مالی تروریسم را با شروطی پذیرفت.
مجلس با 143 رای موافق از مجموع 271 نماینده حاضر 
در مجلس شورای اسلامی الحاق ایران به این کنوانسیون را به 
تصویب رساند، 120 نماینده نیز رای مخالف و 5 نماینده رای 

ممتنع دادند.
 CFT رییس مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی لایحه
متن استفساریه و پاسخ رهبر معظم انقلاب اسلامی را درمورد 
لوایح مرتبط با FATF قرائت کرد، در این نامه آمده است: با 

بررسی این لوایح در مجلس مخالفتی ندارم.
به تعبیر محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه امروز مجلس 
شورای اسلامی در برابر تصمیمی تاریخی قرار گرفت و در برابر 
وجدان عمومی تصمیمی بر اساس مصالح ملت اتخاذ کرد که می 
تواند بهانه جویی های بعدی را از دشمنان این ملت سلب کرده و 
گامی در جهت تحقق وعده رهبر معظم انقلاب مبنی بر شکست 

تلاش های اخیر آمریکا برای تحریم ایران برداشت.
بر اساس نظرات کارشناسی ارائه شده و مستندات موجود 
روابط بانکی و اقتصادی جمهوری اسلامی ایران حتی با کشورهایی 
که شریک تجاری ایران نیز محسوب می شوند به واسطه عضویت 
نداشتن در گروه ویژه اقدام مالی در حال تضعیف بود که با وجود 
فشارهایی که از سوی دشمنان برای محدود ساختن فعالیت های 
مالی ایران صورت می گیرد، این محدودیت خودخواسته نیز مزید 
بر علت می شد تا کشور در مبادلات پولی با مشکلات جدی 

مواجه شود.
پیوستن به گروه ویژه اقدام مالی، مستلزم برداشتن چهار گام 
عملی یا به عبارتی انجام لوایح چهارگانه است که لایحه الحاق 
ایران به کنوانسیون سازمان ملل متحد برای مبارزه با جرائم 
سازمان یافته فراملی )پالرمو(، اصلاح قانون پولشویی، اصلاح قانون 
مبارزه با تامین مالی تروریسم و الحاق ایران به کنوانسیون مقابله 

با تامین مالی تروریسم )CFT ( از آن جمله است.
تاکنون مجلس لایحه اصلاح قانون مبارزه با تأمین مالی 
تروریسم، لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشویی و همچنین لایحه 
مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی )پالرمو( را تصویب کرده است 
که دو لایحه از آنها هم اکنون در انتظار نظر شورای نگهبان است و 
حال نوبت به لایحه الحاق ایران به کنوانسیون مقابله با تامین مالی 
 FATF رسیده تا سرنوشت پیوستن ایران به )CFT( تروریسم

مشخص شود.
تقریبا همه کشورهای جهان به عضویت این گروه درآمده اند 
تا بتوانند مبادلات مالی بین المللی خود را با سهولت بیشتری 
به سرانجام برسانند، در این میان حتی کشورهایی که برخی 
از گروهک های تروریستی را ایجاد کرده و از آن حمایت مالی 
می کنند نیز عضو این گروه هستند و از این طریق درصدد هستند 

که فعالیت های مالی خود را ادامه دهند. 
وزیر امور خارجه در این باره گفت: ما توانسته ایم همانطور که 
رهبر معظم انقلاب در فرمایشات اخیرشان فرمودند با شکست 
دادن تحریم ها آمریکا را شکست بدهیم، ما بارها با مقاومت مردم 
و با تدبیر، آمریکایی ها را شکست دادیم، این بار هم با درایت و 
با همراهی و همدلی آمریکا را شکست خواهیم داد. تحریم های 

آمریکا علیه مردم بزرگ ایران حتما شکست خواهند خورد.
دولت آمریکا پس از خروج از برجام تلاش گسترده ای را برای 
اعمال فشار و تحریم بیشتر بر ایران آغاز کرد، گرچه همپیمانان 
اروپایی واشنگتن روی خوش به این تحریم ها نشان نداده و در 
حال تلاش برای دور زدن آنها هستند، اما عضویت نداشتن ایران 
در FATF و کنوانسیون های مرتبط با آن بهانه ای را ایجاد کرده 
بود تا آمریکا با همراهی رژیم صهیونیستی فشار مضاعفی را علیه 
جمهوری اسلامی وارد کنند و چه بسا واشنگتن با دستاویز قرار 
دادن این موضوع می توانست از انزوایی که اکنون در آن گرفتار 

شده، رها شود.
آمریکا تا کنون نیز با دستاویز قرار دادن عضویت نداشتن ایران 

در گروه ویژه اقدام مالی مانع معاملات ایران شده و به همین بهانه 
آمریکایی ها توانسته اند فشار آورده و اجازه معاملات مالی ندهند. 
هیچ یک از مقامات جمهوری اسلامی ایران اعلام نکرده اند که 
عضویت در این سازمان بین المللی همه مشکلات کشور را حل 
خواهد کرد اما بر کسی پوشیده نیست که با موفقیت و پیروزی 
منطق و تدبیر در مجلس بهانه های مهمی از دست دشمنان 

گرفته شد.
در زمانی که ایران با کارشکنی های دولت آمریکا در زمینه 
آنان محدودیت مبادلات  بوده و هدفگذاری  اقتصادی مواجه 
اقتصادی با کشورهاست، عضویت نداشتن ایران در این گروه باعث 
می  شد که دشمنان بهانه مناسبی برای فضاسازی علیه جمهوری 
اسلامی ایران به دست آورده و حتی شرکای تجاری تهران را برای 

عدم همکاری با ایران متقاعد سازند.
بانک مرکزی چین که از شرکای اصلی تجاری ایران محسوب 
می شود در تازه ترین اقدام خود و به خاطر عدم عضویت ایران در 
FATF، جمهوری اسلامی ایران را در صدر کشورهای پر ریسک 
بانکی قرار داده بود، در این فهرست که حدود 20 کشور و سازمان 
را شامل می شود ایران بعد از کره شمالی در جایگاه دوم قرار 

گرفته بود. 
با قرار دادن ایران در فهرست کشورهای تحریم شده و دارای 
خطرپذیری بالا، هیچ بانک چینی به ایرانیان و شرکت های ایرانی 

مقیم این کشور خدمات بانکی ارائه نمی دهد.
اکنون با پیروزی تدبیر و منطق در خانه ملت، مسئولان 
جمهوری اسلامی ایران به ویژه دستگاه دیپلماسی بیش ازپیش 
قادر خواهد بود تا در جهادی که برای به شکست کشاندن تحریم 
های آمریکا آغاز کرده گام های استوارتر بردارد که نتیجه آن نیز 
تامین منافع همه ملت ایران خواهد بود.جمهوری اسلامی ایران 
و اتحادیه اروپایی اکنون در حال تدوین سازوکاری برای مقابله با 
تحریم هایی یک جانبه آمریکا هستند و عضویت ایران در این 
سازمان بین المللی نیز می تواند تسهیل کننده دستیابی به راه 
حلی عملیاتی برای این منظور باشد که انزوای بیشتر آمریکا را در 

جهان رقم خواهد زد.

* دوئل موافقان و مخالفان
ایران  الحاق  لایحه  شرایطی  در  اسلامی  شورای  مجلس 
به کنوانسیون مقابله با تامین مالی تروریسم دیروز  )CFT( را 
تصویب کرد که جلسه مجلس شورای اسلامی از همان ابتدا 
فضای ملتهبی داشت که پایان آن به پاره کردن آیین نامه  توسط 

یکی از اعضای فراکسیون ولایی ختم شد.
کار  دستور  در  فراوان  قوس  و  کش  از  بعد   CFTلایحه
بنابر  آن  از  قبل  و  گرفت  قرار  اسلامی  شورای  دیروزمجلس 
درخواست تعدادی از نمایندگان، کمیسیون امنیت ملی جلسه ای 
را در صحن مجلس شورای اسلامی با حضور وزرای اطلاعات 
و خارجه، سرپرست وزارت اقتصاد، رییس کل بانک مرکزی و 
معاون حقوقی رییس جمهور برگزار کرد تا تمامی ابهامات درباره 

این لایحه را رفع کند.
جلسه فوق کمیسیون در ابتدا بدون حضور اعضای فراکسیون 

ولایی تشکیل شد. آنها در همان زمان نشست جداگانه ای برای 
بررسی CFTداشتند.

به جمع  فراکسیون ولایی هم  اعضای   از ساعت 8 صبح 
نمایندگان پیوستند و در نهایت جلسه علنی ساعت 8:30 صبح 

آغاز شد.
شورای  مجلس  کار  دستور  اولین   CFT لایحه  بررسی 
اسلامی بود، بعد از اعلام اسامی موافقان و مخالفان کلیات این 
لایحه امیرآبادی، عضو هیات رییسه سخن از تقاضای تعدادی 
از نمایندگان برای رای گیری آشکار درباره این لایحه را کرد که 

نمایندگان با آن مخالفت کردند.
رای گیری آشکار به این صورت است که باید نمایندگان در 

برگه نام و رای خود را اعلام کنند.
نوبت به صحبت موافقت و مخالفان لایحه شد، محمد دهقان، 
نایب رییس فراکسیون ولایی به تبیین دلایل مخالفتش پرداخت 
و بعد از آن نوبت بهروز نعمتی، عضو فراکسیون مستقلین به عنوان 
موافق لایحه شد. نعمتی در صحبت هایش چند بار نام دهقان را 

آورد که این باعث اعتراض دهقان شد.
در نهایت با دخالت لاریجانی این اعتراض تمام شد. لاریجانی 
به نعمتی تذکر داد که در صحبت هایش نام کسی را نیاورد. بعد  از 
آن نوبت به نقوی حسینی، سخنگوی فراکسیون ولایی رسید که 

دلایل مخالفتش را بیان  کند.
او  ابتدای صحبت هایش را با فریادهای بلند آغاز کرد و حتی 
مجددا به موضوع تصویب 20 دقیقه ای برجام اشاره کرد، صحبتی 
که با واکنش رییس مجلس شورای اسلامی روبرو شد که برجام 

بعد از بحث و بررسی در جلسه چهار ساعته تصویب شده است.
نقوی حسینی باز هم فریاد زد که این چه نحو از اداره مجلس 
است و من اخطار دارم که اجازه آن را نمی دهند. سپس فریادهای 
نقوی حسینی به حدی رسید که آزادی خواه و کوهکن در پایان 
سعی در آرام کردن او را داشتند. نقوی حسینی در ادامه  دلایل 

مخالفتش را بیان  کرد.
موافق آخر، فیضی عضو فراکسیون امید بود که در پایان 
صحبت هایش با نشان دادن پلاکاردی تاکید کرد که باید به لایحه 

CFT رای داده شود.
در خلال صحبت های نمایندگان موافق و مخالف تعدادی از 
اعضای فراکسیون ولایی پلاکاردهایی در دست داشتند با این 
مضامین "با تصویب CFT سفره مردم را کوچک تر نکنید" ، 
"من اطلاعات اقتصادی کشور را در جنگ اقتصادی لو نمی دهم 
" ، "نه به شفافیت برای دشمن" ، "تاریخ شاهد باش من به 
  =   AFTF کنوانسیون های استعماری رای نداده ام" ، "تصویب
خود تحریمی" ، " به کنوانسیون استعماری رای نمی دهیم"، # 

# CFT
در این بین تعدادی از نمایندگان یعنی نقوی حسینی، حاجی 
دلیگانی و پژمانفر نیز اخطارهای جداگانه ای را مطرح کردند که 
در پاسخ به اخطار نقوی حسینی، رییس مجلس شورای اسلامی 
نامه ای که دفتر مقام معظم رهبری برای او درباره کنواسیون ها 
ارسال کرده است را در صحن مجلس شورای اسلامی قرائت کرد 
با این مضمون " مقام معظم رهبری با بررسی این لوایح در مجلس 

شورای اسلامی مخالفتی ندارد."
در حین دفاع نجفی، سخنگوی کمیسیون امنیت ملی از 
مصوبه کمیسیون ذوالنور ، عضو دیگر کمیسیون امنیت ملی 
در جایگاه هیات رییسه حضور پیدا کرد و با صدای بلند از 
صحبت های نجفی انتقاد کرد چون معتقد بود که نظرات مخالف 
هم در کمیسیون وجود داشته است و او باید همه این نظرات را 

اعلام کند.
نوبت به صحبت های وزیر امور خارجه، ظریف در این لایحه 
رسید که او در برخی از صحبت هایش تاکید کرد که تضمین 
نمی کنیم با پیوستن به این کنواسیون مشکلات حل شود، اما 
تضمین می دهیم با نپیوستن به این لایحه آمریکا بهانه مهمی 

برای افزایش مشکلات پیدا خواهد کرد.
در حین صحبت های ظریف، ذوالنور این بار در کنار صندلی 
ظریف، وزیر امور خارجه حاضر شد و با صدای بلند انتقاد می کرد 
که جمعی از نمایندگان خواستار برقراری نظم و انضباط در 

مجلس شورای اسلامی شدند.
رییس مجلس شورای اسلامی بعد از صحبت های وزیر امور 
خارجه، اعلام کرد که نمایندگان رای خود را بدهند و این توضیح 

را داد که رای گیری به صورت علنی نیست.
در زمانی که رییس مجلس شورای اسلامی به ارائه توضیحاتی 
می پرداخت، تعدادی از نمایندگان همچون ذوالنور و موسوی 
لارگانی با در دست داشتن پلاکاردهایی به نشانه اعتراض مقابل 
مانیتور جلوی هیات رییسه ایستادند و با نشان دادن عدد "2" به 
نشانه مخالفت با این لایحه نظرشان را اعلام کردند. در این هنگام 
موافقان این لایحه همچون کمال دهقانی، نوریان و مافی با نشان 
دادن عدد "4" موافقت خود را با این لایحه اعلام کردند که بعد از 

آن به تعداد نمایندگان اضافه شد.
در زمانی که رییس مجلس شورای اسلامی آغاز رای گیری را 
اعلام کرد: محمد جواد ابطحی به نشانه اعتراض در پشت تریبون 

مجلس شورای اسلامی قسمتی از آیین نامه  داخلی را پاره کرد.
در حال  حاضر نوبت شورای نگبهان است که این لایحه را 

بررسی و نظرش را به مجلس اعلام کند.
لایحه بحث بر انگیز CFT یکی از لوایح چهار گانه گروه اقدام 
ویژه  مالی )FATF( است که کمتر از 10 روز به پایان مهلت 
FATF برای اجرای ایران به 41 توصیه مدنظر جهت شفافیت 
لیست  در  ایران  اکنون  است.  مانده  بانکی  و  پولی  مبادلات 

خاکستری  FATF می باشد.

و  وحدت  نمایش  درمجلس   CFT تصویب   *
مردمسالاری دینی بود

رییس دفتر رییس جمهوری با قدردانی از مجلس شورای 
اسلامی برای تصویب لایحه الحاق ایران به کنوانسیون مقابله با 
تامین مالی تروریسم )CFT(، گفت: آنچه  در مجلس اتفاق افتاد، 
نمایش مقتدرانه وحدت، دموکراسی و پویایی سیاسی در کشور 

بود.
محمود واعظی با اشاره به تصویب لایحه الحاق به کنوانسیون 
مبارزه با تامین مالی تروریسم)CFT( در جلسه علنی روزیکشنبه  
مجلس شورای اسلامی با اکثریت آراء، اظهار داشت: دولت از همه 
نمایندگان محترم مجلس اعم از موافق و مخالف که با دلسوزی، 
صداقت و بصیرت این لایحه را مورد بررسی قرار داده و دیدگاه 
های خود را با دولت و ملت شریف ایران در میان گذاشتند 
تقدیر و تشکر می کند.رییس دفتر رییس جمهوری تصریح 
کرد: یقین دارد که امروز گام مهمی در تنظیم بهتر روابط بانکی 
جمهوری اسلامی برداشته شد. وی افزود: دولت همچنین از همه 
کارشناسان، اساتید، نخبگان و رسانه هایی که در این مدت موافق 
و مخالف این لایحه نظر داده و ابعاد مختلف آن را مورد بررسی 
قرار دادند، تقدیر می کند و بر این باور است که این فرآیند سند 
روشنی از پویایی سیاسی است که به لطف جمهوری اسلامی 

محقق شده است. 
واعظی با تاکید براینکه با تصویب این لایحه توسط مجلس 
شورای اسلامی یکی از اصلی ترین بهانه ها برای عدم همکاری 
مالی با جمهوری اسلامی در سطح جهانی از میان برداشته شد، 
گفت: دولت همواره دغدغه های مقام معظم رهبری، مجلس 
شورای اسلامی و ملت شریف ایران را در همه امور مرتبط لحاظ 

خواهد کرد.
رییس دفتر رئیس جمهوری اظهار امیدواری کرد که تصویب 

این لایحه به ثبات بازار و کاهش نرخ ارز کمک کند.

مشاور رئیس جمهورگفت :خطر یک رئیس جمهور غیرقابل 
پیش بینی که مقید به هیچ چیز نیست بزرگ است و ما همه باید 

وحدت خود را برای گذر از این زمان حفظ کنیم.
اکبر ترکان در خصوص میزان اهمیت معرفی یک کاندیدای 
اصلاح طلب در شرایط فعلی کشور برای انتخابات آینده به طوری 
که فردی جدید با آرمان های اصلاح طلبی معرفی شود، اظهار 
داشت: همانطور که می دانید فضای کشور ما فضایی است که 
گروه ها و سلیقه های مختلف سیاسی طرفداران خود را دارند. 
اگر بگوییم هر بخش سیاسی کشور باید کاندیدای خود را داشته 
باشد، یعنی با کاندید دیگری مقابله کند، در این شرایط هیچ 
جریانی به اکثریت آرا نمی رسد. وی افزود: در حال حاضر همه 
باید آمادگی تفاهم داشته باشند و ویژگی اصلاح طلبی هم تفاهم، 
مفاهمه و گفت وگو است. درواقع همه گروه های سیاسی باید با 

یکدیگر به تفاهم برسند. ترکان با تاکید بر اینکه جریان ها نباید بر 
سر کاندیدا با یکدیگر لجاجت کنند، اظهار داشت: در آن صورت 
هیچ جناحی با اکثریت آرا مواجه نمی شود چراکه جریان های 
سیاسی در ایران متعدد هستند. اگر جریان ها و گروه های سیاسی 
در ایران بر سر کاندیداها لجاجت کنند، اتفاق نظر برای اداره 
کشور به دست نمی آید. این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان 
کرد: درحال حاضر به دلیل تهدیدات بیرونی کشور که انقلاب را 
هم تهدید می کند و فردی در ایالات متحده روی کار آمده که 
نمی توان روی رفتارهای او حسابی باز کرد و خود را هم پایبند به 
قوانین نمی داند، زمانی است که همه باید در کنار روحانی بایستند 
و او را حمایت کرد تا بتوانیم از این مرحله عبور کنیم.وی تاکید 
کرد: امروز مسئله ما گروه ها و سلیقه های مختلف سیاسی نیست. 
درحال حاضر باید همه جریان ها و سلایق سیاسی کشور و حتی 

آنهایی که در انتخابات به روحانی رای ندادند، در کنار روحانی و 
رهبری بایستند و بخواهند که یکپارچگی کشور حفظ شود تا این 
خطر را دفع کنیم. خطر یک رئیس جمهور غیرقابل پیش بینی که 
مقید به هیچ چیز نیست بزرگ است و ما همه باید وحدت خود 
را برای گذر از این زمان حفظ کنیم.مشاور رئیس جمهور با اشاره 
به نزدیکی انتخابات مجلس و اولویت این موضوع تصریح کرد: 
اصلی ترین مسئله در حال حاضر انتخابات مجلس نیست و نباید با 
پیش آوردن این موضوعات از مسیر اصلی منحرف شویم. چراکه 
امروز باید مواظب تهدیدات ترامپ و تحریم هایی که از آبان ماه به 
اقتصاد وارد می شود؛ باشیم.وی با بیان اینکه نمی خواهم بگویم 
متغیرهای داخلی و مدیریت در داخل نقشی در ایجاد شرایط 
فعلی و رفع آن ندارد، گفت: با این حال ما نباید اصلی ترین عامل 
مشکلات اقتصادی را که فشار قدرت های مسلط جهانی است، 

فراموش کنیم.ترکان اضافه کرد: به نظر من روحانی و دولت او با 
وجود شوک ارزی که اخیرا به کشور وارد شد توانستند به خوبی 
بازار ارز  کشور را متعادل کنند. وضعیتی که در حال حاضر در بازار 
ارز شاهد آن هستیم وضعیت خوبی است چرا که دلار لازم برای 
کالاهای اساسی مردم تعیین شده است. وی افزود: دلار نیمایی در 
بازار ثانویه برای نیازهای مواد اولیه، صنعتی و واردات کشور مورد 
استفاده قرار گرفته است که ایده خوبی بود و کالاهایی هم که 
جزء اولویت نیستند در قیمت های سوم در حال گردش هستند. 
به نظر من این روش مدیریت، قابل قبول و خوب است و بازار 
ارز در حال حاضر به شکل سنجیده تری در کنترل است.ترکان 
ضمن پیش بینی رشد صنعتی بالا در ماه های پیش رو گفت: من 
پیش بینی می کنم نرخ رشد صنعتی ما در سال ۹7 بسیار بالا 
باشد چرا که وقتی نرخ ارز بالا می رود صنعت داخلی رشد می کند.

وزیر امور خارجه با بیان اینکه مجلس امروز در آستانه یک تصمیم تاریخی است، 
تاکید کرد: با برجام یک رشته بهانه را توانستیم از امریکا و اسرائیل بگیریم. اگر برجام به 
نفع ایران نبود، امریکا از آن خارج نمی   شد و نتانیاهو از روز اول اعلام نمی   کرد یک تنه 
در برابر آن قرار گرفته   ام. برجام توفیق این ملت بود، توفیق ملت را به ضعف ملت تبدیل 
نکنیم.محمدجواد ظریف صبح دیروز در جریان رسیدگی به لایحه CFT در مجلس 
شورای اسلامی گفت: دوستان گرامی! ما توانسته ایم همانطور که رهبری در فرمایشات 
اخیرشان فرمودند با شکست دادن تحریم ها، امریکا را شکست بدهیم. بارها با مقاومت 
مردم و با تدبیر، امریکایی ها را شکست دادیم؛ این بار هم با درایت، همراهی و همدلی، 

امریکا را شکست می دهیم.
* شکست تحریم ها نیازمند رعایت مصالح ملی است

وی با بیان اینکه تحریم های امریکا علیه مردم ایران شکست می خورند، اظهار داشت: 
شکست تحریم ها نیازمند همدلی و همراهی همه مردم و نیازمند رعایت مصالح ملی 
خارج از نگرانی های جناحی است.رئیس دستگاه دیپلماسی با اشاره به هفتاد و سومین 
مجمع عمومی سازمان ملل اظهار داشت: در دو هفته گذشته انزوای ایالات متحده 
امریکا در سازمان ملل متحد به نمایش گذاشته شد و رئیس جمهور امریکا در مجمع 
عمومی نتوانست جامعه بین المللی را علیه ایران انزوا کند و با سواستفاده از ریاست امریکا 
در شورای امینت  که خوشبختانه به پایان رسید -، نه تنها نتوانست شورای امنیت را به 
ابزار فشاری علیه ایران تبدیل کند بلکه شورای امنیت به محاکمه سیاست های یکجانبه 
امریکا علیه برجام تبدیل شد که از برکات مقاومت مردم و درایت رهبری و تصمیم 
مجلس و پیگیری برجام بود.ظریف با تاکید بر اینکه برجام توانست سیاست های امریکا 
را در دنیا را منزوی کند، تصریح کرد: برجام توانست حقانیت مردم ایران را به دنیا نشان 
دهد. برجام توانست رژیم جنایتکار صهیونیستی و نتانیاهو را در دنیا رسوا کند و اتهامات 
نتانیاهو در جلسات مختلف را به استهزا کشاند که از توفیقات مردم و نمایندگان مجلس 
برای رسیدگی به خواسته های مردم است. وی با بیان اینکه مجلس امروز در آستانه یک 
تصمیم تاریخی است، خاطرنشان کرد: با برجام یک رشته بهانه را توانستیم از امریکا و 
اسرائیل بگیریم. اگر برجام به نفع ایران نبود، امریکا از آن خارج نمی   شد و نتانیاهو از روز 
اول اعلام نمی   کرد یک تنه در برابر آن قرار گرفته   ام. برجام توفیق این ملت بود، توفیق 

ملت را به ضعف ملت تبدیل نکنیم. 

* امریکا با پیوستن ایران به  FATF مشکلات بیشتری برای بهانه گیری 
پیدا می کند

این دیپلمات عالی رتبه کشورمان با اشاره به لوایح چهار گانه FATF ابراز داشت: 
لوایحی که امروز مورد تصمیم گیری مجلس قرار می گیرد بهانه های بعدی را از امریکا 
می گیرد؛ همان بهانه هایی که مانع معاملات ما شدند و توانسته اند فشار بیاورند و اجازه 
معاملات مالی را به ما ندهند.ظریف ادامه داد: نه بنده و نه آقای رئیس جمهور نمی توانیم 
تضمین بدهیم با پیوستن به لایحه مبارزه با تامین مالی تروریسم مشکلات مالی حل 
می شود ولی ما تضمین می دهیم با پیوستن به این لایحه، امریکا مشکلات بیشتری را 

برای بهانه گیری علیه ما پیدا می کند.
* مخالفت با حق شرط ها به معنای ساقط شدن آنها نیست

وی با بیان اینکه ایران در شرایط دشوار کنونی با نگرش دقیق و بررسی جدی در 
محافل رسمی و امنیتی جمهوری اسلامی تلاش کرده هم بهانه های امریکا را بگیرد و هم 
زمینه مداخلات امریکا را فراهم نکند، عنوان کرد: شورای عالی امینت، در دبیرخانه خود 
ساعت ها برای بررسی این لوایح  زمان گذاشته که علاوه بر بررسی های صورت گرفته در 
دولت و مجلس است. شورای عالی امنیت این لوایح را بررسی کرده و حق شرط هایی را 
قائل شده که بسیار مهم است.وزیر امور خارجه به برخی از مخالفت ها با لوایح چهارگانه 
FATF اشاره کرد و یادآور شد: دوستان می       گویند ممکن است حق شرط ما نپذیرند اما 
این به معنی باطل بودن حق شرط نیست. در موضوع مخالفت گروه    های آزادیبخش با 
گروه   های تروریستی، اکثر کشورهای منطقه حق شرط های مشابه گذاشته اند و اگرچه با 
برخی از این حق شرط ها مخالفت شده ولی به معنای ساقط شدن این حق شرط ها نیست 

و براساس یک یا چند مخالفت، حق شرط ها از بین نمی روند. 

* تصویب حق شرط حق مجلس است
ظریف افزود: بسیاری از کنوانسیون ها با مخالفت های متعددی مواجهه شده اند ولی 
اینها از درجه اعتبار ساقط نشده است. حق  شرط برای ما محترم بوده و دیگران هم 
می توانند به حق شرط ما اعتراض کنند. ما چه حدود از اختیار و دیگران چه حدود 
اختیار و اثار آنها چه خواهد بود. حق  شرط ما از نظر حقوقی محترم است و این حق 
مجلس است که برای تصویب کنوانسیون شروطی را تعیین کند و این شروط در زمان 

الحاق ابلاغ خواهد شد. وی با اشاره به مجدد به برخی مخالفت های دیگر به لوایح چهار 
گانه FATF بیان کرد: از آقای همتی سوال کردم. گران شدن ارز و ارزان شدن آن 
هیچ ارتباطی با FATF نداشته است. دوستان مردم را درباره نوسات ارز به مسائلی که 
دلایل دیگری دارد که برخی مشکلات آن ذکر شده و برخی در آینده گفته می   شود، 
به FATF ارتباط ندهند اما FATF ارتباط مستقیمی با بسته شدن حساب دانشجویان 

ایرانی، بازرگانان ایرانی و عدم امکان پرداخت به ایران دارد. 
* به من نگویید تضمین بده تا همه مشکلات حل می شود 

وزیر امور خارجه اضافه کرد: ممکن است دلایل دیگر همچون خباثت های امریکا را 
داشته باشد ولی FATF از مشکلاتی که دوستان ما به ما می   گویند. چین که مواضع 
استکباری ندارد، مواضعش در عرصه بین المللی شبیه ایران است و شریک راهبردی 
ایران است. ما با روسیه شریک راهبردی هستیم اما رئیس بانک مرکزی روسیه سه روز 

قیبل به آقای همتی گفت بدون FATF نمی توانیم کاری برای شما بکنیم. 
ظریف در برابر درخواست ها برای دادن تضمین گفت: به من نگویید تضمین بده 
تا همه مشکلات حل می شود اما با تصویب FATF آن وقت یکی از مهمترین بهانه  ها 

برداشته می   شود و نمی  توانند با بهانه    گیری جلوی کار ما را بگیرند. 
* دچار خودتحریمی نمی  شویم

وی با بیان اینکه ما توانستیم آمریکا را به حدی منزوی کنیم که اتحادیه اروپا که 
شریک راهبردی اروپا بوده و هست آمده  اند مقرراتی را ایجاد کرده  اند که تحریم های 
آمریکا را دور بزنند، اظهار داشت: در جهان مکانیزمی که اتحادیه اروپا در حال ایجاد 
آن است، شروع پایان حکومت دلار شناخته می  شود. خودمان را دست کم نگیریم. 
بدانیم برجام و جمهوری اسلامی چه کاری کرده است. رئیس دستگاه دیپلماسی ادامه 
داد: اروپا می  گوید برای اینکه بتوانیم این مکانیزم را ایجاد کنیم، لازم است شما عضو 
کنوانسیون شوید. اینها واقعیات است. من واقعیات را عرض کردم. کسی را نمی  ترسانیم 
بلکه به خودمان و مردم ایمان داریم اما دچار خودتحریمی نمی  شویم؛ با دادن بهانه به 
صهیونیسم خودمان را دچار خودتحریمی نمی    کنیم. ظریف با بیان اینکه خودمان را از 
مکانیسمی که برای دور زدن دلار توسط اتحادیه اروپا تعیین شده محروم نمی  کنیم، 
تصریح کرد: آن نگرانی  ها را رفع می  کنیم و مقابل آمریکا می  ایستیم و براساس صحبت 

مقام معظم رهبری دوباره آمریکا را شکست می دهیم.

محمد جواد ظریف در مجلس:

توفیق ملت ایران را به ضعف تبدیل نکنیم
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پلیس  قرارگاه  جدید  ساختمان 
همزمان  یکشنبه  روز  قم،  استان  راه 
با هفته نیروی انتظامی، طی آیینی با 
حضور سردار حسین اشتری فرمانده 
ناجا و مسئولان استانی به بهره برداری 

رسید.
فرمانده نیروی انتظامی جمهوری 
اسلامی در این آیین گفت: خدمت در 
پلیس راه و تلاش در راستای کاهش 

تلفات جاده ای یک عبادت است.
سردار حسین اشتری همچنین با 
اشاره به ترافیک محورهای جاده ای 
نوروز،  عید  تعطیلات  در  قم  استان 

افزود: اقدام های موثری برای مدیریت 
ترافیک جاده ای صورت گرفته که باید 
تقویت شود. مدیرکل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای قم نیز در این آیین با 
اشاره به این که هفته نیروی انتظامی 
فرصت مغتنمی برای تقدیر از خدمات 
قضایی  ضابطان  و  امنیت  حافظان 
ایمنی  تامین  است، گفت: بی تردید 
تعامل 2 خانواده  ای، در سایه  جاده 
امکان  راهداری  و  انتظامی  نیروی 
پذیر است.ابوالفضل جمالی افزود: آمار 
سال  در  قم  استان  ای  جاده  تلفات 
گذشته 34 درصد کاهش یافته است 

مسئولان  جمعی  تلاش  مرهون  که 
و  انتظامی  نیروی  مناسب  تعامل  و 

راهداری و حمل و نقل است.
اداره کل  که  این  به  اشاره  با  وی 
راهداری، تهیه و تجهیز اماکن استقرار 
قرارگاه،  احداث  قالب  در  راه  پلیس 
های  تیم  استقرار  و  ابنیه  پاسگاه، 
فصلی را برعهده دارد، ادامه داد: در این 
راستا، عملیات اجرایی مرحله نخست 
راه قم -  پاسگاه پلیس  طرح احداث 
مراحل  و  پایان رسیده  به  سلفچگان 
درحال  نیز  آن  دوم  مرحله  اجرایی 
عملیات  وی،  گفته  است.به  تکمیل 

در  راه  پلیس  پاسگاه  احداث  اجرایی 
محور قدیم قم - تهران نیز به زودی 

آغاز می شود.
فرماندهی  ستاد  ساختمان جدید 
به  زمینی  در  قم  استان  راه  پلیس 
مساحت 2 هزار و 167 مترمربع و با 
زیر بنای یک هزار و 170 متر مربع، 
در قالب 2 ساختمان اصلی و جانبی 
احداث شده است؛ هزینه ساخت این 
بنا افزون بر 32 میلیارد و 500 میلیون 
اعتبارات  محل  از  که  است  ریال 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده 

ای تامین شده است.

با حضور سردار اشتری ؛

ساختمان قرارگاه پلیس راه قم به بهره برداری رسید

نامحـرمانه 

نیم نگاه

63 نفر به دلیل مصرف الکل فوت کردند
سخنگوی سازمان اورژانس کشور گفت: 63 نفر از ابتدای شهریور تاکنون به دلیل مصرف الکل تقلبی 
فوت کردند.مجتبی خالدی در گفت و گو با ایرنا با اعلام این خبر که نظر نهایی علت فوت این افراد با 
سازمان پزشکی قانونی است، افزود: هم اکنون 94 نفر از مصرف کنندگان الکل همچنان در مراکز درمانی 
تحت درمان هستند.وی تعداد کل مراجعان مسمومیت الکل به مراکز درمانی را 727 نفر اعلام کرد و 
افزود: پس از انتشار اخبار و آگاهی مردم تعداد مسمومان الکل کاهش یافته است.خالدی درباره آخرین 
آمار مصدومان و فوتی های سیل و آبگرفتگی اخیر استان های شمالی کشور نیز گفت: از تاریخ 13 تا 
15 مهر به علت سوانح جوی )سیل - صاعقه و گرد و غبار( در استان های مازندران، گیلان، گلستان، 
خراسان شمالی، سمنان، کرمانشاه، کرمان و سیستان و بلوچستان 8 نفر کشته و 95 نفر مصدوم شدند.

وی افزود: 5 نفر بر اثر سیل و سه نفر بر اثر صاعقه جان خود را از دست دادند و 95 نفر نیز مصدوم شدند 
که 31 نفر توسط تکنسین های اورژانس در محل درمان شدند و 64 به مراکز درمانی انتقال یافتند.

سخنگوی سازمان اورژانس کشور گفت: تمام نیروهای اورژانس استان های شمالی کشور برای 
رسیدگی به مصدومان سیل اخیر در آماده باش کامل هستند.

 شرایط دریافت امریه سربازی
رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیروهای مسلح توضیحاتی را در مورد امریه سربازی 
ارائه کرد.سردار موسی کمالی درباره امریه های سربازی اظهار کرد: یک سری از وزارتخانه ها، سازمان ها 
و دستگاه ها با مجوز ستاد کل نیروهای مسلح دارای تعداد محدودی سهمیه از سربازان هستند که به 
آنها امریه گفته می شود.وی با بیان اینکه متقاضیان امریه سربازی باید دارای یک سری شرایط و پیش 
شرط هایی که از سوی سازمان متقاضی و با تایید ستاد کل نیروهای مسلح هست باشند گفت: متقاضیان 
دریافت امریه ابتدا باید برگه اعزام به خدمت خود را دریافت کرده و سپس برای امریه شدن سازمان 
مربوطه اقدام کند. این افراد حداقل باید سه ماه قبل از اعزام به سربازی برای امریه اقدام کرده و وضعیت 
خود را مشخص کنند. در غیر اینصورت استفاده از امریه برایشان ممکن نخواهد بود.کمالی با بیان اینکه 
سربازان غایب نیز نمی توانند از امریه بهره مند شوند خاطرنشان کرد: غیبت از جمله مواردی است که 
سبب منع بهره مندی سربازان و مشمولان از یک سری تسهیلات به سربازی می شود.وی درباره اینکه 
آیا امکان تغییر یگان خدمت یا محل خدمت به منظور دریافت امریه وجود دارد یا خیر؟ نیز گفت: با توجه 
به اینکه برای دریافت امریه حداقل باید سه ماه قبل از اعزام به سربازی اقدام شود. بنابراین این افراد نیز 

امکان دریافت امریه را نخواهند داشت.

خاموشی رئیس سازمان اوقاف می شود
به زودی طی حکمی از سوی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، حجت الاسلام »سیدمهدی خاموشی« 
به عنوان رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه حکم می گیرد.به گزارش فارس، حجت الاسلام سید مهدی 
خاموشی به زودی با حکمی از سوی سید عباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به عنوان رئیس 
سازمان اوقاف و امور خیریه منصوب می شود.خاموشی سال 1380 طی حکمی از سوی رهبر معظم 
انقلاب به عنوان رئیس سازمان تبلیغات منصوب شد و تا سال 1397 به مدت 17 سال عهده دار این 

مسؤولیت بود.

دستگیری همسر مدیر عامل سکه ثامن 
همسر متهم اصلی پرونده سکه ثامن که در فرودگاه تبریز دستگیر شد، به منظور استرداد اموال مردم 
و سیر مراحل قانونی، به مراجع قضائی تحویل داده شد.پیرو اطلاعیه شماره 1 نیروی انتظامی جمهوری 
اسلامی ایران در خصوص دستگیری مدیرعامل شرکت الکترونیکی سکه ثامن، به اطلاع مردم شریف و 
فهیم ایران می     رساند، صبح امروز با هوشیاری خدمتگزاران شما در ناجا، همسر متهم اصلی پرونده »سکه 
ثامن« در فرودگاه تبریز دستگیر و به منظور استرداد اموال مردم و سیر مراحل قانونی، به مراجع قضائی 
تحویل داده شد.فرماندار تبریز خبر دستگیری همسر »مدیر سکه ثامن« را تایید کرد.علیار راستگدر 
گفت وگو با ایسنا، با تائید خبر بازداشت همسر مدیر سکه ثامن در تبریز گفت: این موضوع صحت داشته 

و این فرد توسط نیروی انتظامی در فرودگاه بازداشت و تحویل مقامات قضایی شده است.

 مجری معروف ورزشی مدل شد
محمدحسین میثاقی مجری برنامه فوتبال برتر و فوتبال 120 به دنیای مد وارد شد. به گزارش ایلنا 
محمدحسین میثاقی این روزها ستاره تلویزیون در برنامه های ورزشی است. او برنامه فوتبال برتر و 
فوتبال 120 را اجرا می کند و به یکی از بهترین مجری های ورزشی تبدیل شده است. او به تازگی به 

دنیای مد وارد شده و علاوه بر مجری گری مدل یک برند ایرانی شده است.

کشف ۴هزار عقرب در اتوبوس اهواز-تهران
عبدالحسین مظفری معاون نظارت و پایش اداره محیط زیست استان قزوین از کشف محموله 
غیرمجاز 4 هزار عقرب در یک اتوبوس بین شهری خبر داد و گفت: بر اساس گزارشی واصله از سوی 
نیروی انتظامی به یگان حفاظت محیط زیست استان قزوین، تعدادی عقرب از محموله جاسازی شده 
در اتوبوسی که در مسیر خوزستان به قزوین در حرکت بود، بیرون آمده و به داخل اتوبوس وارد شدند.

مهدی حاجتی آزاد شد
مهدی حاجتی عضو شورای شهر شیراز با قرار وثیقه آزاد شد.مهدی حاجتی متولد 1358 از فعالان 
سیاسی اصلاح طلب، نایب رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک و عضو کمیسیون حقوق 

شهروندی دوره پنجم شورای شهر شیراز است.

ارائه آمار تاثیر کلی استفاده از 
لوازم کاهنده بر کاهش مصرف آب

در شماره های قبل به صورت خاص جزء به جزء مصارف را مرور کردیم و برای هر جزء مصرف، 
راهکار صرفه جویی ارائه دادیم. حالا می خواهیم بدانیم اگر شما در منزلتان تمام اصلاحات ابزاری 
گفته شده را به صورت کامل انجام دهید، در کل چه مقدار می تواند روی مصرف شما تاثیر گذار 
باشد. برای این منظور ما مصارف را به دو دسته تقسیم می کنیم. دسته اول مصارف غیر قابل تغییر 
که ما ناگزیر به استفاده از آب هستیم مثل مصارفی که برای پخت و پز و آشامیدن هست و ما در 
محاسبتمان آنها را دخالت نمی دهیم. دسته دوم همان مصارفی است که در اثر نصب لوازم کاهنده 
مقدارشان کاهش می یابد. یک واحد مسکونی چهار نفره را در نظر می گیریم که یک حمام، یک 

سرویس بهداشتی و یک آشپزخانه دارد.
1- اگر هر نفر در هر روز پنج بار از سرویس بهداشتی استفاده کند و ما در این سرویس از فلاش 
تانک دو حالته کاهنده و همچنین شیر اهرمی مجهز به پرلاتور و شیر شیلنگی پرلاتور دار استفاده 
کنیم، مقدار مصارف در حالت استفاده از لوازم کاهنده در این بخش حدود 250 لیتر در روز کمتر 
از حالت عدم استفاده از لوازم کاهنده می باشد. پس روزانه 250 لیتر برای چهار نفر صرفه جویی در 

سرویس بهداشتی خواهیم داشت.
2- اگر هر نفر سه بار در هفته استحمام داشته باشد و هر بار استحمامش ده دقیقه طول بکشد در 
مقایسه وضعیت استفاده از شیراهرمی مجهز به سردوش کاهنده با حالت سردوش معمولی در این 
بخش حدود 300 لیتر در روز صرفه جویی در مصرف آب خواهیم داشت. پس روزانه 300 لیتر برای 

چهار نفر صرفه جویی مصرف آب در حمام داریم.
3- چنانچه در طول روز به صورت عمده، سه بار ظروف شستشو شود، در مقایسه وضعیت استفاده 
از شیر اهرمی مجهز به لوازم کاهنده مصرف با حالت شیر دو محوره معمولی بدون پرلاتور در این 
بخش حدود صد لیتر در روز صرفه جویی در مصرف آب خواهیم داشت. پس روزانه 100 لیتر برای 
چهار نفر، صرفه جویی در آشپزخانه داریم که صد البته اگر از ماشین ظرفشویی استفاده شود، مقدار 
صرفه جویی بازهم بیشتر خواهد شد. خوب محاسبات ما تمام شد و متوجه شدید که به صورت کلی 
فقط سه بخش حمام و سرویس بهداشتی و آشپزخانه را در محاسبتمان لحاظ کردیم و مشخص 
شد که با استفاده از ابزار کمکی کاهنده مصرف، یک خانواده چهار نفری در طول یک روز موفق 
شدند حدود 650 لیتر در مصرف آب صرفه جویی کنند که این معادل 55 درصد صرفه جویی در 
کل مصارف است. در حالت دیگر فرض کنیم همین خانواده چهار نفره موفق به تعویض و جایگزینی 
شیرهای دو محوره با اهرمی نشود و بر روی همان شیرهای قدیم از لوازم کاهنده استفاده کند؛ در 
این صورت مقدار صرفه جویی در کل مصارف حدود 350 لیتر در روز خواهد بود که تقریبا معادل 

30 درصد کل مصرف است.
در جمع بندی این بخش باید گفت بیشترین صرفه جویی زمانی حاصل می شود که شما تمام 
شیرآلات داخلی را با انواع اهرمی مجهز به پرلاتور تعویض کنید و از سردوش کاهنده و فلاش تانک 
دو استپه هم استفاده کنید که در این صورت حدود 55 درصد مصرف شما کاهش پیدا خواهد کرد و 
در صورتی که بر روی شیرهای دو محوزه لوازم کاهنده نصب کنید، صرفه جویی به حدود 30 درصد 
خواهد رسید. لذا محدوده صرفه جویی کلی در مصرف در اثر استفاده از لوازم کاهنده مصرف از 30 تا 
55 درصد است. البته توجه داشته باشید که این محاسبات کاملا به فشار محل مصرف بستگی دارد. 
* روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم

نه به دلار - نه به دلالکاریکاتور

سجاد  جعفرى

اخبــار
سرپرست سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم  مطرح کرد

استفاده بهینه از ظرفیت مدارس جهت
نهادینه کردن فرهنگ شهروندی 

جلسه هم اندیشی مدیران سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم 
با مدیر کل اموزش و پرورش در راستای همکاری در زمینه گسترش 

فرهنگ شهروندی برگزار شد.
ابراهیم معتمدی سرپرست سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم 
در این نشست به ظرفیت مدارس در زمینه آموزش فرهنگ شهروندی 
اشاره و اظهار داشت: برای نهادینه کردن فرهنگ در مباحث شهروندی 
باید از ظرفیت مدارس شهر استفاده بهینه صورت گیرد.وی با بیان اینکه 
رفتار شهروندان و کیفیت مشارکت آنان در امور جامعه به عنوان یکي از 
الزامات اساسي سرمایه اجتماعي در هر جامعه  به شمار می رود، گفت: 
سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم با توجه به رسالت ذاتی خود در 
زمینه گسترس فرهنگ شهروندی آمادگی خود را در زمینه برگزاری 
تورهای آموزشی در زمینه آشنایی دانش آموزان با فرهنگ شهروندی 
را دارد.معتمدی تعامل سازمان آموزش و پرورش استان را با سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری قم مثبت ارزیابی کرد و افزود: همکاری خوبی 
در راستای اجرای برنامه های فرهنگی وجود دارد، که از جمله آن اجرای 
جشنواره دانش آموزشی پرچم می باشد.وی با بیان اینکه در سال گذشته 
بیش از سی هزار اثر به جشنواره نقاشی پرچم ارسال شده بود، تصریح 
کرد: امیدواریم با همکاری یکدیگر در سال جاری سومین دوره جشنواره 

پرچم را از نظر کیفیت افزایش دهیم.
 

شهردار منطقه هفت قم خبر داد:

کاشت و بازکاشت 2200 اصله نهال 
شهردار منطقه هفت قم از کاشت و بازکاشت 2200 اصله نهال در 6 

ماهه اول سال جاری در منطقه خبر داد.
علیرضا اقبالیان با توجه به اهمیت فضای سبز، اظهار داشت: شهرداری 
منطقه هفت در 6 ماهه نخست سال جاری نسبت به کاشت و بازکاشت 
بیش از 2200 اصله نهال و نیز کاشت 74 هزار بوته از انواع گل های دائمی 
و فصلی و همچنین 36 هزار اصله درختچه و رز در سطح منطقه اقدام نموده 
است.شهردار منطقه هفت قم با اشاره به اینکه افزایش زندگی شهرنشینی 
می  تواند سبب برخی معضلات زیست محیطی شود، افزود: اینجاست که 
وجود فضای سبز به عنوان عنصری که بهبود دهنده و مطلوب کننده محیط 
زیست شهری است بیشتر نمایان می شود.وی خاطرنشان کرد: واحد فضای 
سبز منطقه پس از اجرای عملیات آماده سازی، به کاشت گیاهان جایگزین 
چمن منجمله بیش از 44 هزار بوته پوششی و کاشت و بازکاشت 2500 
اصله پرچین در سطح منطقه هفت اقدام نموده است.شهردار منطقه 
هفت قم بیان کرد: با توجه به اینکه بوستان ها محل تفریح و بازی کودکان 
است، ایمن سازی آنها نیز در دستور کار شهرداری بوده و در همین راستا 
منطقه هفت اقدام به عقد قرارداد با پیمانکار مربوطه جهت استاندارد سازی 

کمپلکس های بازی کودکان نمود که این امر در جریان است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز خبر داد:

عملکرد مطلوب روسای ادارات 
فضای سبز مناطق شهرقم

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از حضور 
کارشناس ویژه حوزه فضای سبز در محل سامانه 137 در روز های 
یکشنبه هر هفته خبرداد.پیام جوادیان با اشاره به آمار شهریور ماه سامانه 
137 شهرداری قم، بیان کرد: هر یکشنبه کارشناس ویژه حوزه فضای سبز 
در محل سامانه 137 حضور داشته و به صورت مستقیم به موارد ثبت شده 
پاسخگویی می کند و شهروندان در زمان یادشده می توانند با سامانه تماس 
گرفته و با کارشناس حوزه فضای سبز تبادل نظر و گفت وگو کنند.جوادیان 
خاطرنشان کرد:در زمان یاد شده سازمان پارک ها و فضای سبز بین سایر 
سازمان های شهرداری توانسته رضایت 100 درصدی را در پاسخگویی به 
شهروندان داشته باشد.مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم بیان کرد: برخی از درخواست های مطرح شده در حوزه این سازمان 
به سرانجام رسیده و برخی دیگر نیز که امکان اجرا نداشته به شهروندان 
توضیحات لازم ارائه شده است.جوادیان با اشاره به عملکرد مطلوب روسای 
ادارات فضای سبز مناطق، بیان کرد: در مناطق دو، پنج و هشت رضایت 
100 درصدی و در دیگر مناطق بالای 80 درصد رضایت ثبت شده است.

 به همت سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم برگزار شد:

آیین پلاک کوبی کوچه و خیابان 
مزین به نام هفت شهید

آیین پلاک کوبی کوچه و خیابان مزین به نام هفت شهید گرانقدر 
توسط سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم در محله شهرک فاطمیه 
قم برگزار شد. به مناسبت هفته ناجا طی مراسمی با حضور  حسن 
مالکی نژاد رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر، 
ابراهیم معتمدی قائم مقام شهردار و سرپرست سازمان فرهنگی ورزشی 
شهرداری، سرهنگ صیاد درویشی جانشین فرماندهی انتظامی استان، 
سرهنگ صادقی معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی قم و جمعی 
از خانواده معظم شهداء برگزار شد.در این مراسم حسن مالکی نژاد رئیس 
کمیسیون فرهنگی ورزشی شورای اسلامی شهر قم طی سخنانی با اشاره 
به اینکه ترویج فرهنگ ایثار و شهادت از اولویت های مدیریت شهری 
است، گفت: نام گذاری معابر شهری به نام شهدا از مهمترین اقدامات 

مدیریت شهری محسوب می شود.

جانشین فرماندهی سپاه امام علی بن 
ابی طالب)ع( از انواع تهدید و توطئه علیه 
شهر قم در هشت ماه گذشته خبر داد 
و گفت: قم همواره مورد طمع و هجمه 

دشمنان نظام است.
سرهنگ رضا حافظی شامگاه شنبه در 
مراسم تجلیل از سرداران سپاه استان قم 
که به همت خانه کارگر و بسیج کارگری 
پایگاه شهید مصطفی لو در سالن تأمین 
اجتماعی استان قم برگزار شد با بیان اینکه 
سپاه از هیچ گونه ایثار و فداکاری برای 
نظام کوتاهی نخواهد کرد، گفت: وظیفه 
و رسالت اصلی سپاه پاسداران نگهبانی از 

انقلاب و دستاوردهای آن است.
و  نگاه  هر  از  فراتر  سپاه  افزود:  وی 
رویکرد سیاسی و دینی وظیفه خدمت 
به آحاد بشر و نجات انسان ها از سلطه 

استبداد و استعمار را بر عهده دارد.
جانشین فرمانده سپاه امام علی بن 
ابی طالب)ع( با بیان اینکه سپاه پاسداران 

تکمیل  را  انبیا  رسالت  اسلامی  انقلاب 
می کند، گفت: متأسفانه از دی ماه سال 
96 تاکنون ایادی استکبار مزاحمت جدی 
برای امنیت کشور به ویژه شهر قم ایجاد 
می کنند. وی با اشاره به توطئه چینی و 

انواع قصد و مرض دشمنان نظام علیه 
شهر مقدس قم، گفت: شهر مقدس قم با 
ویژگی زائرپذیری و پذیرش طلاب از 110 
کشور جهان به لحاظ موقعیت استراتژیک 
مذهبی، علمی، جغرافیایی همواره مورد 

طمع استکبار جهانی است.
به گزارش مهر، حافظی با تأکید بر 
اینکه تمام توطئه های ایادی استکبار را 
در قم خنثی و نابود کرده ایم، گفت: قم 
به عنوان یک شهر حاشیه کویری در واقع 
هم مرز کشورهایی مانند افغانستان و مورد 

تهدید اجانب و نفوذی هاست.
وی اظهار کرد: شک نکنید جاده های 
ناامن  لحظه ای  برای  حتی  قم  استان 
نخواهد بود و لازم باشد برای تأمین امنیت 
استان تمام نیروی خود را بسیج خواهیم 

کرد.
جانشین فرمانده سپاه امام علی بن 
لوای  تحت  اینکه  بیان  با  ابی طالب)ع( 
مقام معظم رهبری در مرکز ناامنی جهان 
کشوری امن و آرام داریم، گفت: 8 ماه 
است که دشمنان حتی نخواستند یک 
شب نا آرام در کشور و شهر قم داشته 
باشیم اما به لطف خدا همه این دشمنی ها 

ناکام مانده است.

 جانشین فرمانده سپاه علی بن ابی طالب)ع(:

قم همواره در معرض تهدید دشمنان است

فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( قم با صدور 
در  بسیجیان  حماسی  حضور  از  تقدیر  ضمن  پیامی 
رزمایش »اقتدار عاشورایی سپاهیان محمدرسول الله 2« 
آورده است: این رزمایش که طی سه مرحله اجرا شد، 

اقتدار و عظمت بسیج را به منصه ظهور گذاشت.
در پیام سردار غلامرضا احمدی ، آمده است: بار دیگر 
با حضور حماسی بسیجیان سلحشور و جان برکف، عطر 
دلنشین ایثار و رشادت و بصیرت فضای دیار کریمه اهل 
بیت)س( را در برگرفت و یاد و خاطره حضور با صلابت 
و اعزام بسیجیان در دوران دفاع مقدس به  ویژه سپاهیان 

حضرت محمد)ص( را در اذهان زنده کرد.
پیام ادامه یافته است: این رزمایش، چشمان دشمنان را 

از حلقه درآورد حضوری که به طور حتم برای دوستداران 
انقلاب اسلامی امیدواری و برای دشمنان قسم خورده 
آن به  ویژه استکبار جهانی یاس و ناامیدی را در برداشت.

در این پیام آمده است: بسیجیان ثابت کردند که 
همیشه در تمامی عرصه ها و صحنه های انقلاب اسلامی 
ایران، پشتیبان رهبری و نظام خواهند بود که این امر برای 

ما بسیار حائز اهمیت است.
در این پیام اضافه شده است: این حضور نشان داد که 
مردم قهرمان ایران اسلامی با وجود تمامی مشکلات و 
ضعف ها همچنان بر آرمان های والای خود و حمایت از 
انقلاب اسلامی با قدرت و وحدت ایستاده و این مسیر را تا 

دستیابی به قله های بلند پیشرفت خواهند پیمود.

فرمانده سپاه قم در این پیام اضافه کرده است: اینجانب 
مراتب ارادت و قدردانی خود را از بسیجیان استان که با 
حضور آگاهانه و وحدت آفرین خود برگ زرین دیگری 
بر دفتر تاریخ حماسه  سازی مردم ولایتمدار قم افزودند 

تقدیم می  کنم.
مرحله اول رزمایش اقتدار بسیجیان با حضور 14 
گردان الی بیت المقدس در 9 شهریورماه سال جاری، 
مرحله دوم با عنوان نهضت خدمت رسانی از 9 تا 29 
شهریور با حضور 85 گروه جهادی از بسیجیان در حاشیه 
شهر قم و روستاهای کم برخوردار آن برگزار شد و مرحله 
سوم هم در تاریخ 12 مهرماه با اجتماع 20 هزار نفری 

بسیجیان در مصلی قدس این شهر ترتیب یافت.

فرمانده سپاه قم:

رزمایش عاشورایی اقتدار بسیج را به نمایش گذاشت


